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Ο
ταν ο Κυριάκος Μητσοτάκης μιλούσε για αξιολό-
γηση στο Δημόσιο, οι περισσότεροι νόμιζαν ότι
επρόκειτο για άλλη μια προεκλογική υπόσχεση

που θα έμενε ανεκπλήρωτη. Κι όμως… Ο πρωθυπουρ-
γός επέμεινε. Είχε και, όπως φαίνεται, διαθέτει την ισχυ-
ρή πολιτική βούληση να μεταρρυθμίσει το κράτος. Και
επειδή τέτοιες προθέσεις είχαν και άλλοι στο παρελθόν,
αλλά δεν κατάφεραν να τις κάνουν πράξη, η πρόκληση
για τον ίδιο είναι ακόμα μεγαλύτερη…

Ξεκίνησε με το επιτελικό κράτος. Αναβάθμισε την υπο-
γραφή των γενικών γραμματέων. Εισήγαγε ένα σύστημα
αξιολόγησης των δημόσιων υπαλλήλων, όπου οι προ-
ϊστάμενοι αξιολογούν τους υφιστάμενους, αλλά και το
αντίθετο.

Προφανώς, πρόοδος υπήρξε. Συμπεριλαμβανομένης
μάλιστα και της εκτενούς ψηφιοποίησης του Δημοσίου, η
ποιότητα των παρεχόμενων υπηρεσιών σε σχέση με το
πρόσφατο παρελθόν μοιάζει όσο η μέρα με τη νύχτα.

Προφανώς, περιθώριο βελτίωσης υπάρχει. Και όταν

επιδιώκεις διαρκώς το καλύτερο, ψάχνεις και τρόπους
για να το επιτύχεις.

Προφανώς, ήταν η ώρα να περάσουμε στο επόμενο
στάδιο. Η αξιολόγηση από τους πολίτες είναι να εντοπι-
στούν αδυναμίες, ώστε να προγραμματιστούν στοχευμέ-
νες παρεμβάσεις για την αντιμετώπισή τους. Με το ερω-
τηματολόγιο που θα τους αποστέλλεται ανά εξάμηνο, οι
πολίτες αποκτούν ένα εργαλείο που τους επιτρέπει να
συνεισφέρουν στην ποιότητα των υπηρεσιών που έχουν
κάθε δικαίωμα να απολαμβάνουν.

Προφανώς, αν υποτιμήσουν τη δυνατότητα να συνδια-
μορφώσουν μαζί με την Πολιτεία τους όρους και τις προ-
ϋποθέσεις ενός κράτους αποτελεσματικού, λειτουργι-
κού, δίκαιου και φιλικού, δεν θα έχουν το δικαίωμα να
αποφαίνονται αγανακτισμένοι: «Πού είναι το κράτος».

Προφανώς, από την άλλη πλευρά, υπάρχει μια εύλογη

καχυποψία. Δεν είναι λίγοι εκείνοι που σπεύδουν να στη-
λιτεύσουν μια δήθεν τιμωρητική διάθεση της κυβέρνη-
σης απέναντι στους δημόσιους υπαλλήλους. Ούτε είναι
λίγοι εκείνοι που προεξοφλούν ότι μετά την αξιολόγηση
από τους πολίτες έπεται η μερική ή ολική άρση της μονι-
μότητας.

Παραβλέπουν ωστόσο να επισημάνουν ότι είναι η ίδια
η κυβέρνηση που πρώτη, μετά τα χρόνια της κρίσης, αύ-
ξησε τις αποδοχές των δημόσιων υπαλλήλων και σκο-
πεύει να τις αυξήσει κι άλλο. Όπως παραβλέπουν και το
γεγονός ότι υπάρχουν ευσυνείδητοι δημόσιοι υπάλλη-
λοι, οι οποίοι όχι μόνο δεν φοβούνται την αξιολόγηση,
αλλά και την αποζητούν. Διότι είναι ο μόνος τρόπος να
μην αδικούνται, αλλά και να επιβραβεύονται για τη δου-
λειά που κάνουν.

Σε ό,τι αφορά, δε, την άρση της μονιμότητας. Μπορεί
να είναι ευσεβής πόθος των εργαζόμενων του ιδιωτικού
τομέα που ζουν με το άγχος της απόλυσης, είναι όμως η
ύστατη καταφυγή αν όλα τα άλλα μέτρα αποτύχουν.
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Γράφει ο Πάνος Μαυρίδης 

Με το ερωτηματολόγιο, 
οι πολίτες αποκτούν ένα

εργαλείο που τους επιτρέπει
να συνεισφέρουν στην

ποιότητα των υπηρεσιών 
που έχουν κάθε δικαίωμα 

να απολαμβάνουν

Ποιος φοβάται την αξιολόγηση;





Η
χθεσινή συνάντηση του πρωθυπουρ-
γού Κυριάκου Μητσοτάκη με τον
πρόεδρο της Αιγύπτου Αμπντέλ Φα-

τάχ αλ Σίσι στο Μέγαρο Μαξίμου δεν αποτέ-
λεσε μια ακόμη εθιμοτυπική επίσκεψη. Αντί-
θετα, ήταν μια υψηλού επιπέδου συνάντηση
που κατέληξε σε ένα απτό διπλωματικό απο-

τέλεσμα: την υπογραφή της
Διακήρυξης Στρατηγικής
Εταιρικής Σχέσης με στόχο
την εμβάθυνση των διμε-
ρών σχέσεων σε όλους τους
τομείς. Παράλληλα, για

πρώτη φορά συνεκλήθη το
Ανώτατο Συμβούλιο Συνερ-

γασίας Ελλάδας - Αιγύπτου, επισφραγίζοντας
την πρόθεση των δύο χωρών να κινηθούν πέ-
ρα από τις συγκυρίες, χτίζοντας μια δομημέ-
νη και θεσμική στρατηγική σχέση.

Το νέο αυτό πλαίσιο συνεργασίας εκτείνε-
ται από την ενέργεια και την άμυνα έως τις με-
ταφορές, την εκπαίδευση και τον πολιτισμό.
Στο επίκεντρο βρίσκεται το έργο GREGY, δη-
λαδή η ηλεκτρική διασύνδεση Αιγύπτου - Ελ-
λάδας, που προβλέπει τη μεταφορά καθαρής
ενέργειας από την Αφρική προς την Ευρώπη
μέσω της χώρας μας. 

Η σημασία του έργου είναι πολλαπλή:
απαντά στην ανάγκη της ΕΕ για πράσινη ενερ-
γειακή μετάβαση, περιορίζει την εξάρτηση
από παραδοσιακές πηγές και, κυρίως, εγκα-
θιστά την Ελλάδα σε κομβική θέση στον νέο
γεωοικονομικό χάρτη της Ανατολικής Μεσο-
γείου.

Ένας εταίρος με
σταθερότητα και ισχύ

Ο Αμπντέλ Φατάχ αλ Σίσι δεν είναι ένας
απλός περιφερειακός ηγέτης. Είναι ο αρχιτέ-
κτονας ενός νέου αιγυπτιακού καθεστώτος
που, μετά την ανατροπή του Μοχάμεντ Μόρσι
το 2013, φιλοδοξεί να συνδυάσει την πολιτική
σταθερότητα με τον εθνικό έλεγχο και τη διε-
θνή αναγνώριση.

Υπήρξε ο στρατηγός που τόλμησε να ανα-
μετρηθεί με την πολιτική ισλαμική εξουσία
των Αδελφών Μουσουλμάνων, όταν η Αραβι-
κή Άνοιξη απειλούσε να μετατρέψει την Αίγυ-
πτο σε πεδίο διαρκούς αποσταθεροποίησης.
Και σήμερα παραμένει ένας ηγέτης που ισορ-
ροπεί ανάμεσα στην εσωτερική ασφάλεια και
τις διεθνείς προσδοκίες, επιδιώκοντας έναν
ρόλο περιφερειακού ρυθμιστή με παγκό-
σμιες προεκτάσεις.

Από την πρώτη στιγμή της προεδρίας του ο
Αλ Σίσι επιδόθηκε σε μια σαρωτική επιχείρη-
ση εκκαθάρισης των Αδελφών Μουσουλμά-
νων από τον κρατικό μηχανισμό, την εκπαί-
δευση, την κοινωνία των πολιτών και τον δη-
μόσιο λόγο. Η οργάνωση κηρύχθηκε παράνο-
μη και τρομοκρατική, με τη δικαιολογία ότι
υπονομεύει την κρατική συνοχή και προωθεί
τον θρησκευτικό εξτρεμισμό. Η καταστολή

ήταν σφοδρή και κατά πολλούς αυταρχική.
Ωστόσο, απέφερε το επιδιωκόμενο αποτέλε-
σμα: η Αίγυπτος σταμάτησε να αιμορραγεί
εσωτερικά και επανέκτησε τον έλεγχο της
δημόσιας ζωής.

Αυτή η στροφή είχε διεθνή αντίκτυπο. Η
Ουάσιγκτον και οι Βρυξέλλες, αν και φειδω-
λές στις διατυπώσεις, αναγνώρισαν την

αποτελεσματικότητα του καθεστώτος Σίσι
στην καταπολέμηση της τρομοκρατίας, ειδι-
κά στο Σινά. 

Παράλληλα, η Ευρωπαϊκή Ένωση -αντιμέ-
τωπη με διαρκείς προσφυγικές πιέσεις από
τη Λιβύη και άλλες ασταθείς περιοχές- βρήκε
στην Αίγυπτο έναν αξιόπιστο εταίρο για τον
έλεγχο των μεταναστευτικών ροών. Ο Αλ Σίσι

δεν επέτρεψε η χώρα του να εξελιχθεί σε δίο-
δο προς την Ευρώπη, γεγονός που ενίσχυσε
το προφίλ του ως «πύλη σταθερότητας».

«Στρατηγική συμμαχία
απέναντι στον νεοοθωμανισμό»

Για μια «στρατηγική συμμαχία με τεράστιο
διακύβευμα» μίλησε στην «Political» ο δρ
Λυκούργος Λιακάκος, διδάκτωρ Διεθνούς
Δικαίου του Παντείου,
αναφερόμενος στη
σχέση Ελλάδας - Αιγύ-
πτου. Υπενθύμισε πως
το 2020 υπογράφηκε
μια τμηματική συμφω-
νία ΑΟΖ υπό την πίεση
του Τουρκολιβυκού
Μνημονίου, χαρακτη-
ρίζοντάς την «καλή
πολιτική κίνηση με
παραχώρηση», καθώς η οριοθέτηση έγινε
σε αναλογία 55-45 υπέρ της Αιγύπτου.

Ο δρ Λιακάκος επεσήμανε πως για να απο-
κτήσει νόημα αυτή η «θυσία» πρέπει να προ-
χωρήσει το καλώδιο Ισραήλ - Κύπρου - Ελλά-
δας, ενώ υπογράμμισε ότι και οι δύο χώρες
είναι θύματα της τουρκικής αναθεωρητικής
διάθεσης. Τέλος, κάλεσε την Ελλάδα να απαι-
τήσει οριοθέτηση ΑΟΖ και ανατολικά του
28ου μεσημβρινού, κάτι που «θα ενίσχυε το
νομικό της οπλοστάσιο σε πιθανή προσφυγή
στη Χάγη».
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Πώς η συμμαχία 
Ελλάδας - Αιγύπτου 
γίνεται «ανάχωμα» 
σε Τουρκία, Ισλάμ 

και μετανάστες

Τι σηματοδοτεί η συνάντηση του πρωθυπουργού Κυριάκου 
Μητσοτάκη με τον πρόεδρο Αλ Σίσι - Τι λέει στην «Ρ» 
ο διδάκτωρ Διεθνούς Δικαίου Λυκούργος Λιακάκος

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Χρήστου
Μυτιλινιού 

Ο διδάκτωρ Διεθνούς
Δικαίου Λυκούργος

Λιακάκος
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Σ
ε αυτό το πλαίσιο, η αντιπαράθεσή του

με την Τουρκία του Ρετζέπ Ταγίπ Ερν-

τογάν αποκτά πολιτικό, ιδεολογικό και

γεωστρατηγικό χαρακτήρα. Ενώ ο Ερντογάν

εμφανίζεται ως προστάτης των Αδελφών Μου-

σουλμάνων και ευρύτερα του πολιτικού Ισλάμ,

ο Σίσι ηγείται ενός κοσμικού, στρατοκρατούμε-

νου κράτους που επιδιώκει την εθνική ανεξαρ-

τησία από θρησκευτικές δομές εξουσίας.

Η Τουρκία έχει φιλοξενήσει σημαντικούς

εξόριστους ηγέτες των Αδελφών Μουσουλμά-

νων, προσφέροντάς τους δημόσιο λόγο και

πλατφόρμα επιρροής. Αντιθέτως, η Αίγυπτος

τους καταδιώκει ως απειλή για το κράτος δι-

καίου και την ενότητα του έθνους.

Αυτή η θεμελιώδης διαφορά έχει πρακτικές

συνέπειες στην περιφερειακή ισορροπία: στην

κρίση της Λιβύης, στη διαχείριση της Γάζας,

στις διεκδικήσεις στην Ανατολική Μεσόγειο. Ο

Σίσι στηρίζει το κοσμικό στρατόπεδο, η Τουρ-

κία τις ισλαμικές φράξιες. Έτσι, ο Αλ Σίσι δεν

είναι μόνο αντίπαλος του Ερντογάν. Είναι το

κύριο ανάχωμα σε μια στρατηγική που επιδιώ-

κει τη μετατροπή του πολιτικού Ισλάμ σε εργα-

λείο εξωτερικής πολιτικής. Για την Ελλάδα αυ-

τή η στάση του Αλ Σίσι είναι πολύτιμη και συγ-

κλίνουσα. Οι δύο χώρες συμμερίζονται την

ανάγκη για τάξη, εδαφική κυριαρχία και σεβα-

σμό του διεθνούς δικαίου. Σε έναν κόσμο όπου

το χάος εργαλειοποιείται και η θρησκεία μετα-

τρέπεται σε γεωπολιτική πλατφόρμα, η συμμα-

χία με την Αίγυπτο δεν είναι μόνο συμφέρουσα

- είναι στρατηγικά αναγκαία.

Πολιτική με συνέχεια 
και προσανατολισμό

Η ελληνοαιγυπτιακή σύγκλιση δεν είναι

συγκυριακή. Είναι προϊόν μιας συνεπούς εξω-

τερικής πολιτικής, που υπηρετεί τον εθνικό

στόχο της γεωστρατηγικής αναβάθμισης της

Ελλάδας. Η κυβέρνηση Μητσοτάκη έχει απο-

δείξει ότι χτίζει διεθνείς σχέσεις με περιεχό-

μενο και διάρκεια. Και η σχέση με την Αίγυπτο

είναι η πιο χαρακτηριστική περίπτωση: μια

συμμαχία με σταθερότητα, στρατηγικό βάθος

και προοπτική για την επόμενη δεκαετία.

Η στρατηγική προσέγγιση Ελλάδας - Αιγύ-

πτου δεν εξαντλείται σε διπλωματικό επίπεδο.

Έχει ήδη μεταφραστεί σε συγκεκριμένα έργα,

σταθερούς διαύλους επικοινωνίας και απτές

συνέργειες σε κρίσιμους τομείς. Η υπογραφή

της Διακήρυξης Στρατηγικής Εταιρικής Σχέ-

σης έρχεται να επισφραγίσει την πρόοδο σε

τρεις καίριους πυλώνες: ενέργεια, άμυνα και

μεταναστευτική διαχείριση.

GREGY: Η «πράσινη
γέφυρα» της Μεσογείου

Η ναυαρχίδα της διμερούς συνεργασίας εί-

ναι το ενεργειακό έργο GREGY, που προβλέπει

τη διασύνδεση των δικτύων Ελλάδας - Αιγύ-

πτου μέσω υποθαλάσσιου καλωδίου για τη με-

ταφορά ανανεώσιμης ηλεκτρικής ενέργειας

από την Αφρική στην Ευρώπη. Η επιλογή της

Ελλάδας ως ευρωπαϊκής πύλης δεν είναι τυ-

χαία. Αντανακλά τη διπλωματική αξιοπιστία, τη

γεωγραφική θέση και την ενεργή συμμετοχή

της χώρας στον ευρωπαϊκό πράσινο μετασχη-

ματισμό. Σε αντίθεση με την Τουρκία, που βα-

σίζεται σε ορυκτά καύσιμα και παραμένει

εκτός του ευρωπαϊκού σχεδιασμού, η Ελλάδα

καθιερώνεται ως προνομιακός ενεργειακός

κόμβος. Το GREGY έχει τη δυναμική να ανα-

τρέψει ισορροπίες στην Ανατολική Μεσόγειο,

ενισχύοντας το στρατηγικό αποτύπωμα της

Αθήνας και δημιουργώντας νέα πεδία οικονο-

μικής και γεωπολιτικής επιρροής.

Αμυντική σύμπλευση και
κοινή αντίληψη ασφάλειας

Η ελληνοαιγυπτιακή συνεργασία έχει ισχυ-

ρή αμυντική διάσταση, βασισμένη σε κοινές

ασκήσεις, ανταλλαγή τεχνογνωσίας και ταύτι-

ση απόψεων ως προς τη σταθερότητα στην

Ανατολική Μεσόγειο. Οι δύο χώρες έχουν συγ-

κλίνουσα ανάγνωση των τουρκικών πρωτο-

βουλιών, ιδίως στο θέμα της Λιβύης και των

θαλάσσιων δικαιοδοσιών. Η στρατηγική επιλο-

γή της Αιγύπτου να προχωρήσει στην οριοθέ-

τηση ΑΟΖ με την Ελλάδα το 2020, παρακάμ-

πτοντας το τουρκολιβυκό μνημόνιο, επιβεβαι-

ώνει τη βαθύτερη πολιτική τους σύμπλευση.

Το ζητούμενο πλέον είναι η μετεξέλιξη της

αμυντικής συνεργασίας σε πιο μόνιμες, διαλει-

τουργικές δομές, με συμμετοχή σε κοινές

αποστολές και ακόμη πιο θεσμοθετημένη αν-

ταλλαγή πληροφορίας. Η Αίγυπτος παραμένει

ισχυρή στρατιωτική δύναμη με εθνικό στρατό

και καθαρή αποτρεπτική στρατηγική - χαρα-

κτηριστικά που ενισχύουν τη συνοχή του αμυν-

τικού τόξου Ελλάδας - Κύπρου - Αιγύπτου.

Μεταναστευτική πολιτική
Ένας τομέας όπου η συνεργασία αποδίδει

ήδη καρπούς είναι η μεταναστευτική πολιτική.

Η Αίγυπτος έχει αποδειχθεί αξιόπιστος εταί-

ρος στον περιορισμό των ροών προς τη Νότια

Ευρώπη. Σε αντίθεση με τη Λιβύη, που λει-

τουργεί ως πέρασμα, η Αίγυπτος αποτρέπει τη

διοχέτευση πληθυσμών προς τη Μεσόγειο. Το

Κάιρο έχει καταστήσει σαφές ότι δεν επιθυμεί

να αποτελέσει «γέφυρα» μεταναστών προς την

Ευρώπη - θέση που ταυτίζεται με τις ελληνικές

επιδιώξεις.

Η ελληνική πλευρά επενδύει σε νόμιμα κα-

νάλια κινητικότητας μέσα από διακρατικές

συμφωνίες για την εποχική εργασία Αιγυπτίων

πολιτών στην ελληνική γεωργία και τον τουρι-

σμό. Το μοντέλο αυτό αντικαθιστά την παράνο-

μη διέλευση με ελεγχόμενη, επωφελή κινητι-

κότητα, προσφέροντας εργατικά χέρια όπου

υπάρχει ανάγκη και ταυτόχρονα ενισχύοντας

τη θεσμική σταθερότητα.

Εξωτερική πολιτική
Η συμμαχία Ελλάδας - Αιγύπτου εντάσσεται

σε ένα ευρύτερο πλέγμα περιφερειακών συ-

νεργασιών (όπως με Κύπρο και Ισραήλ), το

οποίο η Αθήνα οικοδομεί συστηματικά την τε-

λευταία πενταετία. Η κυβέρνηση Μητσοτάκη

ακολουθεί μια εξωτερική πολιτική με συνέ-

χεια, ρεαλισμό και στρατηγικό προσανατολι-

σμό, αποφεύγοντας τις ασκήσεις εντυπώσεων

και επενδύοντας στη θεσμική οικοδόμηση

σχέσεων.

Αθήνα και Κάιρο
υψώνουν «τείχος»

στον αναθεωρητισμό 
του Ερντογάν

Η ελληνοαιγυπτιακή σύγκλιση είναι προϊόν μιας συνεπούς
εξωτερικής πολιτικής που υπηρετεί τον εθνικό στόχο 

της γεωστρατηγικής αναβάθμισης της Ελλάδας
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Καραμανλή, 
εκδότη 
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gmail.com

Χαλαρό ουισκάκι για Τσούνη 
και υιό Γεράρδο

Δίνουν και παίρνουν τα πριβέ επιχειρηματικά ραντεβού. Πήρε το μάτι μου
τον πρώην πρέσβη των ΗΠΑ στην Ελλάδα Τζορτζ Τσούνη (λάτρης του Ρέμου
και του Αργυρού) να πίνει το ουισκάκι του στο γνωστό Gentlemen’s Club στο
Μαρούσι με τον Κωνσταντίνο Γεράρδο, υιό του ιδρυτή της Πλαίσιο Compu-
ters Γιώργου Γεράρδου, και να συζητούν χαμηλόφωνα για μελλοντικές επι-
χειρηματικές κινήσεις... Άλλωστε, ο George μετά τη θητεία του έμεινε στην
Ελλάδα και είναι μέσα σε όλα τα επιχειρηματικά τραπέζια που λέμε...

Ο κατασκευαστής που γίνεται και «οπλάς»
Άντε, σας έχω νέα. Και θα μιλήσω με ονόματα για την «αλλαγή» πλεύσης (όχι

της Ζωής). Σας είχα γράψει για τη σύσκεψη που έγινε στο Μαξίμου, παρουσία
Μητσοτάκη, με τις εταιρείες που θα μπουν δυναμικό στο εξοπλιστικό πρό-
γραμμα. Ανάμεσά τους ήταν και ο Περιστέρης της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, ο οποίος και
αυτός μετά τον Μυτιληναίο (δημιούργησε ένα τεθωρακισμένο όχημα, το
οποίο θέλει να πουλήσει στις Ένοπλες Δυνάμεις!) θέλει να μπει δυναμικά
στον μαγικό κόσμο των «όπλων». Ο Περιστέρης μάλιστα εθεάθη δίπλα τον Αλ-
κιβιάδη Στεφανή στα εγκαίνια της μεγάλης αμυντικής έκθεσης DEFEA 2025, παρακο-
λουθώντας μάλιστα την εκδήλωση των εγκαινίων στις πίσω… σειρές. Και επειδή θα ρωτήσε-
τε τι σχέση μπορεί να έχει ο Περιστέρης με τους εξοπλισμούς, αρκεί να σας ενημερώσω ότι ο
ισχυρός άνδρας της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ ήταν αυτός που με δική του δωρεά έγινε η ανακαίνιση της
«Πύλης Ανωτάτων» στο ΥΠΕΘΑ. Μάλιστα, στο παρελθόν είχε βοηθήσει στη βελτίωση των
κτηριακών υποδομών της Σχολής Ικάρων. Άρα, καταλαβαίνετε πως η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ μπαίνει
δυναμικά και στον χώρο των εξοπλισμών.

Οι καναλάρχες για... ψαράκι
Το τελευταίο διάστημα γίνονται και μεγάλα deals στα media, όπως ξέρετε. Δύο εκ των

κορυφαίων καναλαρχών, ο Βαγγέλης Μαρινάκης και ο Θοδωρής Κυριακού, βρέθηκαν για
φρέσκο ψάρι στην ταβέρνα του Παπαϊωάννου, όπου, φαντάζομαι, θα συζήτησαν για τα πο-
λιτικά δρώμενα και βέβαια για τα επιχειρηματικά. Και ω του θαύματος, στην παρέα τους εί-
δαμε και τον Τζορτζ Τσούνη - εδώ κολλάει μια λαϊκή παροιμία: όπου γάμος και χαρά και ο
Τζορτζ πρώτος...

Ο... αβανγκάρντ Κυρανάκης
Ρε Κώστα, πολύ στενοχωρήθηκα που δεν πέρασε το... ντίρλα pass

στα ταξί με το πεντάευρο που εισηγήθηκες. Να σου πω τη μαύρη
αλήθεια, όταν το ανακοίνωσες χαρήκαμε. Είπαμε, να, ρε παιδί μου,
ένας πολιτικός που είναι άνθρωπος μοντέρνος, προοδευτικός, μπρο-
στά από την εποχή του. Να μπορούμε εγώ και η παρέα μου να κάνουμε τις
τσάρκες μας στα μπαράκια, στα μπουζούκια και μετά με τα 5 ευρώπουλα της επιδότησης να
μας γυρίζει σπίτι ο ταξιτζής. «Πήγαινέ μας όπου θέλεις, ταξιτζή», που έλεγε και ο Στράτος!
Ένας Κυρανάκης πήγε να μας δώσει λίγη χαρά και αμέσως να το πάρει πίσω η κυβέρνη-
ση… Κώστα, εμείς είμαστε μαζί σου και ξέρουμε ότι είσαι «προχώ»… Σε στηρίζουμε!

«Γρηγορόσημο» και στα ηλεκτρονικά 
ραντεβού σε Διεύθυνση Μεταφορών!

Τη στιγμή που οι Αρχές δημοσιοποίησαν το κύκλωμα που λάμβανε «γρηγορόσημο»
για διεκπεραίωση υποθέσεων σε κτηματολογικά γραφεία, ο επιτήδειος διευθυντής σε

Διεύθυνση Μεταφορών της περιφέρειας έχει περάσει το «γρηγορόσημο» σε άλλο
επίπεδο, καθώς έχει καταφέρει να το επιβάλει και στις online υπηρεσίες, όπου

δεν υπάρχει επαφή πολιτών με υπάλληλο! Σύμφωνα με πληροφορίες της «Poli-
tical», ο επιτήδειος διευθυντής Διεύθυνσης Μεταφορών στην Αττική σκαρφί-
στηκε ένα νέο κόλπο για να εισπράττει καθημερινά περισσότερα χρήματα για
«γρηγορόσημο» μέσω των ηλεκτρονικών ραντεβού που υπάρχουν στο σύ-
στημα. Πιο συγκεκριμένα, ο επιτήδειος διευθυντής βάζει «γνωστούς» να

κλείσουν πολλά ραντεβού μέσα στον μήνα, με αποτέλεσμα το σύστημα να γεμίζει
και να καθυστερούν πολύ τα διαθέσιμα ραντεβού. Κατόπιν, όσοι προσπαθούν να βρουν

με κάποιον τρόπο πιο σύντομο ραντεβού ως διά μαγείας ακυρώνονται κάποια ραντεβού,
τα οποία καλύπτονται από τους πολίτες ή επαγγελματίες που έχουν πληρώσει για «γρη-
γορόσημο»! Με αυτό τον τρόπο ο επιτήδειος διευθυντής Διεύθυνσης Μεταφορών κατά-
φερε όχι μόνο να ξεγελά το σύστημα, αλλά και να εισπράττει καθημερινά επιπλέον χρήμα-
τα, τα οποία προέρχονται από το γνωστό «γρηγορόσημο».

Ο πολιτικός με τη…
συλλογή ρολογιών

Μια ερώτηση, απλή, και δεν την κάνω

ήρεμα. Υπάρχει σήμερα στη Βουλή ένας

πολιτικός που κάνει συλλογή ρολογιών

μεγάλης αξίας; Και ότι σε αυτήν τη συλλο-

γή υπάρχουν ρολόγια που είναι... δώρα

από ξένα κράτη για τον ελληνικό λαό και τα

έχει κρατήσει;

Ο υφυπουργός που 
μιλάει με την Εκκλησία

Ξέρω ότι οι σχέσεις του Κυριάκου Μητσο-
τάκη με τον Αρχιεπίσκοπο Ιερώνυμο είναι κα-
λή, παρά το γεγονός ότι έχει δοκιμαστεί πολ-
λάκις στο παρελθόν. Ειδικά με τον νόμο για τα
ομόφυλα ζευγάρια. Ωστόσο, αυτή η σχέση
διατηρείται σε… φυσιολογικά επίπεδα, χωρίς
καμία πλευρά να είναι διατεθειμένη να πάει τα
πράγματα στα άκρα. Τέλος πάντων. Πάντως,
υπάρχει ένας υφυπουργός στην κυβέρνηση
που θεωρείται συνδετικός κρίκος. Είναι ο
υφυπουργός Υγείας Δημήτρης Βαρτζόπου-
λος, ο οποίος μάλιστα πρόσφατα συναντήθηκε
με τον Αρχιεπίσκοπο για την ίδρυση Μονάδων
Ολικής Φροντίδας Ψυχικής Υγείας.Po
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Ο... τσαμπουκάς 
(υπουργός)
που δεν παίρνει χαμπάρι

Σήμερα θα σας περιγράψω μια... ιστορία που έχει τσαμπουκά. Εκεί
στην Κρήτη πραγματοποιήθηκε το 8ο Posidonia Sea Tourism Forum, το

οποίο μάζεψε πολύ καλό κόσμο. Ανθρώπους της Ναυτιλίας αλλά και εκ-
προσώπους της κυβέρνησης, ανάμεσά τους η υφυπουργός Τουρισμού Άννα

Καραμανλή. Μάλιστα. Όλοι όμως στάθηκαν στην απουσία του Βασίλη Κικίλια που δεν έδωσε
το «παρών». Κάποιοι, από το Ηράκλειο, με ενημέρωσαν ότι ο υπουργός Ναυτιλίας δεν πήγε
επειδή είναι τσαντισμένος με κάποιους πλοιοκτήτες που δεν έχουν σκοπό να μειώσουν τα λι-
μενικά τέλη. Και μου τόνισαν ότι ο «ψηλός» τα έχει πάρει περισσότερο στο κρανίο με τον Γκρι-
μάλντι. Έψαξα τελικά το θέμα περισσότερο και έμαθα ότι ο Κικίλιας έχει καλέσει στο γραφείο
του τον Γκριμάλντι για να διευθετηθεί το θέμα ή η διαφωνία. Όπως θέλετε μπορείτε να το μετα-
φράσετε. Εγώ αυτό που ξέρω είναι ότι ο υπουργός Ναυτιλίας τα ακούει από διάφορες πένες
και το μυαλό μου στριφογυρίζει και αντιλαμβάνεται πολλά. Και όποιος κατάλαβε, κατάλαβε…

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ 1
Το big deal του Παπαστεργίου ύψους…
4.216.000 ευρώ

Μαζεύω πολλές ειδήσεις. Και τις βγάζω επειδή μένουν στο «σκοτάδι». Κλασικό πα-
ράδειγμα, ο Παπαστεργίου στο υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης, ο οποίος παράγει
έργο, το οποίο όμως δεν προβάλλεται. Είδα λοιπόν μια απόφαση στη Διαύγεια που αφο-
ρά την πρόσκληση χρηματοδότησης για την ανάπτυξη μιας ηλεκτρονικής πλατφόρμας
που χρησιμοποιεί τεχνητή νοημοσύνη για την ανίχνευση και την αντιμετώπιση παρα-
πληροφόρησης. Σύμφωνα με αυτήν, «…υποστηρίζει την υποβολή προτάσεων αποκλει-
στικά ηλεκτρονικά με δυνατότητα παρακολούθησης μέσω ειδικών δεικτών. Αναφέρεται
επίσης σε βασικούς κανόνες επιλεξιμότητας και στις απαραίτητες χρηματοοικονομικές
υποχρεώσεις των δικαιούχων». Το ποσό είναι 4.216.000 ευρώ. 

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ 2
Η μεγάλη δωρεά στο Πολιτικό Ναυτικό
(450.000 ευρώ) από τη Motor Oil!

Όλα τα μαθαίνω. Ψάχνω πολύ. Βρήκα λοιπόν μια απόφαση στη Διαύγεια για μια μεγά-
λη δωρεά της Motor Oil προς το Πολεμικό Ναυτικό, την οποία υπογράφουν ο ΥΠΕΘΑ Νί-
κος Δένδιας και ο υπουργός Οικονομικών Κυριάκος Πιερρακάκης. Κοπιάρω την απόφα-
ση και την «επισυνάπτω»: «Εγκρίνεται η υπ’ αριθμόν 1/2025 από 18 Μαρ 25 Σύμβαση Δω-
ρεάς, μεταξύ του Ελληνικού Δημοσίου/Υπουργείου Εθνικής Άμυνας/Γενικού Επιτελείου
Ναυτικού/Σχολής Ναυτικών Δοκίμων (ΣΝΔ), ως “Δωρεοδόχου” και της εταιρείας με την
επωνυμία “ΜΟΤΟΡ ΟΪΛ (ΕΛΛΑΣ) Διυλιστήρια Κορίνθου ΑΕ”, ως “Δωρητή”, που αφορά το
έργο της ανακατασκευής του θεραπευτηρίου της Σχολής Ναυτικών Δοκίμων (ΣΝΔ),
αξίας έως του ποσού των 450.000€ (τετρακοσίων πενήντα χιλιάδων ευρώ), άνευ του
ΦΠΑ. Η απαλλαγή από τον ΦΠΑ των παραδόσεων αγαθών και της παροχής υπηρεσιών
από τον υποκείμενο στο φόρο προμηθευτή προς τον δωρητή παρέχεται σύμφωνα με
τους όρους και τις προϋποθέσεις που ορίζονται στην Α. 1050/2020 (Β΄ 942/20.03.2020)
και την κείμενη νομοθεσία». Not bad!
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Στον Κυριάκο Μητσοτάκη το φετινό 
βραβείο του Economic Council Germany

Στο Βερολίνο θα ταξιδέψει στις 13 Μαΐου ο πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης, προκειμένου να παραλάβει το φετινό

βραβείο του Economic Council Germany, τη σημαντικότερη
γερμανική ένωση επιχειρήσεων, που εκπροσωπεί περίπου
12.000 εταιρείες. Οι συνεργάτες του Κυριάκου Μητσοτάκη

εκτιμούν πως η βράβευση αυτή αποτελεί αναγνώριση της
οικονομικής πολιτικής της ελληνικής κυβέρνησης και μιλούν

για μια νέα εποχή στις ελληνογερμανικές σχέσεις, ενώ εκφρά-
ζουν την εύλογη ικανοποίησή τους για την πρόσκληση στον πρωθυπουργό. 

Δεν θα την αφήσει σε χλωρό κλαρί 
Η Όλγα Δάλλα, η εκλεγμένη γυναίκα ΑμεΑ που πέταξε έξω η Κωνσταν-

τοπούλου για να διορίσει βουλευτή τον Μπιμπίλα, φαίνεται πως
έχει πολλά ράμματα για τη γούνα της Ζωής. Μόλις χθες, με
αφορμή τα όσα είπε η Ζωή περί ηχογραφήσεων στη Βου-
λή, η Δάλλα έβγαλε στο Facebook αντίστοιχη ιστορία
ηχογραφήσεων στην οποία την έχουν ηχογραφήσει συ-
νεργάτες της Ζωής εν γνώσει της Ζωής, όπως ένας εκ των
οποίων παραδέχτηκε δημόσια. Στην ανάρτησή της η Όλγα
Δάλλα διερωτάται για την ευαισθησία της Κωνσταντοπούλου στις ηχογρα-
φήσεις και γιατί δεν επέδειξε την ίδια ευαισθησία όταν ηχογράφησαν
εκείνη. Από τη Δάλλα θα το βρει η επαναστάτρια, μου φαίνεται…

Τι συνέβη με
την Αρχιεπισκοπή
Κρήτης

Κάποιοι βιάστηκαν χθες να μιλήσουν
για «κατάργηση της Εκκλησίας της
Κρήτης», με αφορμή τη διάταξη που
κατατέθηκε στη Βουλή για τις μητροπο-
λιτικές μεταθέσεις στο νησί. Η αλήθεια
όμως είναι πιο απλή και καθόλου δρα-
ματική. Η ρύθμιση δεν θίγει τη θέση του
Αρχιεπισκόπου Κρήτης, η οποία παρα-
μένει απολύτως ασφαλής, όπως και ο
τρόπος εκλογής του από το Οικουμενι-
κό Πατριαρχείο. Αυτό που ξεκαθαρίζει
η κυβέρνηση -σε συνεννόηση με το
Φανάρι- είναι ότι οι μητροπολίτες της
Εκκλησίας της Κρήτης δεν μπορούν να
«μετακομίσουν» σε άλλη μητρόπολη
εντός του νησιού, ώστε να αποφευχ-
θούν φαινόμενα «εκλογικού ανταγωνι-
σμού». Δεν πρόκειται για παρέμβαση,
αλλά για θεσμική αποσαφήνιση, που
ερμηνεύει αυθεντικά τον υφιστάμενο
νόμο του 1961. Καμία Εκκλησία δεν κα-
ταργείται, καμία αυτονομία δεν διακυ-
βεύεται. Αντιθέτως, η κυβέρνηση προ-
στατεύει το ιδιαίτερο καθεστώς των
Επαρχιών του Θρόνου, σε πλήρη ευθυ-
γράμμιση με την πνευματική δικαιοδο-
σία του Οικουμενικού Πατριαρχείου.

Το 12% των βουλευτών δεν βρίσκεται στο κόμμα με το οποίο εκλέχτηκε
Με τη διαγραφή του Νικόλαου Παπαδόπουλου από τη Νίκη, οι βουλευτές που δεν

βρίσκονται πλέον στο κόμμα με το οποίο εκλέχτηκαν στις κάλπες του 2023 έφτασαν
τους 36. Δεν πρόκειται βέβαια για κάποιο ρεκόρ, καθώς την περίοδο της ψήφισης των
μνημονίων τόσοι διαγράφονταν… μεμιάς, όμως πριν τα μισά της κοινοβουλευτικής
περιόδου το 12% των βουλευτών έχει ανεξαρτητοποιηθεί. Το μοναδικό κόμμα που δεν
έχει επηρεαστεί από τα «φύγε-έλα» είναι το ΚΚΕ. Με 21 βουλευτές ξεκίνησε και με 21
συνεχίζει να πορεύεται. 

Ποιος είδε τον «Θεό»
και δεν τον φοβήθηκε!

Ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος, μετά την παρέμβαση του

Δημήτρη Μαύρου, είπε ότι αυτά δεν είναι θέσεις του ΣΕΒ,

ενώ μετά το τέλος της συνέντευξης, στο σαλόνι του κτηρίου

του Συνδέσμου, έλεγε και ξανάλεγε πολύ έντονα ότι αυτά

δεν είναι στοιχεία από την έρευνα που παρουσιάστηκε και

εν μέσω κάποιων μουρμουριστών «γαλλικών» (που φαίνε-

ται του αρέσουν πολύ) ξεκαθάρισε: «Δηλαδή εγώ έλεγα ότι

πρέπει να αυξήσουμε τον πλούτο μας και θα βρεθώ να λέω

στους Έλληνες “δεν είστε φτωχοί, αλλά νιώθετε φτωχοί”;».

Η συνέχεια δόθηκε επί του… τηλεφώνου.

Έξαλλος έγινε ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος, πρόεδρος
του ΣΕΒ, με τον Δημήτρη Μαύρο της MRB, καθώς στην
τελευταία ερώτηση της συνέντευξης Τύπου για την
παρουσίαση της έρευνας «Ο Σφυγμός του Επιχειρείν»
τα πράγματα πήγαν… θεόστραβα.

Η ερώτηση αφορούσε το κόστος ζωής και ο κ. Θεοδω-
ρόπουλος κατέθεσε τη θέση του ΣΕΒ ότι βασική αιτία
των δυσκολιών που αντιμετωπίζουν οι καταναλωτές
δεν είναι οι υψηλές τιμές, αλλά η αδύναμη παραγωγι-
κότητα της οικονομίας μας που κρατάει χαμηλά τους
μισθούς, παραδεχόμενος ότι δίνονται μικρές αυξήσεις.
Όπως είπε χαρακτηριστικά: «Θα κάνουμε ό,τι είναι δυνατόν
για να βάλουμε όσο το δυνατόν περισσότερο κόσμο στις

συλλογικές συμβάσεις, (αλλά) αν δεν αυξήσου-
με την παραγωγικότητα, θα προσπαθούμε
απλά να μοιράσουμε την πίτα που δεν είναι
αρκετή». Όση ώρα τα έλεγε αυτά, δίπλα του

ο Δημήτρης Μαύρος έψαχνε στον υπολογι-
στή του για στοιχεία από άλλες έρευνες και η

αναζήτηση φαινόταν στη γιγαντοοθόνη. Μόλις
λοιπόν τελείωσε ο πρόεδρος, ο κ. Μαύρος
πήρε τον λόγο και είπε ότι στην Ελλάδα δη-
λώνουμε ότι αντιλαμβανόμαστε τη φτώχεια

πολύ περισσότερο από ό,τι στην Ευρώπη, κα-
θώς 7 στους 10 Έλληνες αισθάνονται φτωχοί, αλ-

λά μόνο 3 στους 10 είναι όντως φτωχοί.

Μεγάλη κόντρα Θεοδωρόπουλου - Μαύρου

Α
ποφασισμένος να κερδί-
σει το στοίχημα και να
βάλει τις Ένοπλες Δυνά-

μεις σε τροχιά εκσυγχρονισμού,
θέτοντας στο περιθώριο παλαι-
οκομματικές αντιλήψεις, εμφα-
νίζεται ο Νίκος Δένδιας και όπως
φάνηκε, δεν βάζει νερό στο κρα-
σί του. Έχει αποκτήσει πλήρη ει-
κόνα και προχωρά σε αλλαγές
που διαπερνούν τη «ραχοκοκα-
λιά» του συστήματος. 

Στο πλαίσιο αυτό εντάσσεται
και το νομοσχέδιο που ψηφίστη-
κε χθες και αφορά μεταξύ άλλων
την αναδιοργάνωση των στρατιω-
τικών νοσοκομείων. 

Ο κ. Δένδιας παρουσίασε ανα-

λυτικά στοιχεία για τις ειδικότητες που
στις περισσότερες περιπτώσεις υπερ-
καλύπτουν τις προβλεπόμενες οργανι-
κές θέσεις. Το καλύτερο από αυτά
αφορούσε τους στρατιωτικούς κτηνία-
τρους! Οι Ένοπλες Δυνάμεις έχουν 158
κτηνίατρους. Σε πρώτη ανάγνωση δεν
ακούγεται και υπερβολικός ο αριθμός.
Εκεί όμως που η εικόνα αλλάζει άρδην
είναι για το έργο που έχουν οι συγκε-
κριμένοι επιστήμονες. Διότι σήμερα
στον Ελληνικό Στρατό έχουμε συνολι-
κά 549 στρατιωτικά σκυλιά, 6 άλογα
και 10 γεράκια!

Δηλαδή σε τρία ζώα αναλογεί ένας
κτηνίατρος. Μιλάμε για τα πιο προνο-
μιούχα ζώα, αφού στην ουσία έχουν…
personal κτηνίατρο. 

«Personal κτηνίατροι» στις  Ένοπλες Δυνάμεις
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Ο Φάμελλος
ζητά… 
προστασία 
από τη ΝΔ

Ο
Σωκράτης Φάμελλος, μετά τις «αποκαλύ-
ψεις» για την Ομάδα Αλήθειας και την Blue
Skies, εξαπέλυσε επίθεση στην Ομάδα

Αλήθειας, την οποία κατηγόρησε για «μηχανισμό
αισχρής προπαγάνδας και δολοφονίας χαρακτή-
ρων των πολιτικών αντιπάλων - ακόμα και των συγ-
γενών των θυμάτων των Τεμπών».

Υπολόγισε βέβαια χωρίς τον ξενοδόχο, αφού
στην Ομάδα Αλήθειας ούτε πολιτικοί είναι ούτε
βουλευτές, ώστε να δέχονται χαρακτηρισμούς χω-
ρίς μέτρο. Η ΟΑ λοιπόν κατέθεσε μήνυση και αγωγή
στον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ κι έτσι πρέπει να αποδεί-
ξει στο δικαστήριο τα όσα ο ίδιος καταμαρτυρά απέ-
ναντι στην Ομάδα Αλήθειας. 

Ευρισκόμενος λοιπόν σε αυτή τη δύσκολη θέση
ανέβηκε στο βήμα της Βουλής, γνωρίζοντας ότι
όταν πάει η μήνυση στο ελληνικό Κοινοβούλιο, η
ΝΔ θα ψηφίσει φυσικά την άρση της ασυλίας του,
ώστε να δικαστεί (όπως και επιβάλλεται να κάνει το
κυβερνών κόμμα για όλους τους βουλευτές βάσει
της ισότητας απέναντι στον νόμο), και θα πρέπει να
δικαστεί από τον φυσικό του δικαστή και να φέρει
αποδείξεις (που δεν έχει) για όσα λέει. 

Έτσι, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ εκβιάζει τη ΝΔ και
μιλά για «πολιτική δίωξη» κι ότι τάχα, αν η ΝΔ ψη-
φίσει την άρση της ασυλίας του, τότε θα χτυπά την
ίδια τη δημοκρατία και την πολυφωνία! Πόσα θες να
μας τρελάνεις, σύντροφε Σωκράτη;

«Παρέλαση» υπουργών
από το ΟΑΚΑ για τον ΠΑΟ
Γνωρίζετε πως
έχω μάτια και αυ-
τιά παντού. Ο με-
γάλος Παναθηναϊ-
κός, του Δημήτρη
Γιαννακόπουλου,
προκρίθηκε επι-
κρατώντας της
Αναντολού Εφές,
μέσα στο ΟΑΚΑ,
και πήρε το εισι-
τήριο για το φάι-
ναλ φορ του Άμ-
που Ντάμπι για το
ευρωπαϊκό πρωτάθλημα μπάσκετ. Άνθρωπός
μου που βρισκόταν μέσα στο στάδιο και παρακο-
λουθούσε τον αγώνα μού έστειλε μια φωτογρα-
φία του υφυπουργού Παιδείας Κώστα Βλάση, ο
οποίος όπως μαθαίνω είναι «άρρωστος» Πανα-
θηναϊκός. Στα VIP του γηπέδου, που αναβαθμί-
στηκε με χρήματα του ίδιου του ιδιοκτήτη της
ΚΑΕ Παναθηναϊκός, ήταν και άλλοι φίλοι μου.
Ανάμεσά τους και η υπουργός Παιδείας Σοφία
Ζαχαράκη. Διόλου παράξενο βεβαίως, καθώς το
μισό υπουργικό συμβούλιο είναι… βαμμένοι
Παναθηναϊκοί. 

Από τον «πράσινο ήλιο»
στο… πράσινο τριφύλλι

Το πράσινο χρώμα είναι ιδιαίτερα σημαντικό λόγω
των θετικών συνειρμών που προκαλεί. Ως το χρώ-
μα της φύσης, συμβολίζει τη ζωή, την ανάπτυξη
και τη φρεσκάδα. Η ηρεμιστική του ιδιότητα το κα-
θιστά ιδανικό για χώρους όπου επιδιώκονται η χα-
λάρωση και η ψυχική ανάπαυση. Αυτό τουλάχιστον
υποστηρίζουν οι ειδικοί που ασχολούνται με τους
συμβολισμούς των χρωμάτων. Για το ΠΑΣΟΚ εδώ
και πολλές δεκαετίες το πράσινο χρώμα ενσάρκω-
σε πολλές από τις παραπάνω αναφορές. Με το πέ-
ρασμα του χρόνου όμως το «πράσινο» αρχίζει να
ξεθωριάζει και για αυτό ο πρόεδρος Νίκος αναζητά
«την ανάπτυξη και τη φρεσκάδα» από τον «πράσινο
ήλιο» στο… πράσινο τριφύλλι. Τουλάχιστον η ομά-
δα του προσφέρει μεγάλες νίκες όπως αυτή που
παρακολούθησε κατά της τουρκικής Αναντολού
Εφές. Δηλαδή… win win και ελληνοτουρκικά και
μπασκετικά!

Πιέσεις σε Ανδρουλάκη
για παραίτηση 

Φτάνουν στα αυτιά
μου από τις πηγές μου
στην «πράσινη» αντι-
πολίτευση ότι στελέχη
του ΠΑΣΟΚ έχουν αρ-
χίσει να μιλούν πάλι
για παραίτηση του
προέδρου Νίκου εν
μέσω κατακραυγής για
τα πολύ χαμηλά ποσο-
στά και την κακή δημό-
σια εικόνα του ΠΑΣΟΚ, καθώς φαίνεται ως
ένα κόμμα που κινείται χωρίς κανένα απο-
λύτως αφήγημα και χωρίς παρουσία στα
πράγματα, το οποίο άγεται και φέρεται από
την αντιπολίτευση που καθορίζουν τα κόμ-
ματα της αντίδρασης. Και δεν είναι λίγα τα
στελέχη που συμφωνούν με την οικειοθελή
παραίτηση και απομάκρυνση του προέδρου
Νίκου από τα πράγματα. Το ερώτημα είναι
ποιος θα του το πει κατάμουτρα.

Με «βαριά» ατζέντα 
το ραντεβού Μητσοτάκη
- Μελόνι στη Ρώμη

Στη Ρώμη προγραμματίζεται συνάντη-

ση μεταξύ του πρωθυπουργού Κυριάκου

Μητσοτάκη και της Ιταλίδας ομολόγου

του Τζόρτζια Μελόνι στις 12 Μαΐου. Η συ-

νάντηση είχε αναβληθεί λόγω των γεγο-

νότων της επετείου των Τεμπών. Στην

ατζέντα περιλαμβάνονται θέματα όπως το

Μεταναστευτικό και οι σχέσεις ΕΕ-ΗΠΑ,

με έμφαση στους δασμούς. Η κυβέρνηση

επιδιώκει να ενισχύσει τις διμερείς σχέ-

σεις και να προωθήσει τα ελληνικά συμ-

φέροντα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, δεί-

χνοντας ενεργή διπλωματική παρουσία.

Βεβαίως, θα τεθούν στο τραπέζι της συ-

νάντησης και δύο ζητήματα ιδιαίτερης

βαρύτητας για την Ελλάδα: η υπόθεση της

Hellenic Train και τα deals της Ρώμης με

την Τουρκία.
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Ποια μεγάλη

εταιρεία κού-

ριερ που παρουσιάζει

διαχρονικά αρκετά προ-

βλήματα στην εξυπηρέτη-

ση πελατών είναι σε πολύ

κακή οικονομική κατά-

σταση, δυσκολεύεται να

ανταποκριθεί στις πληρω-

μές της και κινδυνεύει με
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Ποιοι «έφαγαν πόρτα» 
από τον Κασσελάκη

«Οργασμός» εργασίας έχει πέσει στο Κίνημα
Δημοκρατίας, το οποίο κάνει το Σαββατοκύρια-
κο που έρχεται το πρώτο του Συνέδριο στο Γυ-
μναστήριο Περιστερίου. Το «παρών» δίνει κα-
θημερινά στα γραφεία του κόμματος στους Στύ-
λους του Ολυμπίου Διός και ο πρόεδρος Στέφα-
νος Κασσελάκης, ο οποίος από εκεί που ήταν
«πρώτη μούρη στο Καβούρι», έχει πέσει στη…
μαύρη τρύπα των ΜΜΕ. Κάτι που προφανώς
έχει αντανάκλαση και στα ποσοστά του κόμμα-
τός του. Με απόφασή του, προσκλήθηκαν να
απευθύνουν χαιρετισμό στο συνέδριο η ΝΔ, το
ΠΑΣΟΚ, το ΚΚΕ, η Πλεύση Ελευθερίας, το Μέ-
ΡΑ25 και ο Κόσμος του Πέτρου Κόκκαλη. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και η Νέα Αριστερά «έφαγαν πόρτα». Το
ίδιο και τα κόμματα της ακροδεξιάς.

Σε… ελεύθερη πτώση 
τα ποσοστά του ΣΥΡΙΖΑ

Η ελεύθερη
πτώση του ΣΥΡΙΖΑ
που καταγράφεται
επίσημα στις δη-
μοσκοπήσεις είναι
κάτι για το οποίο
έχουμε συζητήσει
πολύ. Το 6%-6,5%
είναι καταβαρά-
θρωση. Όμως μαθαίνω από δημοσκόπους ότι
αυτό το 6% είναι πολύ οριακό και υπάρχουν πε-
ριοχές που ο ΣΥΡΙΖΑ βρίσκεται είτε στο 4% είτε
ακόμα και κάτω, πέριξ του 3%. Και η πορεία μάλι-
στα είναι φθίνουσα, που σημαίνει ότι θα δούμε
δημοσκοπήσεις σε εθνικό επίπεδο που θα πα-
ρουσιάζουν τον ΣΥΡΙΖΑ να παλεύει με το όριο του
3% για την ένταξή του στη Βουλή.

Απαγορεύεται η χρήση POS στους ορθόδοξους ναούς
σύμφωνα με την απόφαση που έλαβε και ανακοίνωσε η
Διαρκής Ιερά Σύνοδος (ΔΙΣ). Όπως αναφέρεται στην
ανακοίνωση, οι συναλλαγές μπορούν να γίνουν μέσω e-
banking ή IRIS για τις δωρεές ή για τις δαπάνες της εκ-
κλησίας. Να σημειωθεί ότι το πρώτο POS σε εκκλησία
τοποθετήθηκε στον Καθολικό Ιερό Ναό του Διονυσίου
του Αρεοπαγίτη. Σύμφωνα με το ανακοινωθέν που εκ-
δόθηκε και αναφορικά με τα δημοσιεύματα για «το
πρώτο POS σε παγκάρι της εκκλησίας», η ΔΙΣ διευκρι-
νίζει ότι ο ναός στην Αθήνα στον οποίο τοποθετήθηκε
ουδεμία σχέση έχει με ναό της Ορθόδοξης Εκκλησίας
της Ελλάδος, η οποία απαγόρευσε την εγκατάσταση
POS σε ορθόδοξους ιερούς ναούς. 

Η Ιερά Σύνοδος βάζει STOP 
στα POS στις εκκλησίες 

Δ
εν σήκωσε μύγα στο
σπαθί του ο Νικήτας
Κακλαμάνης, όταν

είδε τη Ζωή Κωνσταντοπού-
λου να καταγγέλλει «παρατυ-
πίες» στη διαβίβαση της δι-
κογραφίας για τα Τέμπη. Με
ψυχραιμία αλλά και πυγμή, ο
πρόεδρος της Βουλής ξεκα-
θάρισε πως δεν υπάρχουν
«προνόμια Ζωής», αφήνον-
τας αιχμές για «ταπεινά κίνη-
τρα» πίσω από τις ενστάσεις
της. Της υπενθύμισε δε πως
προσήλθε στην ειδική αίθου-
σα ύστερα από έξι μέρες και
για λίγα μόλις λεπτά. 

«Η κυρία Κωνσταντοπού-
λου επιθυμεί προνομιακή
πρόσβαση σε σχέση με τους
υπόλοιπους 299 βουλευτές»,
ανέφερε ο κ. Κακλαμάνης, για να προσθέσει σε άλλο σημείο ότι
«η κυρία Κωνσταντοπούλου νομίζει ότι αποτελεί κάτι διαφορε-
τικό και κάτι ανώτερο».

Το χειρότερο όμως για την επαναστάτρια του γλυκού νερού
είναι ότι ο πρόεδρος προανήγγειλε αυτόματο κόφτη στα μικρό-

φωνα για τον χρόνο που χρησιμοποιεί όποιος ανεβαίνει στο βή-
μα της Βουλής. Η επαναστάτρια, μόλις πριν λίγες ημέρες, πήρε
τον λόγο για 5 λεπτά και μίλησε… 41 λεπτά. Δεν είναι η πρώτη
φορά. Ο αυτόματος κόφτης σίγουρα θα γίνει ο εφιάλτης της και
η αφορμή για το επόμενο σόου της.

Οι πιο καλοί 
οι… μαθητές

Από τους πιο… μελετηρούς τους Βουλής
αποδεικνύονται ο Θάνος Πλεύρης από τη
ΝΔ και η Μιλένα Αποστολάκη από το ΠΑ-
ΣΟΚ. Και οι δύο τους περνούν ώρες ατελεί-
ωτες στην αίθουσα «Παύλος Μπακογιάν-
νης» που έχει παραχωρήσει ο πρόεδρος
της Βουλής Νικήτας Κακλαμάνης για την
ανάγνωση της ογκωδέστατης δικογραφίας,
55.000 αρχείων για τα Τέμπη!

Ο Νικήτας έβαλε στη θέση της τη Ζωή

Ψηφιακές τράπεζες:  
Το χρήμα αλλάζει πίστα

Πίσω από τις λέξεις «ευελιξία», «τεχνητή νοημοσύνη» και «γενιές Ζ και
millennials» βρίσκεται ένα ήσυχο τραπεζικό… Big Bang. Οι ψηφιακές
τράπεζες (neobanks) δεν ήρθαν απλώς για να ανταγωνιστούν τα μεγάλα
ονόματα, ήρθαν να ξαναγράψουν τους κανόνες. Με διεθνή παραδείγματα
εξειδίκευσης (αγρότες, επαγγελματίες, οικολογικές συναλλαγές), η Ευ-
ρώπη δείχνει τον δρόμο. Και η Ελλάδα; Ήδη έχουμε την παρουσία της Re-
volut και της Viva Wallet, ενώ οι φήμες για phosbank από την Εκκλησία
της Ελλάδος, παρότι διαψεύστηκαν, δείχνουν τη δυναμική του χώρου.

Στο κυβερνητικό επιτελείο παρακολουθούν στενά τις εξελίξεις, γνωρί-
ζοντας πως και τα τραπεζικά περνούν πια από το κινητό. Όχι τυχαία, η Κο-
μισιόν ενθαρρύνει πλαίσιο για fintechs. Και βασικό κλειδί για τη μέχρι τώ-
ρα επιτυχία των ψηφιακών τραπεζών είναι φυσικά οι αντίστοιχες τραπεζι-
κές χρεώσεις και η φορολογία. Το σίγουρο είναι πάντως ότι θα δούμε κι
άλλες αλλαγές στις υπάρχουσες τράπεζες, είτε αυτές θα αφορούν ακόμα
και τις μικρές πλέον προμήθειες, είτε ακόμα και τον τρόπο εξυπηρέτησης
σε πολλές περιπτώσεις.
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Τριάντα τεσσάρων ετών
φοιτητής που να σπάει
κυλικεία και να δέρνει
κόσμο, με συγχωρείτε,

σύντροφοι, αλλά δεν
υπάρχει. Άεργος

τραμπούκος λέγεται.
Κοπρίτης επί 

το λαϊκότερον… 

Επάγγελμα:
αιώνιος

φοιτητής
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Δ εν μας φτάνανε όλοι οι άλλοι, ξαφνικά η Ινδία και το Πακιστάν, δύο εκ των
επτά πυρηνικών δυνάμεων του πλανήτη, πολεμάνε μεταξύ τους. Έχετε
απορίες. Λογικό. Θα σας τις λύσουμε αμέσως.  

- Γιατί τσακώνονται αυτοί οι δύο;
Θεωρητικά για το Κασμίρ, μια περιοχή στους πρόποδες των Ιμαλαΐων, την οποία
διεκδικούν αμφότεροι και επειδή δεν βρίσκουν άκρη, την έχουν ατύπως διχοτο-
μήσει. 

- Τι έχει εκεί;
Τίποτε. Βουνά. Δεν τσακώνονται για
κανέναν τρομερό πλούτο δηλαδή, μη
φανταστείτε. Αλλού είναι το θέμα: Το
1947 η Ινδία και το Πακιστάν απέκτη-
σαν την ανεξαρτησία τους από τους
Βρετανούς και μοίρασαν τα τσανάκια
τους ώστε οι Ινδουιστές να πάνε από
δω και οι Μουσουλμάνοι από κει,
διότι διαφορετικά θα σφάζονταν με-
ταξύ τους (ήδη είχαν αρχίσει να σφά-
ζονται, ενώ στην πραγματικότητα δεν
σταμάτησαν και ποτέ). Όμως, ο τοπι-
κός πρίγκιπας του Κασμίρ, παρότι η
πλειονότητα των κατοίκων του κρατι-
δίου είναι μουσουλμάνοι, επέλεξε να
πάει με την Ινδία, γεγονός που δεν
άρεσε σε πολλούς από τους Κασμίρι-
ους, οι οποίοι έκτοτε κάνουν διαρκείς
ένοπλους τσαμπουκάδες προς το
Νέο Δελχί.

- Λέγονται όντως Κασμίριοι;
Δεν έχω ιδέα. Μισή ημέρα το ψάχνω,
δεν βρήκα πουθενά καμία αναφορά
για το πώς λέγονται μονολεκτικά οι
κάτοικοι του Κασμίρ. Αν με διαβά-
ζουν και το έχω κάνει λάθος, τους ζη-
τώ συγγνώμη. 

- Με το κασμίρι, που φτιάχνουμε
τα παλτά, τι σχέση έχουν;

Λοιπόν, είναι κάτι κατσίκες, που πράγ-
ματι είναι γηγενείς του Κασμίρ και από
εκεί εξαπλώθηκαν στα οροπέδια της Κίνας και της Μογγολίας. Το μαλλί που
φτιάχνουμε το κασμίρι (ή πασμίνα) δεν είναι οι κανονικές τρίχες τους αλλά ένα
υπόστρωμα που έχουν κάτω από το τριχωτό τους, οι καημένες, διότι κάνει πάρα
πολύ κρύο εκεί πάνω. Το ακατέργαστο κασμίρι συλλέγεται με χτένισμα, την
άνοιξη και το καλοκαίρι, περνάει από πολύπλοκη χειροποίητη επεξεργασία και
για να κατασκευαστεί ένα σάλι χρειάζεται μαλλί από 3-5 κατσίκες. Για αυτό είναι
πανάκριβο. 

- Γιατί τους ήρθε να πολεμήσουν τώρα;
Δεν πολεμάνε τώρα, έχουν ήδη πολεμήσει τρεις φορές κανονικότατα (την
τελευταία, το 1999), ενώ όλο και κάτι γίνεται στα σύνορα που έχουν χαράξει μεταξύ
τους, στα οποία διατηρούν και οι δύο χώρες πάρα πολύ στρατό, είναι και ατελεί-
ωτοι. 

- Τι διαφορετικό συμβαίνει αυτήν τη φορά;
Τίποτε ιδιαίτερο. Οι «αντάρτες» του Κασμίρ συνεχίζουν να ζητάνε είτε την ένωση

με το Πακιστάν, είτε την ανεξαρτησία του κρατιδίου και η Ινδία συνεχίζει να τους
καταστέλλει. Το μόνο διαφορετικό είναι ο νυν πρωθυπουργός της Ινδίας Ναρέντα
Μόντι, ο οποίος έχει εργαλειοποιήσει τη θρησκευτική αντιπαράθεση, έχει ανα-
βιώσει τον ινδουιστικό εθνικισμό και έχει κρατήσει πάρα πολύ σκληρή στάση απέ-
ναντι στο Κασμίρ. 

- Έχει, στ’ αλήθεια, πυρηνικά το Πακιστάν;
Μάλιστα. Αν και δεν μας λέει πόσα, το 2023 υπολογιζόταν ότι είχε 170 πυρηνικές κε-

φαλές και τα αντίστοιχα μέσα για να τις
στείλει όπου θέλει (πυραύλους μεγά-
λου βεληνεκούς, πυραύλους Κρουζ,
αεροσκάφη κ.λπ.). Και συνεχίζει να
αναπτύσσει το πυρηνικό του πρόγραμ-
μα. Ξέρω τι θα ρωτήσετε τώρα...

- Από πού και ως πού έχει πυρηνικά
το Πακιστάν;
To ήξερα. Το Πακιστάν άρχισε να
αναπτύσσει το πυρηνικό του πρό-
γραμμα στα μέσα της δεκαετίας του
1970 και η επίσημη εκδοχή είναι ότι
το έκανε όταν ο επιστήμονας Αμ-
πντούλ Καντίρ Χαν έκλεψε πυρηνικά
υλικά και τεχνογνωσία από την ευ-
ρωπαϊκή εταιρεία URENCO. Ο Χαν
ταυτόχρονα είχε πάρε δώσε και με
την Κίνα, η οποία πιθανώς βοήθησε,
δίνοντας στο Πακιστάν τα πρώτα σχέ-
δια για την κατασκευή πυρηνικής
βόμβας. Οι ΗΠΑ τώρα ήξεραν ότι το
Πακιστάν έχει πυρηνικά, αλλά έκα-
ναν την πάπια, διότι τότε η χώρα είχε
φιλική προς την Αμερική κυβέρνηση.
Όλα αυτά μέχρι το 1990, όταν ο Τζορτζ
Μπους αναγκάστηκε να παραδεχτεί
ότι το Πακιστάν είχε πυρηνικό οπλο-
στάσιο, αφού οι άλλοι κόντευαν να
γκρεμίσουν τα Ιμαλάια με πυρηνικές
δοκιμές (σε μια πυροδότησαν πέντε
βόμβες ταυτόχρονα). Οι ΗΠΑ επέβα-
λαν κυρώσεις στη χώρα, όπως κά-
νουν με το Ιράν, αλλά τις ήραν μετά τις
τρομοκρατικές επιθέσεις της 11ης

Σεπτεμβρίου 2001, ζητώντας από το Πακιστάν να τις βοηθήσει στον «πόλε-
μο κατά της τρομοκρατίας».

- Είναι κακό που έχει πυρηνικά το Πακιστάν;
Καλό δεν είναι. Διότι η χώρα βρίσκεται εδώ και καιρό σε μια κατάσταση πο-
λιτικού χάους και με τεράστια άνοδο του ισλαμικού εξτρεμισμού. Και έχει
απέναντι τους άλλους, με τον ινδουιστικό εξτρεμισμό και πυρηνικά επίσης.
Επιπροσθέτως, το Πακιστάν δεν μετέχει σχεδόν σε καμία διεθνή συνθήκη
για τον περιορισμό ή τον έλεγχο των πυρηνικών όπλων: Δικά μου είναι, ό,τι
θέλω θα τα κάνω. Πάντως, έχει δεσμευθεί, με τις ΗΠΑ, ότι τα πυρηνικά του

«είναι ασφαλή». Θα δείξει. 

- Να κλείσω διακοπές για το καλοκαίρι;
Αν έχεις λεφτά, βεβαίως. Η πολιτική της αποτροπής, διά της απειλής του αμοιβαί-
ου αφανισμού, προσώρας έχει λειτουργήσει και εκεί, όπως παντού. Τώρα, αν είναι
τόσο ντουγάνια και αρχίσουν και πετάνε ατομικές βόμβες ο ένας στον άλλον, τι να
πω κι εγώ... 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Τι συμβαίνει 
στην Ινδία 

και το Πακιστάν, 
με λίγα λόγια
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του ειδικού συνεργάτη

O
ποιος βγάλει άκρη με τις ανακοινώσεις
του Απόστολου Βακάκη για την πορεία
της Jumbo σίγουρα κερδίζει. Αλλά

άκρη δεν βγαίνει εδώ και πολύ καιρό ούτε με
τις αμφίσημες δηλώσεις τού επιχειρηματία ού-
τε με αυτές της εταιρείας. Χθες λοιπόν η Jumbo
ανακοίνωσε τις πωλήσεις Απριλίου, ενώ πριν
από λίγες μέρες είχε αναφέρει στην ανακοίνω-
ση αποτελεσμάτων του 2024 τα εξής: «Αν και οι
πωλήσεις του πρώτου τετραμήνου εμφανίζον-
ται ενθαρρυντικές, θα πρέπει να σημειωθεί ότι
επηρεάστηκαν φέτος από τον εορτασμό του
Πάσχα νωρίτερα (20 Απριλίου αντί 5 Μαΐου το
2024), κάνοντας την περίοδο μη συγκρίσιμη με
την αντίστοιχη περσινή λόγω του ότι έληξε δύο
εβδομάδες νωρίτερα και παράλληλα δεν εν-
θάρρυνε την κατανάλωση όλων των καλοκαιρι-
νών ειδών. Λαμβάνοντας υπόψη το ανωτέρω, οι
εκτιμήσεις για τα συγκρινόμενα μεγέθη του
ομίλου θα ήταν προτιμότερο να αξιολογηθούν
με την παρέλευση του πρώτου εξαμήνου».

Τα λένε στο... εξάμηνο
Σε απλά ελληνικά, μίλησε για ενθαρρυντικές

πωλήσεις γενικώς και αορίστως, ενώ έληξε ο
μήνας και είπε ότι θα τα ξαναδεί όλα στο εξάμη-
νο. Όμως, μίλησε για ψήφο εμπιστοσύνης, ανα-
κοίνωσε αύξηση πωλήσεων 5% τον Απρίλιο και
7,4% στο τετράμηνο και ισχυρίστηκε ότι αποδει-

κνύεται πως η χρονική μετατόπιση του Πάσχα
«επηρέασε την πορεία των πωλήσεων, όπως
άλλωστε είχε ευαισθητοποιήσει η διοίκηση».
Ταυτόχρονα, εκτίμησε ότι η κατανάλωση των
καλοκαιρινών ειδών θα επιταχυνθεί τους επό-
μενους δύο μήνες, αξιοποιώντας την παρατε-
ταμένη διάρκεια της καλοκαιρινής περιόδου.

Αλλά, παρ’ όλα αυτά, συνεχίζει να επιμένει
ότι η αξιολόγηση της πορείας των μεγεθών θα
γίνει στο εξάμηνο. Μόνο που στις αρχές του
2025 είχε υποσχεθεί ότι η αξιολόγηση των με-
γεθών θα γίνει με τη λήξη του τετραμήνου. Λες
και δεν γνώριζε ότι το Πάσχα φέτος ήταν νωρί-
τερα κατά 15 μέρες σε σχέση με το περσινό.

Συμπεριφορά επενδυτών
Το εντυπωσιακό είναι ότι στην τελευταία

ανακοίνωση προσθέτει κιόλας ότι η Jumbo,
ενώ είναι αισιόδοξη, «επιμένει στην “παρανοϊ-
κά επιφυλακτική” στάση της έναντι οποιουδή-
ποτε παράγοντα που θα μπορούσε να επηρεά-
σει την ομαλή επίτευξη των στρατηγικών της
στόχων».

Όλα αυτά θα μπορούσαν να είναι και διασκε-
δαστικά, αν δεν επηρέαζαν τη συμπεριφορά
των επενδυτών, όπου έχουμε το φαινόμενο της
μηνιαίας ανακοίνωσης των πωλήσεων, αλλά
και την τακτική τής διασποράς φόβου και των
ασαφών προβλέψεων και αναφορών.

Επισημαίνεται ότι με βάση τις χθεσινές ανα-
κοινώσεις, η πορεία ανά χώρα ήταν η εξής:

Ελλάδα
Τον Απρίλιο του 2025 οι καθαρές πωλήσεις

της μητρικής εταιρείας (χωρίς να υπολογίζον-
ται οι ενδοεταιρικές συναλλαγές) παρουσίασαν
αύξηση κατά 4% περίπου σε σχέση με τον αντί-
στοιχο περσινό μήνα.

Συνολικά για το πρώτο τετράμηνο του έτους
2025 οι καθαρές πωλήσεις της μητρικής εται-
ρείας -χωρίς τις ενδοεταιρικές συναλλαγές-
παρουσίασαν αύξηση κατά 8% περίπου σε σχέ-
ση με το αντίστοιχο περσινό διάστημα.

Κύπρος
Οι πωλήσεις των καταστημάτων στην Κύπρο,

κατά τον Απρίλιο του 2025, ήταν αυξημένες κα-
τά 7% σε σχέση με τον αντίστοιχο περσινό μήνα.

Συνολικά οι πωλήσεις των καταστημάτων
στην Κύπρο για το πρώτο τετράμηνο του 2025
είναι αυξημένες κατά 6% περίπου σε σχέση με
το αντίστοιχο περσινό διάστημα.

Βουλγαρία
Οι πωλήσεις των καταστημάτων στη Βουλγα-

ρία, κατά τον Απρίλιο του 2025, ήταν περίπου στα
ίδια επίπεδα με τον αντίστοιχο περσινό μήνα.

Συνολικά οι πωλήσεις του δικτύου στη Βουλ-

γαρία για το πρώτο τετράμηνο του 2025 είναι
αυξημένες κατά 1,5% περίπου σε σχέση με το
αντίστοιχο περσινό διάστημα.

Ρουμανία
Οι πωλήσεις του δικτύου καθώς και του ηλε-

κτρονικού καταστήματος (www.e-jumbo.ro)
σημείωσαν αύξηση της τάξης του 10% περίπου
τον Απρίλιο του 2025 σε σχέση με τον αντίστοι-
χο περσινό μήνα.

Συνολικά, οι πωλήσεις στη Ρουμανία για
το πρώτο τετράμηνο του 2025 είναι αυξημένες
κατά 7% περίπου σε σχέση με το αντίστοιχο
περσινό διάστημα.

Βλέψεις για Καναδά
Σημειώνεται ότι στις αρχές Μαΐου η εταιρεία

προχώρησε σε σύμβαση εμπορικής συνεργασίας
με τον Όμιλο Fox Group για αποκλειστικό δι-
καίωμα του τελευταίου να ανοίξει νέα καταστή-
ματα που θα φέρουν το σήμα Jumbo στον Κανα-
δά, με το πρώτο κατάστημα να εκτιμάται ότι θα ξε-
κινήσει τη λειτουργία του περί στο δεύτερο μισό
του 2026, εφόσον ολοκληρωθούν όλες οι νόμιμες
διαδικασίες.

Σήμερα η Jumbo μέσω σύμβασης εμπορι-
κής συνεργασίας με τον Όμιλο Fox Group έχει
παρουσία με τρία καταστήματα που φέρουν το
σήμα της Jumbo στο Ισραήλ, ενώ μέχρι το τέ-
λος του 2025 αναμένεται να λειτουργήσουν
ακόμη δύο υπερκαταστήματα, ανεβάζοντας τον
συνολικό αριθμό σε πέντε. 

ΘΕΜΑ

Το πανόραμα αντιφάσεων και ασαφών προβλέψεων

Όταν ο Απόστολος Βακάκης της Jumbo μπερδεύει 
τα παιχνίδια που πουλά με την ενημέρωση των επενδυτών
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Τ
ο Νέο Δελχί ενημέρωσε τους συμ-
μάχους του ότι αν πληγούν στρατιω-
τικές του εγκαταστάσεις, θα εξαπο-

λύσει αεροπορικές επιδρομές αντιποίνων
εναντίον των πακιστανικών ενόπλων δυνά-
μεων, ενώ ενεργοποίησε και παραστρατιω-
τικές ομάδες.

Η σχέση της Αθήνας με το Νέο Δελχί εί-
ναι εξαιρετική και συνεχώς αναβαθμίζεται
σε όλα τα επίπεδα, κάτι που δεν μπορεί να
ειπωθεί για την αντίστοιχη με το Ισλαμαμ-
πάντ. Υπενθυμίζουμε ότι όταν μετά το πρα-
ξικόπημα στην Τουρκία, το θέρος του 2016,
εκδιώχθηκε από το καθεστώς του Ταγίπ
Ερντογάν μεγάλος αριθμός Τούρκων πιλό-

των και η τουρκική αερο-
πορία χρησιμοποιούσε για
ένα χρονικό διάστημα Πα-
κιστανούς πιλότους για τα
μαχητικά της. Άρα, το
ερώτημα που τίθεται, κα-

θώς η κλιμάκωση των εχ-
θροπραξιών δύσκολα θα

αποφευχθεί για την ώρα, είναι πόσο επη-
ρεάζει τα ελληνικά συμφέροντα η σύγ-
κρουση Ινδίας - Πακιστάν.

Με την Ινδία τα ελληνικά συμφέροντα
Η Ελλάδα ποντάρει στον IMEC (Οικονο-

μικός Διάδρομος Ινδίας - Μέσης Ανατολής
- Ευρώπης). Όπως σημειώνει ο δρ Ιωάννης
Νομικός του Ερευνητικού Ινστιτούτου Ευ-
ρωπαϊκών και Αμερικανικών Μελετών (RI-
EAS), «ο IMEC είναι ιδιαίτερα σημαντικός
για την Ελλάδα, την Κύπρο και το Ισραήλ,
δεδομένου ότι η ινδική κυβέρνηση οραμα-
τίζεται ένα δίκτυο ακτοπλοϊκών και σιδη-
ροδρομικών γραμμών που θα μεταφέρουν
προϊόντα από τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιρά-
τα (ΗΑΕ), το Βασίλειο της Σαουδικής Αρα-
βίας και την Ιορδανία προς το λιμάνι της
Χάιφα στο Ισραήλ. Από το λιμάνι της Χάιφα
τα προϊόντα θα μεταφέρονται στα κράτη-
μέλη της ΕΕ». 

Και επισημαίνει ότι το 2023 ινδικά μαχη-
τικά αεροσκάφη «συμμετείχαν στη διεθνή
στρατιωτική άσκηση (Ηνίοχος), η οποία
πραγματοποιήθηκε σε ελληνική αεροπορι-
κή βάση». Η Αθήνα παρακολουθεί με προ-
σοχή τα τεκταινόμενα, βλέποντας μάλιστα
και την παρέμβαση της Άγκυρας υπέρ του
Πακιστάν. Αμέσως μετά την έναρξη των εχ-
θροπραξιών, ο Τούρκος ΥΠΕΞ Χακάν Φιν-
τάν επικοινώνησε με τον Πακιστανό ομό-
λογό του Μουχαμάντ Ισάκ Ντάρ. Είναι γνω-
στό ότι η σχέση της Τουρκίας με το Πακι-
στάν είναι πολύ στενή, ενώ το Ισλαμαμπάντ
παίζει πολύ βρόμικο ρόλο, στηρίζοντας
διαχρονικά και δη ποικιλοτρόπως τις τουρ-
κικές θέσεις στο Κυπριακό. Λίγες ώρες
πάντως μετά την επικοινωνία των δύο
υπουργών, η τουρκική κορβέτα «TCG
BÜYÜKADA» έλαβε εντολή από την Άγκυ-

ρα να πλεύσει προς το λιμάνι του Καράτσι,
στο πλαίσιο μιας επίσκεψης που αποτελεί
ξεκάθαρα χειρονομία στήριξης. Εξάλλου,
τα βασικά πακιστανικά προπαγανδιστικά
προφίλ στο X δεν έκρυψαν τις συμμαχίες
τους: «Από την Τουρκία, στο Ιράν, στη Σα-
ουδική Αραβία, στην Αίγυπτο και στο
Μπαγκλαντές, ολόκληρος ο μουσουλμανι-
κός κόσμος δείχνει αξιοσημείωτη υποστή-
ριξη στο Πακιστάν».

Ελληνικά και αρμενικά προφίλ δεν
έκρυψαν τη στήριξή τους στην Ινδία: «Η
Κύπρος είναι ελληνική, το Αρτσάχ είναι η
Αρμενία, το Κασμίρ είναι η Ινδία». Ο πρέ-
σβης του συμμαχικού μας Ισραήλ στην Ιν-
δία Ρούβαν Αζάρ δήλωσε ξεκάθαρα ότι «το
Ισραήλ υποστηρίζει το δικαίωμα της Ινδίας
για αυτοάμυνα. Οι τρομοκράτες πρέπει να
γνωρίζουν ότι δεν υπάρχει μέρος για να

κρυφτούν από τα αποτρόπαια εγκλήματά
τους κατά των αθώων». Είχαν προηγηθεί
διαρροές υπέρ της Ινδίας από ισραηλινούς
λογαριασμούς στρατιωτικού και intelligen-
ce ενδιαφέροντος, όπου διαβάσαμε εχθρι-
κές για το Ισλαμαμπάντ αναρτήσεις του τύ-
που «σε τι είναι περισσότερο γνωστό το
Πακιστάν; Οσάμα Μπιν Λάντεν». 

ΗΠΑ, Κίνα και Ρωσία
Η έναρξη αιματηρών εχθροπραξιών με-

ταξύ της Ινδίας και του Πακιστάν δεν είναι
σε καμία περίπτωση μια λεπτομέρεια της
επικαιρότητας ή κάτι που συμβαίνει πολύ
μακριά. Δύο χώρες με πυρηνικό οπλοστά-
σιο (172 κεφαλές η Ινδία, 170 το Πακιστάν),
που μπορούν -αν χαθεί ο έλεγχος- να κα-
ταστρέψουν η μία την άλλη, βρίσκονται επί
ποδός πολέμου και απαιτείται η άμεση πα-

ρέμβαση της διεθνούς κοινότητας ώστε το
κακό να σταματήσει. 

Η επίθεση των Ινδών (Operation Sindo-
or) κατά εννέα στόχων ισλαμιστών εξτρεμι-
στών στο Πακιστάν ήταν η απάντησή τους
στη φονική επίθεση που δέχτηκαν στις 22
Απριλίου από το έδαφος του Πακιστάν στο
Παχαλγκάμ του ινδικού Κασμίρ, επαρχία
που αποτελεί το μόνιμο μήλον της έριδος
μεταξύ των δύο χωρών.

Tι λένε οι Αμερικανοί
Ο Ντόναλντ Τραμπ εξέφρασε την ελπίδα

του για τον άμεσο τερματισμό των συγ-
κρούσεων, ενώ ο ΥΠΕΞ του Μάρκο Ρούμπιο
μίλησε με τους συμβούλους εθνικής ασφα-
λείας της Ινδίας και του Πακιστάν. Ο δε αντι-
πρόεδρος Τζέι ντι Βανς στις 21 Απριλίου
επισκέφθηκε την Ινδία (η σύζυγός του κα-
τάγεται από εκεί). Το περιβάλλον του Αμε-
ρικανού προέδρου δεν κρύβει τη συμπά-
θειά του για τη χώρα. Διαβάσαμε πολλά στα
προφίλ που στηρίζουν ένθερμα το κίνημα
«MAGA» και τα οποία ακολουθεί εκατομ-
μύρια κόσμος: «Η Ινδία εξάλειψε 62 τρομο-
κράτες σε αεροπορική επιδρομή», «τα κεν-
τρικά γραφεία του τρομοκράτη Μασούντ
Αζχάρ (σ.σ.: ιδρυτής της εξτρεμιστικής ισ-
λαμικής οργάνωσης Jaish-e-Mohammed)
και το ιεροδιδασκαλείο στο Μπαχαγουαλ-
πούρ του Πακιστάν έχουν εξαφανιστεί»,
«14 μέλη της οικογένειας του Μασούντ Αζ-
χάρ σκοτώθηκαν στην πυραυλική επίθεση
της Ινδίας». Η Κίνα από την πλευρά της έχει
εξοπλίσει το Πακιστάν με πυραύλους αέ-
ρος-αέρος PL-15, ενώ το αεροσκάφος της
JF-17 (μια συμπαραγωγή με το Πακιστάν)
δοκιμάστηκε για πρώτη φορά σε συνθήκες
πολέμου. Διά του υπουργείου Εξωτερικών
της, είπε ότι η στρατιωτική επιχείρηση της
Ινδίας είναι «λυπηρή». 

Το Πεκίνο, το οποίο έχει σοβαρά προ-
βλήματα στη σχέση του με το Νέο Δελχί,
βλέπει τους Ινδούς ως εμπόδιο στα σχέδιά
της για επέκταση της επιρροής της στον Ει-
ρηνικό και ξεκίνησε αμέσως στρατιωτικές
ασκήσεις κοντά στα Ιμαλάια. Αξίζει να ση-
μειωθεί ότι οι Ινδοί διατηρούν πολύ στενές
σχέσεις με τους Ρώσους. Η Μόσχα υπέ-
γραψε τον Οκτώβριο του 2000 συμφωνία
στρατηγικής εταιρικής σχέσης με το Νέο
Δελχί και έχει θεσμοθετήσει μάλιστα ετή-
σιες διμερείς αναθεωρήσεις άμυνας σε
επίπεδο υπουργών. Οι δε Ένοπλες Δυνά-
μεις της Ινδίας χρησιμοποιούν ρωσικά μα-
χητικά, άρματα μάχης και οχήματα, συστή-
ματα πυροβολικού, αντιαεροπορικά, πυ-
ραύλους εδάφους-αέρος, αντιαρματικά,
εκτοξευτές ρουκετών, πυραύλους κρουζ.
Επίσης, έχουν ρωσικής κατασκευής υπο-
βρύχια, ενώ σύντομα θα αποκτήσουν και
δεύτερη stealth φρεγάτα, η οποία ναυπη-
γείται στη Ρωσία.

Πόσο επηρεάζει 
τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις η σύγκρουση

Ινδίας - Πακιστάν

Η σχέση της Αθήνας με το Νέο Δελχί είναι εξαιρετική και
συνεχώς αναβαθμίζεται σε όλα τα επίπεδα, κάτι που δεν μπορεί

να ειπωθεί για την αντίστοιχη με το Ισλαμαμπάντ

του Νίκου 
Χιδίρογλου 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Δ
ύο εβδομάδες μετά την πολύνεκρη επί-
θεση εναντίον τουριστών στο Κασμίρ
στις 22 Απριλίου, η Ινδία ανακοίνωσε

χθες ότι πραγματοποίησε «ακριβή και συγκρα-
τημένα» πλήγματα σε αυτό που αποκάλεσε
«στρατόπεδα τρομοκρατών» στο γειτονικό Πα-
κιστάν. Το Πακιστάν δήλωσε ότι κατέρριψε πέν-
τε ινδικά αεροσκάφη σε αντίποινα.

Ήταν η μεγαλύτερη αεροπορική επίθεση της
Ινδίας κατά του Πακιστάν εδώ και περισσότερο
από μισό αιώνα. Και είναι η πιο εύφλεκτη κρίση
μεταξύ δύο πυρηνικών δυνάμεων από το 2019.
Ινδικοί πύραυλοι διαπέρασαν τον ουρανό και
έπληξαν στόχους στο πακιστανικά ελεγχόμενο
Κασμίρ και στη στρατηγικής σημασίας επαρχία
Παντζάμπ. Η επιχείρηση έφερε το όνομα «Sin-
door», μία συμβολική αναφορά στις χήρες των
26 Ινδών τουριστών που δολοφονήθηκαν στο
Παλγάμ του Κασμίρ στις 22 Απριλίου. 

«Δειλή πρόκληση»
Η Ινδία δήλωσε ότι οι επιθέσεις της ήταν «με-

τρημένες και μη κλιμακωτές», στοχεύοντας
αποκλειστικά στρατόπεδα τρομοκρατών και
αποφεύγοντας πλήγματα σε ένοπλες δυνάμεις
ή αμάχους. Η πακιστανική ηγεσία μίλησε για
«δειλή πρόκληση» και υποσχέθηκε απάντηση
«σε χρόνο και τόπο της επιλογής της». 

Ο Ινδός πρωθυπουργός Ναρέντρα Μόντι δή-
λωσε ότι θα κυνηγήσει τους δράστες της φονι-
κής επίθεσης μέχρι την άκρη της γης, καθώς το
αίμα κάθε Ινδού «βράζει». Η στρατιωτική πα-
ρουσία και των δυο πλευρών στα σύνορά τους
ενισχύθηκε και ο υπουργός Άμυνας του Πακι-
στάν Καγουάτζα Ασίφ, προέβλεψε ότι εντός
ωρών επίκειται στρατιωτική εισβολή της Ινδίας
στο πακιστανικό έδαφος. Ήδη έκλεισαν σχο-
λεία και τόποι θρησκευτικής λατρείας σε βάθος
πολλών χιλιομέτρων στο Πακιστάν υπό τον φό-
βο επικείμενης ινδικής επίθεσης. Πλέον άπαν-
τες βρίσκονται σε «κόκκινο συναγερμό».

Πάντως, μετά τις επανειλημμένες προειδο-
ποιήσεις ανώτατων αξιωματούχων του Πακι-
στάν για επικείμενη εισβολή από την Ινδία, η
σιωπή που επικρατεί ανάμεσα στις δύο πλευ-
ρές τις τελευταίες ώρες αφήνει ανοιχτό τόσο το
ενδεχόμενο για αποκλιμάκωση όσο όμως και
τον φόβο για… πρόσκαιρη ηρεμία πριν την κα-
ταιγίδα.

Γεωπολιτικές επιπτώσεις
Με τα τύμπανα του πολέμου να χτυπούν δυ-

νατά μεταξύ Ινδίας και Πακιστάν, υπάρχει φό-
βος μια πιθανή πολεμική σύρραξη να προκαλέ-
σει μια καταστροφή με ανυπολόγιστες συνέπει-
ες για την ανθρωπότητα καθώς και οι δύο χώ-
ρες είναι πυρηνικές δυνάμεις. Βεβαίως, και μια
πολεμική σύγκρουση με συμβατικά όπλα, δυο
μεγάλων στρατιωτικών δυνάμεων με τρομακτι-
κή ισχύ πυρός (4η η Ινδία και 12ο το Πακιστάν
στον κόσμο) θα είχε επίσης οδυνηρές διεθνείς
συνέπειες.

Μην ξεχνάμε πως η διεθνής γεωπολιτική

ισορροπία ήδη δοκιμάζεται επικίνδυνα από τον
ρωσοουκρανικό πόλεμο και την παρατεταμένη
σύρραξη μεταξύ Ισραήλ και Χαμάς στη Μέση
Ανατολή. Άρα τίθεται το κρίσιμο ερώτημα αν η
παγκόσμια κοινότητα θα αντέξει έναν νέο πόλε-
μο τέτοιου μεγέθους, που θα αποσταθεροποι-
ήσει την περιοχή της νότιας Ασίας, με σοβαρή
πιθανότητα να πάρει ανεξέλεγκτες διαστάσεις
καθώς οι ΗΠΑ στηρίζουν την Ινδία, ενώ η
Κίνα έχει θερμότατες σχέσεις με το Πακιστάν. 

Οικονομικές επιπτώσεις
Πέραν των γεωπολιτικών επιπτώσεων, ο οι-

κονομικός αντίκτυπος μιας νέας πολεμικής
σύγκρουσης Ινδίας-Πακιστάν ανησυχεί ήδη
σοβαρά τη διεθνή κοινότητα. Όσον αφορά τις
δύο χώρες, θα εκτροχιάσει την καλπάζουσα
ανάπτυξη της Ινδίας (φέτος 6,5%), αλλά θα απει-
λήσει μέχρι και με κατάρρευση την ήδη εύ-
θραυστη οικονομία του Πακιστάν. 

Αν ο πόλεμος διαρκέσει, οι μεσομακρο-
πρόθεσμες επιπτώσεις θα είναι δραματικές.
Για την Ινδία, πέραν της αύξησης του χρέους
λόγω της διάθεσης αυξημένων πόρων για τις
στρατιωτικές ανάγκες, καθώς και του πληθω-
ρισμού, θα επιφέρει και σημαντικό πλήγμα

στις ξένες επενδύσεις, καθώς πολλές εται-
ρείες σχεδιάζουν τη μεταφορά δραστηριοτή-
των τους στην Ινδία λόγω των δασμών Τραμπ
στην Κίνα. 

Για το Πακιστάν όμως, οι επιπτώσεις θα εί-
ναι ολέθριες. Η χώρα είχε έρθει πέρσι αντιμέ-
τωπη με το ενδεχόμενο χρεοκοπίας, το ξεπέ-
ρασε επιτυχώς, αλλά η ευοίωνη πρόβλεψη για
ανάπτυξη φέτος 3,0% είναι παντελώς αδύνα-
τη σε περίπτωση πολέμου. Ενώ θα θέσει τη
χώρα εκτός του ραντάρ των ξένων επενδυτών,
με την επιδείνωση της οικονομίας καθολική,
σε όλους τους τομείς. Υποδομές, συγκοινω-
νίες και εμπόριο θα υποστούν σοβαρά πλήγ-
ματα. Επίσης, με πολεμική σύρραξη τέτοιου
βεληνεκούς δεν πρόκειται να μην «τραυματί-
σει» σοβαρά και την παγκόσμια οικονομία, η
οποία είναι ήδη επιβαρυμένη από την πληθωρι-
στική πίεση των προηγούμενων ετών και την
επιβράδυνση που προοιωνίζεται η επιβολή δα-
σμών που ξεκίνησε ο Αμερικανός πρόεδρος
Ντόναλντ Τραμπ.

Το μήλον της έριδος
Από τη διχοτόμηση της Βρετανικής Ινδίας το

1947, το Κασμίρ έγινε το μήλον της έριδος. Η

περιοχή είναι σήμερα από τις πιο στρατιωτικο-
ποιημένες του πλανήτη. Το Πακιστάν υποστηρί-
ζει ομάδες που ζητούν είτε την ένωση του Κα-
σμίρ με το Ισλαμαμπάντ είτε την ανεξαρτησία. 

Το Κασμίρ, μια κατά τα άλλα γραφική και του-
ριστικά ελκυστική περιοχή των Ιμαλαΐων, χωρί-
ζεται de facto στο πακιστανικό (35%) και το ινδι-
κό (55%) τμήμα, όπου κάθε πλευρά ισχυρίζεται
ότι της ανήκει η ολότητά του. Το 10%, γνωστό ως
Aksai Chin, παραχωρήθηκε από το Πακιστάν
στην Κίνα, ωστόσο η Ινδία δεν αναγνωρίζει την
κυριαρχία της.

Πάντως, πολλοί αναλυτές βλέπουν και έναν
πρόσθετο λόγο που φέρνει τις δύο χώρες στη
γραμμή της σύγκρουσης. Τον «πόλεμο για το
νερό», στη συγκεκριμένη περίπτωση του Ινδού
ποταμού. Το Πακιστάν προειδοποίησε το Νέο
Δελχί ότι οποιαδήποτε προσπάθεια να σταμα-
τήσει ή να εκτρέψει τη ροή των υδάτων της λε-
κάνης του Ινδού θα θεωρηθεί «πράξη πολέ-
μου».  

«Εύφλεκτα» σενάρια 
Στρατιωτικοί και διπλωματικοί αναλυτές δεν

αποκλείουν η Ινδία να προχωρήσει άμεσα σε
χειρουργικού τύπου επιθετικές πολεμικές κι-
νήσεις. Όπως περιορισμένες αεροπορικές επι-
δρομές ή επιδρομές ειδικών δυνάμεων εντός
του Πακιστάν, όχι μόνο για να κατευνάσει την
οργή της ινδικής κοινής γνώμης αλλά και για να
μειώσει τον κίνδυνο κλιμακούμενων αντιποί-
νων. Πάντως, υπουργοί του Πακιστάν, αναφε-
ρόμενοι στο πώς θα απαντήσει η χώρα στρατιω-
τικά, προειδοποίησαν ότι τα πυρηνικά όπλα της
δεν είναι για το… θεαθήναι, αλλά υπηρετούν
τον σκοπό της άμυνάς της και για αυτό είναι
στραμμένα αποκλειστικά κατά της Ινδίας.

Τρόμος για 
πυρηνικό 

ολοκαύτωμα

Αγωνία στη διεθνή κοινότητα
καθώς τα τύμπανα πολέμου 

που ηχούν μεταξύ Ινδίας 
και Πακιστάν μπορούν 

να οδηγήσουν 
σε καταστροφή 

πλανητικών διαστάσεων 



Τ
α τύμπανα του πολέμου ηχούν δυνατά τα
τελευταία 24ωρα στα σύνορα Ινδίας και
Πακιστάν, απειλώντας την ούτως ή άλλως

εύθραυστη ισορροπία μεταξύ των δύο χωρών. 
Οι εχθροπραξίες που μαίνονται θυμίζουν το

μαύρο παρελθόν των δύο χωρών, με την Ινδία να
εξαπολύει σφοδρότατες πυραυλικές επιθέσεις
στο πακιστανικό τμήμα του Κασμίρ, δύο εβδομά-

δες μετά τη φονική επίθεση μα-
χητών κατά τουριστών στο υπό
ινδική διοίκηση Κασμίρ, όπου
σκοτώθηκαν 25 Ινδοί και ένας
υπήκοος του Νεπάλ. Αποτέλε-
σμα της ινδικής επίθεσης, του-
λάχιστον 11 άμαχοι νεκροί, συμ-
περιλαμβανομένου ενός τρί-
χρονου κοριτσιού.  Όπως ανέ-

φερε το υπουργείο Άμυνας της χώρας, τα πλήγ-
ματα ήταν μέρος «δέσμευσής» τους να «λογοδο-
τήσουν» οι υπεύθυνοι της φονικής επίθεσης της
22ας Απριλίου. Άμεση ήταν η απάντηση του Πακι-
στάν, με τον εκπρόσωπο του στρατού της χώρας
να δηλώνει στο Reuters ότι το Ισλαμαμπάντ έχει
καταρρίψει πέντε αεροσκάφη του ινδικού στρα-
τού «εντός ινδικού εναέριου χώρου». 

Το χρονικό της διαμάχης
Η εχθρότητα μεταξύ των δύο κρατών έχει τις

ρίζες της στο 1947, όταν η αποχώρηση των Βρετα-
νών οδήγησε στον διαχωρισμό της Βρετανικής Ιν-
δίας και στη δημιουργία του Πακιστάν. 

Το Κασμίρ, μια περιοχή πλούσια σε φυσικούς
πόρους και στρατηγικής σημασίας, αποτέλεσε
αμέσως σημείο τριβής. Από τότε, οι δύο χώρες
έχουν εμπλακεί σε τέσσερις πολέμους και δεκά-
δες ένοπλες συγκρούσεις, με την κάθε πλευρά να
διεκδικεί την πλήρη κυριαρχία επί της περιοχής.

Οι τέσσερις ένοπλες συγκρούσεις: 
1. ΠΠόλεμος του 1947-1948: Αφορμή, η προ-

σάρτηση του Κασμίρ στην Ινδία μετά τη διαίρεση
του 1947. Τελική έκβαση, κατάπαυση πυρός με
παρέμβαση του ΟΗΕ. Το Κασμίρ διαιρέθηκε σε
ινδικό και πακιστανικό τμήμα.

2. Πόλεμος του 1965. Αφορμή, η εξέγερση στο
ινδικό Κασμίρ και η επιχείρηση του Πακιστάν για
«απελευθέρωση» της περιοχής. Τελική έκβαση,
ισοπαλία στο πεδίο και υπογραφή συμφωνίας με
τη διαμεσολάβηση της Σοβιετικής Ένωσης.

3. Πόλεμος του 1971. Αφορμή, η υποστήριξη
της Ινδίας στο κίνημα ανεξαρτησίας του Ανατολι-
κού Πακιστάν (νυν Μπαγκλαντές). Τελική έκβα-
ση, καταστροφή του Πακιστανικού Στρατού στο
Ανατολικό Πακιστάν και δημιουργία του Μπαγ-
κλαντές.

4. Πόλεμος του Kargil (1999). Αφορμή, η δι-
είσδυση Πακιστανών στρατιωτών και ανταρτών
σε θέσεις του Ινδικού Στρατού στο Kargil (ινδικό
Κασμίρ). Τελική έκβαση, αντεπίθεση της Ινδίας,
αποχώρηση των Πακιστανών. Νίκη της Ινδίας με
διεθνή υποστήριξη.

Ποια είναι όμως πιο ισχυρή μεταξύ των δύο
πυρηνικών δυνάμεων; Ας δούμε ορισμένα στοι-
χεία στον συσχετισμό δυνάμεων.

Πυρηνική ισχύς
Το πιο ανησυχητικό στοιχείο αυτής της αντιπα-

ράθεσης είναι η πυρηνική διάσταση. Και οι δύο
χώρες διαθέτουν πλήρως ανεπτυγμένα πυρηνικά
οπλοστάσια και συστήματα μεταφοράς.

Η Ινδία διαθέτει περίπου 172 πυρηνικές κεφα-
λές και μια μεγάλη ποικιλία βαλλιστικών πυραύ-
λων, όπως οι Agni-I έως Agni-V, με εμβέλεια που
καλύπτει ολόκληρη την Κίνα και το Πακιστάν. Η
ινδική πολιτική «No First Use» («Καμία Πρώτη
Χρήση») παραμένει επίσημη, αν και η εφαρμογή
της είναι υπό συνεχή αναθεώρηση.

Το Πακιστάν διαθέτει περίπου 170 πυρηνικές
κεφαλές και πυραυλικά συστήματα όπως οι Sha-
heen-I και II, Ghaznavi και Ababeel, με μικρότερη
εμβέλεια, αλλά ταχύτερους χρόνους αντίδρασης.
Η χώρα δεν ακολουθεί δόγμα «No First Use» και
δηλώνει ότι διατηρεί το δικαίωμα πρώτου πλήγ-
ματος υπό προϋποθέσεις.

Συμπέρασμα, αν και τα πυρηνικά οπλοστάσια
είναι παρόμοια σε αριθμό, η επιθετική στάση του
Πακιστάν και η τεχνολογική υπεροχή της Ινδίας
δημιουργούν μια εξαιρετικά εύφλεκτη ισορροπία
τρόμου.

Πολεμική Αεροπορία
Η ινδική Πολεμική Αεροπορία (Indian Air Force

- IAF) αριθμεί περισσότερα από 2.200 αεροσκάφη
και θεωρείται η τέταρτη ισχυρότερη παγκοσμίως.
Ο στόλος περιλαμβάνει προηγμένα μαχητικά
όπως Sukhoi Su-30, Rafale, Mirage 2000, MiG-29
και το εγχώριο HAL Tejas. Οι επιχειρησιακές δυ-
νατότητες της IAF καλύπτουν μεγάλο εύρος, από
επιχειρήσεις αναχαίτισης και κρούσης μέχρι επι-
τήρηση και ηλεκτρονικό πόλεμο.

Η Πολεμική Αεροπορία του Πακιστάν (PAF)

διαθέτει περίπου 1.400 αεροσκάφη, με μαχητικά
όπως τα F-16, JF-17 Thunder (συνεργασία με την
Κίνα), J-10CE, Mirage III/5 και F-7. Παρότι αριθ-
μητικά υστερεί, η PAF διαθέτει εμπειρία, φημίζε-
ται για τις γρήγορες επιθετικές τακτικές και έχει
αποδείξει την επιχειρησιακή της ικανότητα σε
προηγούμενες συγκρούσεις.

Συμπέρασμα, η Ινδία διατηρεί αεροπορική
υπεροχή τόσο ποιοτικά όσο και ποσοτικά, με σύγ-
χρονα μαχητικά και μεγαλύτερη επιχειρησιακή
εμβέλεια.

Πολεμικό Ναυτικό
Το ινδικό Ναυτικό αριθμεί περισσότερα από

150 πολεμικά σκάφη, με έμφαση στην προβολή
ισχύος στον Ινδικό Ωκεανό. Στα κορυφαία του πε-
ριλαμβάνονται τα αεροπλανοφόρα INS Vikrama-
ditya και INS Vikrant, καταδρομικά Kolkata-
class, φρεγάτες Shivalik-class και τα πανίσχυρα
γαλλικά υποβρύχια Scorpène, Kalvari-class. 

Το Ναυτικό του Πακιστάν είναι πιο περιορισμέ-
νο, με περίπου 50 πολεμικά πλοία. Διαθέτει φρε-
γάτες όπως οι Babur-class, Zulfiquar-class, κα-
θώς και τα υποβρύχια Agosta-90B. Επικεντρώ-
νεται κυρίως σε παράκτια άμυνα και ασύμμετρο
ναυτικό πόλεμο.

Συμπέρασμα, το ινδικό Ναυτικό υπερέχει κα-
θολικά, κυρίως λόγω της παρουσίας αεροπλανο-
φόρων και υπερσύγχρονων υποβρυχίων.

Επίγειες δυνάμεις
Ο ινδικός Στρατός είναι ο δεύτερος μεγαλύτε-

ρος στον κόσμο, με πάνω από 1,4 εκατομμύριο
ενεργούς στρατιώτες. Διαθέτει 4.500 κύρια άρ-
ματα μάχης (κυρίως T-90, Arjun και T-72), εκα-
τοντάδες μονάδες πυροβολικού και προηγμένα
αντιπυραυλικά συστήματα. Η Ινδία έχει μεγάλη
εμπειρία σε επιχειρήσεις υψηλού υψομέτρου,
όπως στα σύνορα του Λαντάκ και του Κασμίρ.

Ο πακιστανικός Στρατός αριθμεί περίπου
660.000 ενεργούς στρατιώτες, με 2.400 άρματα
μάχης (Al-Khalid, T-80UD), κινητό πυροβολικό
και προηγμένα αντιαεροπορικά συστήματα. Οι
Ένοπλες Δυνάμεις είναι καλά εκπαιδευμένες και
προσανατολισμένες σε ταχύτατες ελιγμοτεχνι-
κές επιχειρήσεις κατά μήκος των ανατολικών
συνόρων.

Συμπέρασμα, η Ινδία διαθέτει υπεροχή τόσο
σε αριθμό όσο και σε ποικιλία στρατιωτικών μέ-
σων.

Τελική αξιολόγηση
Η απάντηση είναι σαφής: η Ινδία υπερέχει

στρατιωτικά σε όλους τους τομείς -από την αερο-
πορική και ναυτική ισχύ, μέχρι τις δυνάμεις ξη-
ράς και τα στρατηγικά οπλικά συστήματα. Η τε-
χνολογική ανωτερότητα, το ανθρώπινο δυναμικό
και η διεθνής στρατηγική στήριξη ενισχύουν ακό-
μα περισσότερο τη θέση της. Ωστόσο, η αναλογία
δυνάμεων δεν αναιρεί τον κίνδυνο. Μια σύρραξη
μεταξύ δύο πυρηνικών δυνάμεων, ακόμη και το-
πικής εμβέλειας, μπορεί να εξελιχθεί σε κατα-
στροφή πλανητικών διαστάσεων. Η αποκλιμάκω-
ση, μέσω διπλωματικών διαύλων και διεθνούς
πίεσης, αποτελεί μονόδρομο για την αποφυγή
μιας ολέθριας πυρηνικής σύγκρουσης. 
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Η εύφλεκτη ισορροπία 
τρόμου και οι πολεμικές 

μηχανές Ινδίας - Πακιστάν

Πόσα πυρηνικά αλλά και συμβατικά όπλα διαθέτουν 
Νέο Δελχί και Ισλαμαμπάντ

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com

O διηπειρωτικός βαλλιστικός πύραυλος Agni-V της Ινδίας

O βαλλιστικός πύραυλος μεγάλου βεληνεκούς Shaheen του Πακιστάν
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Μ
ε στόχο να αλλάξει ριζικά η εικόνα
του λιμανιού του Πειραιά -η επιβα-
τική του κίνηση ανέρχεται σε 11,5

εκατ. επιβάτες- και να αναβαθμιστεί η λει-
τουργία του προς όφελος των ταξιδιωτών, ο
υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολι-
τικής Βασίλης Κικίλιας πραγματοποίησε
χθες το απόγευμα συνάντηση με τον διευ-

θύνοντα σύμβουλο της ΟΛΠ
ΑΕ Su Xudong και τον ανα-
πληρωτή διευθύνοντα σύμ-
βουλο Άγγελο Καρακώστα.

Το υπουργείο και η διοί-
κηση του ΟΛΠ συμφώνησαν
σε ένα κοινό πλαίσιο άμε-
σων παρεμβάσεων με επί-
κεντρο τον ταξιδιώτη -Έλλη-

να ή ξένο- και στόχο την ενίσχυση της
ασφάλειας, της προσβασιμότητας και της
ποιότητας των υπηρεσιών.

Οι παρεμβάσεις που συμφωνήθηκαν πε-
ριλαμβάνουν:
�  Ασφάλεια και ελεγχόμενη πρόσβαση: Πε-
ρίφραξη χώρων πρόσδεσης και φορτοεκ-
φόρτωσης, τοποθέτηση καμερών υψηλής
ευκρίνειας, ενίσχυση φωτισμού κ.ά. 
�  Εξυπηρέτηση επιβατών: Δημιουργία επι-
βατικών σταθμών και στεγάστρων με συ-
στήματα δροσισμού, εγκατάσταση WC, πα-
ροχή δωρεάν πόσιμου νερού, λειτουργία
σταθμού Πρώτων Βοηθειών.
�  Προσβασιμότητα και ΑμεΑ: Κατασκευή
ραμπών πρόσβασης, κυκλοφορία χαμηλο-
δάπεδων shuttle buses κ.ά.
�   Ψηφιακή πληροφόρηση: Τοποθέτηση
οθονών με πληροφορίες σε πραγματικό
χρόνο για πύλες, δρομολόγια και μετεπιβι-
βάσεις κ.λπ.
�   Υποδομές και καθαριότητα: Περισσότεροι
κάδοι, ελαιοχρωματισμός, επισκευή οδο-
στρωμάτων, φρεατίων και πεζοδρομίων κ.ά.

Η υλοποίηση ξεκινά άμεσα και στόχος εί-
ναι, ήδη εντός του καλοκαιριού, να έχει αρ-
χίσει να αποτυπώνεται μια νέα εικόνα για
τον Πειραιά, αντάξια της σημασίας του ως
εθνικής πύλης προς τα νησιά της χώρας.

Ο υπουργός Ναυτιλίας περιέγραψε ανα-
λυτικά όλες τις παρεμβάσεις που δρομολο-
γούνται: «Καταρχάς να ευχαριστήσω τον
κύριο Su και τη διοίκηση του ΟΛΠ για τη συ-
νεχή τους παρουσία και συνεργασία. Θέ-
λουμε να ανακοινώσουμε ότι στις επόμενες

εβδομάδες και μέχρι τα μέσα του Ιουνίου θα
προχωρήσουμε στις παρακάτω επενδύσεις
που θα έχουν να κάνουν με το κομμάτι του
λιμανιού, που αφορά την ακτοπλοΐα και άρα,
τους 11,5 εκατομμύρια επισκέπτες Έλληνες
και ξένους τουρίστες που επισκέπτονται το
μεγαλύτερο λιμάνι της χώρας, το λιμάνι του
Πειραιά. Θα αφορούν συγκεκριμένους χώ-
ρους εντός του λιμανιού, που θα μπορούν να
παρκάρουν αυτοκίνητα και φορτηγά για να
επιβιβαστούν στα πλοία και να αποβιβα-
στούν. Και όλους τους κανόνες ασφαλείας

μέσα στο λιμάνι του Πειραιά. Δωρεάν φρέ-
σκο νερό σε ψύκτες για τους επισκέπτες και
ταξιδιώτες. Χημικές τουαλέτες. Ειδικό σύ-
στημα διαλογής και αποκομιδής σκουπι-
διών σε ό,τι έχει να κάνει με την ανακύκλω-
ση και καθαριότητα στο λιμάνι. Σκέπαστρα,
τα οποία ήδη έχουν ξεκινήσει και τοποθε-
τούνται, μαζί με ειδικούς πάγκους και συ-
στήματα πρόκλησης δροσιάς για αυτούς
που περιμένουν τα πλοία. Και ό,τι άλλο χρει-
αστεί και απαιτηθεί σε περιόδους, σε “κύ-
ματα”, έτσι ώστε οι επισκέπτες μας στο λι-

μάνι του Πειραιά -όπου η Cosco και ο ΟΛΠ
έχουν κάνει πολύ σημαντικές επενδύσεις-
να αισθανθούν και να δουν αυτές τις επεν-
δύσεις και στο κομμάτι το ακτοπλοϊκό του
λιμανιού».

Από την πλευρά του ο διευθύνων σύμ-
βουλος του ΟΛΠ ΑΕ Su Xudong σε δηλώ-
σεις του τόνισε ότι έλαβε σαφείς στόχους
από τον κ. Κικίλια κι όπως υπογράμμισε: «Η
ΟΛΠ ΑΕ ακολουθεί πάντα τις κατευθυντή-
ριες γραμμές του υπουργείου Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής. 

Μετά από αυτή τη συνάντηση, έλαβα πολύ
σαφείς στόχους από τον υπουργό Βασίλη
Κικίλια. Και δεσμευόμαστε ότι θα συνεχί-
σουμε να κάνουμε προσπάθειες για το κοι-
νό συμφέρον των Ελλήνων πολιτών».

ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ

«Αλλάζουμε το πρόσωπο 
του λιμανιού του Πειραιά»

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Ο υπουργός Ναυτιλίας και ο ΟΛΠ δρομολογούν καίριες αλλαγές 
και παρεμβάσεις που θα βελτιώσουν την εικόνα του λιμανιού
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Ο
δικό χάρτη εξόδου από το «πολιτικό
ναρκοπέδιο» που έχουν βρεθεί και πά-
λι, αναζητούν στο ΠΑΣΟΚ, καθώς εκεί

που κάνουν ένα βήμα μπροστά, συμβαίνει μια
αστοχία και αναγκάζονται να κάνουν δυο βήμα-
τα πίσω. Το κλίμα επιβαρύνεται περαιτέρω από
τις δημοσκοπήσεις, καθώς ενισχύει την αγωνία
κορυφαίων στελεχών που πληθαίνουν τις στο-

χευμένες παρεμβάσεις τους
υπογραμμίζοντας την ανάγκη
για αλλαγή πορείας, προκειμέ-
νου να αποφύγουν την πρό-
σκρουση με το παγόβουνο. Σε
κάθε περίπτωση πάντως κανέ-
νας στην παρούσα συγκυρία
δεν αμφισβητεί την ηγεσία,
ούτε επιθυμεί να χρεωθεί προ-

σπάθειες υπονόμευσης. Κανένα από τα κορυ-
φαία στελέχη δεν επιθυμεί να είναι μέλος μιας
«ορχήστρας» σαν αυτή του Τιτανικού, που όπως
αναφέρεται «έπαιξε μέχρι τη βύθισή του, με
τους επτά μουσικούς να παίζουν με τα πόδια
τους χωμένα, κυριολεκτικά, μέσα στο νερό».

Στη Χαριλάου Τρικούπη έχουν λάβει τα μη-
νύματα και ήδη σχεδιάζονται τόσο κινήσεις και
σχήματα για τη διαχείριση της πολιτικής καθη-
μερινότητας όσο και ευρύτερες παρεμβάσεις
για τις οποίες φιλοδοξούν να κάνουν κοινωνι-
κό γκελ. Σε πρώτη φάση επιδιώκουν μια επι-
κοινωνιακή ανάκαμψη που θα έχει αντανάκλα-
ση και στις δημοσκοπήσεις . Στο άλλο πεδίο
που επενδύουν πολιτικά είναι να μπορέσουν να
βάλουν θέματα στην πολιτική ατζέντα της επι-
καιρότητας, αποφεύγοντας όμως τις «κραυ-
γές» και τους εντυπωσιακούς λαϊκισμούς. 

Εμπόδιο 
Το στοίχημα αποδεικνύεται δύσκολο αλλά

ταυτόχρονα αποτελεί μονόδρομο για τον κ. Αν-
δρουλάκη. Εμπόδια στην πορεία αυτή αποτε-
λούν αφενός η έλλειψη ικανού πολιτικού προ-
σωπικού που θα μπορέσει να πάρει το βαρύ
φορτίο στην πλάτη του, αφετέρου ο κίνδυνος να
«καούν» τα σημερινά στελέχη που επανδρώ-
νουν το επικοινωνιακό όχημα του ΠΑΣΟΚ. «Η
εικόνα αυτή δεν μας ικανοποιεί. Το ΠΑΣΟΚ
αδικείται από αυτή την προσπάθεια. Θέλουμε
να δείξουμε ότι είμαστε μια δυνάμει κυβερνη-
τική δύναμη. Κάνουμε ό,τι καλύτερο μπορού-
με, αλλά πρέπει να δούμε πολύ περισσότερα»,
υποστήριξε (ΣΚΑΪ) η Νάντια Γιαννακοπούλου,
ενώ ερωτηθείσα αν τίθεται θέμα για την ηγεσία,
εμφανίστηκε αρνητική, λέγοντας ότι «ο κ. Αν-
δρουλάκης επανεξελέγη πανηγυρικά πριν από
μερικούς μήνες. Δεν πρόκειται να βάζουμε ζη-
τήματα κάθε λίγους μήνες», προσθέτοντας
όμως ότι «πρέπει να συζητήσουμε με τα εκλεγ-
μένα όργανα τι δεν πάει καλά και οι θέσεις δεν
περνάνε όσο εμείς θέλουμε».

Αλλαγή κλίματος 
Στο ίδιο πνεύμα και ο Οδυσσέας Κωνσταν-

τινόπουλος: «Δεν νομίζω ότι υπάρχει κάποιο
στέλεχος του ΠΑΣΟΚ που να είναι χαρούμενο
από τις δημοσκοπήσεις. Αναγνωρίζοντας τα
λάθη, τις αδυναμίες, πρέπει να αλλάξουμε
αυτό το κλίμα που υπάρχει. Ο στόχος μας εί-
ναι ξεκάθαρος, να πάμε σε εκλογές και να εί-
μαστε πρώτο κόμμα», για να στείλει στη συνέ-
χεια το δικό του μήνυμα προς τον 6ο όροφο
του ιστορικού κτηρίου: «Στις εσωκομματικές
εκλογές, οι υποψήφιοι κατέθεσαν τη δική
τους πρόταση και η δέσμευσή τους απέναντι
στους πολίτες ήταν να είμαστε πρώτο κόμμα
με μια διαφορετική κυβερνητική πρόταση.
Άρα σήμερα πρέπει να κάνουμε διορθωτικές
κινήσεις και σας λέω αυτολεξεί τη δήλωση
της κ. Διαμαντοπούλου που νομίζω για μένα
είναι πολύ σημαντική: “Πρέπει να μην κάνου-
με τα ίδια, να αλλάξουμε πράγματα, για να
μπορέσουμε να αλλάξουμε και τις δημοσκο-

πήσεις και την κατεύθυνση όλων αυτών των
πολιτικών”». Και συνέχισε αναφορικά με το
στιλ αντιπολίτευσης που πρέπει να υιοθετή-
σει το ΠΑΣΟΚ: «Για εμένα η αποτελεσματική
αντιπολίτευση είναι η κυβερνητική πρόταση
ώστε οι πολίτες να μας επιλέξουν ως τον επό-
μενο που θα τους κυβερνήσει. Χρειάζεται ένα
μείγμα που θα αναδεικνύει τα λάθη και τις
παραλείψεις της κυβέρνησης, αναγνωρίζω το
καλό που έκανε (τα καλά σημεία) και παράλ-
ληλα έχω μια εναλλακτική πρόταση και δί-
νουμε τη δυνατότητα με διάφορους τρόπους
που υπάρχουν στην πολιτική, και το ΠΑΣΟΚ
έχει στελέχη για να μπορέσουμε να πείσουμε
τον απλό κόσμο ότι αυτό μπορεί να το κάνει».

Δεν έλειψαν όμως και οι μπηχτές για τον
τρόπο λειτουργίας των κομματικών οργάνων:
«Άκουσα τις τελευταίες ημέρες ότι ο πρόεδρος
αναγνώρισε τις αδυναμίες του Πολιτικού Κέν-
τρου και πάει σε μια νέα στρατηγική, του πρωι-
νού καφέ. Εγώ συμμετείχα παλιά σε πρωινό

καφέ και είναι πολύ σημαντική η λειτουργία
του, με την έννοια ότι μπορεί να βοηθήσει ου-
σιαστικά στη λειτουργία της παράταξης. Συμ-
μετείχα στον πρωινό καφέ όπου η παράταξή
μας κατάφερε να αυξήσει τα ποσοστά της. Το
ΠΑΣΟΚ ήταν περίπου στο 8% και έφτασε περί-
που στο 12%. Ως προς το άτυπο Πολιτικό Κέν-
τρο, ο πρόεδρος κατανόησε ότι κάτι δεν πήγε
καλά».

Όχι αλλαγή ηγεσίας 
Για να καταλήξει με δηκτικό ύφος: «Εγώ

προσωπικά θυμάμαι το ΠΑΣΟΚ -και το υπη-
ρέτησα με αξιοπρέπεια στα πιο δύσκολα χρό-
νια-, ότι το κόμμα είχε όργανα στα οποία συμ-
μετείχαν τα πιο αξιόλογα στελέχη και παρά τις
αντιθέσεις που μπορεί να υπήρχαν, λειτουρ-
γούσαν συλλογικά για να βγει ένα τελικό απο-
τέλεσμα. Νομίζω αυτή είναι η σωστή κατεύ-
θυνση που προτείνω για να ακούσει η ηγεσία
του κόμματος». Ταυτόχρονα όμως ο κ. Κων-
σταντινόπουλος ξεκαθάρισε πως δεν τίθεται
θέμα ηγεσίας και πως «η τελική αξιολόγηση
για όλους μας, ακόμα και για τον πρόεδρο, θα
γίνει μετά τις εκλογές. Δεν γίνεται κάθε λίγο
να μπαίνει θέμα ηγεσίας, το οποίο λύθηκε
πριν από λίγο καιρό».

Εγκλωβισμένοι σε πολιτικό ναρκοπέδιο

Στη Χαριλάου Τρικούπη σχεδιάζονται κινήσεις και σχήματα
για τη διαχείριση της πολιτικής καθημερινότητας και για ευρύτερες

παρεμβάσεις, ώστε να πέτυχουν κοινωνικό γκελ

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου

aantonopoulos10@gmail.com 
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Μ
πορεί η πρόταση της Ζωής Κων-
σταντοπούλου για Συμβούλιο Αντι-
πολίτευσης να έπεσε στο κενό, κα-

θώς η ίδια συμπεριελάμβανε σε αυτήν και τα
κόμματα της ακροδεξιάς προκαλώντας...
αναφυλαξία στον πρόεδρο της Νέας Αριστε-
ράς Αλέξη Χαρίτση, όμως οι επαφές στο
στρατόπεδο συνεχίζονται για τη στάση που
θα κρατήσουν στο θέμα της Προανακριτικής
για τον πρώην υπουργό Μεταφορών Κώστα
Αχ. Καραμανλή.

Μάλιστα, στις τηλεφωνικές
επικοινωνίες, που ξεκίνησαν
αυτήν τη φορά με πρωτοβου-
λία του Αλέξη Χαρίτση, φαί-
νεται πως κλείστηκε ραντε-
βού και για κατ’ ιδίαν συνάν-
τηση μεταξύ του επικεφαλής
της Νέας Αριστεράς και της
προέδρου της Πλεύσης

Ελευθερίας Ζωής Κωνσταντοπούλου. Από
την πλευρά της, η άλλοτε πρόεδρος της Βου-
λής φέρεται να θέλει να βολιδοσκοπήσει τα
υπόλοιπα κόμματα για το αν πιστεύουν ότι
έχει ποινικές ευθύνες ο ίδιος ο πρωθυπουρ-
γός, ενώ η Νέα Αριστερά θέλει απλώς να
συντονίσει τη στάση της «προοδευτικής αντι-
πολίτευσης» στέλνοντας ένα μήνυμα και στο
εσωτερικό της.

Ο Δημήτρης Κουτσούμπας πάντως, ο οποί-
ος έχει μιλήσει και εκείνος όχι μόνο για πολι-
τικές αλλά και για ποινικές ευθύνες του πρω-
θυπουργού, δεν είναι διατεθειμένος να μπει
σε έναν κύκλο τέτοιου είδους συναντήσεων. Ο
Αλέξης Χαρίτσης επικοινώνησε με τον διευ-
θυντή του γραφείου Τύπου του ΚΚΕ και βου-
λευτή Γιάννη Γκιόκα, για να λάβει την απάντη-
ση πως το ΚΚΕ δεν πρόκειται να συνυπογρά-
ψει και πόσω μάλλον με κόμματα που θεωρεί
πως έχουν ευθύνες για την κατάσταση του σι-
δηροδρόμου (όπως ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ).

Εκνευρισμός με Γερουλάνο 
στον ΣΥΡΙΖΑ

Την ίδια ώρα πάντως η «προοδευτική αντι-
πολίτευση» δεν μπορεί στιγμή να ησυχάσει
από τις έριδες. Στον ΣΥΡΙΖΑ, για παράδειγμα,
είναι έξαλλοι με το ΠΑΣΟΚ, συγκεκριμένα με
τον Παύλο Γερουλάνο, που κάποτε προτιμού-
σαν αντί του Νίκου Ανδρουλάκη στην ηγεσία
του κόμματος θεωρώντας πως εκείνος θα
τασσόταν υπέρ της συνεργασίας. Μόνο που
πριν από λίγες μέρες ο βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
σε άρθρο του συνέκρινε την κυβέρνηση Μη-
τσοτάκη με αυτή του Αλέξη Τσίπρα, βγάζον-
τας μάλιστα στη σύγκριση καλύτερη αυτή της
Νέας Δημοκρατίας. Ο πρώτος που αντέδρασε
ήταν ο Παύλος Πολάκης, ο οποίος χαρακτήρι-
σε τη συγκεκριμένη σύγκριση «συστημική
αναβίωση του “τι Πλαστήρας, τι Παπάγος;”»,
ενώ εκτίμησε ότι Νέα Δημοκρατία και ΠΑΣΟΚ
βρίσκονται σε πορεία σύγκλισης.

Και παρά το γεγονός ότι οι ηγεσίες των
κομμάτων συνεχίζουν να «τρώγονται», ένα
κείμενο υπογραφών 144 πολιτών προερχό-
μενων από το ΠΑΣΟΚ, τον ΣΥΡΙΖΑ και τη Νέα

Αριστερά ζητά τη σύμπραξη των δυνάμεών
τους. Το κείμενο τιτλοφορείται «για την προ-
οδευτική διακυβέρνηση της χώρας» και οι
υπογράφοντες διαπιστώνουν πως «οι πολίτες
έχουν φτάσει σε αδιέξοδο στον έκτο χρόνο
διακυβέρνησης της ΝΔ» και προτείνουν αυτό
που αντιλαμβάνονται ως «τη μόνη διέξοδο για
τη χώρα και τους πολίτες», που, σύμφωνα με
τους ίδιους, είναι «η ανασύσταση, η αναδιορ-
γάνωση και η ενότητα της ευρύτερης δημο-
κρατικής παράταξης μέσα από τη σύμπραξη
των προοδευτικών δυνάμεων, χωρίς απο-
κλεισμούς, που ως στόχο θα έχει τον σχημα-
τισμό μιας κυβερνητικής πρότασης εξόδου
από τη σημερινή κρίση». Το θέμα των... απα-
τηλών προσκλήσεων για συνεργασίες σε
κόμματα που επιτίθενται στον ΣΥΡΙΖΑ αναμέ-
νεται να μπει εκ νέου από τον βουλευτή Χα-
νίων στη συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτρο-
πής του ΣΥΡΙΖΑ στις 10 και 11 Μαΐου. Στην
ημερήσια διάταξη της συνεδρίασης θα βρί-
σκονται πάντως οι αλλαγές που προτείνονται
από τις επιτροπές καταστατικού και θέσεων
και τα μέλη της Κεντρικής Επιτροπής Επα-
νεκκίνησης.

Το νέο καταστατικό
Όπως η «P» σας έχει έγκαιρα ενημερώσει,

στο νέο καταστατικό του ΣΥΡΙΖΑ θα υπάρχει
πρόβλεψη για κατάργηση των τάσεων και με-
τατροπή τους σε «ρεύματα ιδεών». Παράλλη-
λα, θα υπάρχει άρθρο που θα περιγράφει τις
αρμοδιότητες του προέδρου περιορίζοντας
την ισχύ του, ενώ θα μπαίνει πλαφόν «κομμα-
τικής ηλικίας» για όποιον θέλει να θέσει υπο-
ψηφιότητα για την προεδρία, ώστε να απο-
φευχθούν άλλες περιπτώσεις... αλεξιπτωτι-
στών που είδαν φως, μπήκαν και ξαφνικά θέ-
λουν να ηγηθούν. Έμφαση, σύμφωνα με πλη-
ροφορίες, θα δίνεται και στο ζήτημα της ανα-
νέωσης των οργάνων και της περιφερειακής
εκπροσώπησης σε αυτά.

Στην περίπτωση του ΣΥΡΙΖΑ πάντως το
«φάντασμα» του Αλέξη Τσίπρα συνεχίζει να
πλανιέται πάνω από την Κουμουνδούρου,
ενώ μπροστά στο επικείμενο συνέδριο του
κόμματος οι περισσότεροι αναρωτιούνται για
τις επόμενες κινήσεις του πρώην πρωθυ-
πουργού.

Ερωτηθείσα σχετικά, η Όλγα Γεροβασίλη
σημείωσε: «Ούτε θα μιλήσω εξ ονόματος του
Αλέξη Τσίπρα, ούτε θα υποδείξω εγώ τι πρέ-
πει να κάνει. Και σε κάθε περίπτωση, δεν
μπορώ να τοποθετηθώ επί σεναρίων παρά
μόνο επί πραγματικών δεδομένων. Ο Αλέξης
Τσίπρας είναι βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ-Προ-
οδευτική Συμμαχία, είναι πρώην πρωθυ-
πουργός της χώρας και παρεμβαίνει δημό-
σια για τα μεγάλα θέματα της εποχής μας, ως
οφείλει να κάνει κατά την άποψή μου ως
ένας πολιτικός με άποψη, με εμπειρία και με
αίσθημα ευθύνης. Και νομίζω ότι οι δημό-
σιες παρεμβάσεις του συμβάλλουν δημι-
ουργικά στον διάλογο που γίνεται και στον
προοδευτικό χώρο αλλά και συνολικά στον
δημόσιο διάλογο». 

Η Προανακριτική 
«ξαναζεσταίνει» 

τα περί συνεργασιών 
στην Κεντροαριστερά

Τηλεφωνικές επικοινωνίες ξεκίνησαν με πρωτοβουλία 
του Αλέξη Χαρίτση και, όπως φαίνεται, κλείστηκε ραντεβού 

μεταξύ του επικεφαλής της Νέας Αριστεράς και της προέδρου 
της Πλεύσης Ελευθερίας Ζωής Κωνσταντοπούλου

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com
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«Δεν υποχωρούμε από
τα συμφέροντά μας

στην Ανατολική
Μεσόγειο ή το Αιγαίο»

Ε
να 24ωρο μετά τις δηλώσεις του
υπουργού Εξωτερικών Γιώργου Γερα-
πετρίτη, ότι «οι ανοιχτοί δίαυλοι επι-

κοινωνίας Ελλάδας και Τουρκίας διασφαλί-
ζουν την ειρήνη στην περιοχή και ότι αυτό έχει
λειτουργήσει και στο επίπεδο των πολύ περιο-
ρισμένων παραβιάσεων, που ήταν ένας κοινός
τόπος στο παρελθόν, στο επίπεδο του
συντονισμού στο Μεταναστευτικό,
όπου τα δίκτυα των διακινητών καταπο-
λεμούνται καθημερινά, και σε πολλά
άλλα επίπεδα, τα οποία δομούν καλύτε-
ρη σχέση», ο υπουργός Εξωτερικών
της Τουρκίας Χακάν Φιντάν πέρασε πάλι
στην «αντεπίθεση» υποστηρίζοντας πως
«δεν υπάρχει λόγος να υποχωρήσουμε
από τα συμφέροντά μας στην Ανατολική Με-
σόγειο ή στο Αιγαίο».

Οι κόκκινες γραμμές
Ο επικεφαλής της τουρκικής διπλωματίας,

μιλώντας σε Τούρκους βουλευτές, ανέφερε
αρχικά πως «θέλουμε καλές σχέσεις με την
Ελλάδα. Συζητάμε προς αυτή την κατεύθυνση.
Έχουμε έναν καλό διάλογο με τον νέο υπουργό
Εξωτερικών», αλλά στη συνέχεια τόνισε πως
ζητούμενο είναι να καταφέρουν Άγκυρα και
Αθήνα να αναπτύξουν καλές σχέσεις χωρίς να
παρεκκλίνουν από τις κόκκινες γραμμές τους.

Οι δηλώσεις του Χακάν Φιντάν επιβεβαι-
ώνουν ότι η Τουρκία παραμένει πιστή στο δόγ-
μα της «Γαλάζιας Πατρίδας», δηλαδή στο ανα-
θεωρητικό και αλυτρωτικό δόγμα της τουρκι-
κής γεωπολιτικής, σύμφωνα με το οποίο
η Τουρκία αμφισβητεί την κυριαρχία των ελ-
ληνικών νησιών του Αιγαίου, καθώς και
της ελληνικής και κυπριακής ΑΟΖ.

Συγκεκριμένα, ο Τούρκος ΥΠΕΞ, αναφερό-
μενος στα Ελληνοτουρκικά, υποστήριξε ότι
«δεν υπάρχει λόγος να υποχωρήσουμε από τα
συμφέροντά μας στην Ανατολική Μεσόγειο ή

στο Αιγαίο. Θέλουμε να δημιουργήσουμε κα-
λές σχέσεις με την Ελλάδα. Συζητάμε προς αυ-
τή την κατεύθυνση», για να συμπληρώσει πως
«οι κόκκινες γραμμές τους και οι κόκκινες
γραμμές μας είναι σαφείς. Επιδιώκουμε να
δούμε πώς μπορούν και οι δύο πλευρές να
υπερασπιστούν τα συμφέροντά τους τηρώντας

αυτές τις κόκκινες γραμμές».
Αναφορικά με τη συνομιλία Ερντο-

γάν - Τραμπ, ο Τούρκος υπουργός
Εξωτερικών δήλωσε ότι «λαμβάνουμε
πολλά αιτήματα από χώρες της περιο-
χής που μας ζητούν να χρησιμοποιήσει

ο πρόεδρός μας την επιρροή του στον
Τραμπ. Μας λένε: “Είστε ο μοναδικός
μουσουλμάνος ηγέτης που θα ακούσει

ο Τραμπ…”. Στο πλαίσιο αυτό, πραγματοποι-
ήθηκε μια συνομιλία. Εμείς μεταφέραμε τις
προσδοκίες μας για τη Συρία και εκείνοι μετέ-
φεραν τις προσδοκίες τους ειδικά για τον τερ-
ματισμό του πολέμου Ουκρανίας - Ρωσίας».

«Έχουμε διαφορές»
Υπενθυμίζεται ότι ο Γιώργος Γεραπετρίτης

δήλωσε την Τρίτη: «Το γνωρίζουμε ότι έχουμε
τις διαφορές μας και θα ήμουν πραγματικά
αιθεροβάμων να θεωρώ ότι μέσα σε δύο χρό-
νια θα λυθούν ζητήματα, τα οποία μας ταλανί-
ζουν για πενήντα χρόνια. Τα θέματα, τα οποία
εγείρει η Άγκυρα, είναι θέματα που ανατρέ-
χουν δεκαετίες, δεν προέκυψαν την τελευ-
ταία διετία».

Επίσης, ο Έλληνας υπουργός Εξωτερικών
υπογράμμισε ότι μεταξύ των δύο χωρών
υπάρχει σημαντική αύξηση του διμερούς εμ-
πορίου και οι ηγέτες Ελλάδας και Τουρκίας
έθεσαν έναν πολύ φιλόδοξο στόχο για διπλα-
σιασμό του.

«Βρισκόμαστε σε καλή κατεύθυνση προς τα
εκεί και νομίζω ότι τα επόμενα χρόνια θα είναι
χρόνια καλύτερης οικονομικής συνεργασίας

μεταξύ Ελλάδας και Τουρκίας. Βεβαίως, αυτό
προϋποθέτει η γεωπολιτική, διπλωματική στά-
ση των δύο χωρών να είναι τέτοια που να επι-
τρέπει στην οικονομία να αναπτυχθεί».

Πάντως, μέσα στο καλοκαίρι θα συνεδριά-
σει το Ανώτατο Συμβούλιο Συνεργασίας Ελλά-
δας - Τουρκίας, καθώς εκτιμάται ότι αυτήν τη

στιγμή υπάρχει μια πάρα πολύ πυκνή ατζέντα
και των δύο ηγετών, αλλά θα βρεθεί ο κατάλ-
ληλος χρόνος και το θέμα θα συζητηθεί στο
περιθώριο της συζήτησης των υπουργών
Εξωτερικών του ΝΑΤΟ στην Αττάλεια στα μέσα
του μήνα, έτσι ώστε να έχουμε την τελική ημε-
ρομηνία.

Οι δηλώσεις του Τούρκου υπουργού Εξωτερικών επιβεβαιώνουν 
ότι η Άγκυρα παραμένει πιστή στο αναθεωρητικό δόγμα της «Γαλάζιας

Πατρίδας» - Τι είπε για τη συνομιλία του Ερντογάν με τον Τραμπ

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

ΝΕΑ ΠΡΟΚΛΗΣΗ ΑΠΟ ΦΙΝΤΑΝ
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Μ
ετά τα όσα αποκαλύψαμε για τον πα-
ράνομο βρεφονηπιακό σταθμό μέσα
στον οποίο έχασε τη ζωή του ένα τρί-

χρονο αγοράκι και ο οποίος λειτουργούσε με
την ανοχή τής τότε δημάρχου Αγίου Δημητρίου
Μαρίας Ανδρούτσου, η «Political» φέρνει στο

φως ακόμη μια περίπτωση που φαί-
νεται ότι βρίθει παρανομιών, όπως
διαπιστώνουμε από τα έγγραφα που
έφτασαν στα χέρια μας.

Σύμφωνα λοιπόν με τα έγγραφα,
εντός του σχολικού συγκροτήματος
που βρίσκεται επί της οδού Αργο-
στολίου 65 στον Άγιο Δημήτριο βρί-
σκεται και το Εργαστήρι Ειδικής

Επαγγελματικής Εκπαίδευσης (ΕΕΕΕΚ), στο
οποίο εκπαιδεύονται μαθητές με νοητική υστέ-
ρηση, αυτισμό και πολυαναπηρίες.

Εκεί λοιπόν φέρεται να υφίστανται, μάλλον
από τον χρόνο της αρχικής λειτουργίας του
σχολείου που τοποθετείται στο έτος 2009, δύο
κολυμβητικές δεξαμενές, μία 13,20 τμ και μία
86,40 τμ, οι οποίες όμως δεν λειτουργούσαν.

Τα εγκαίνια
Τον Απρίλιο του 2019 εντελώς ξαφνικά,

ύστερα από σχετική ανακοίνωση του δήμου, οι
δύο κολυμβητικές δεξαμενές εμφανίζονται ως
λειτουργικές και μάλιστα υπάρχει και καταγε-
γραμμένο βιντεοληπτικό υλικό στο οποίο φαί-
νονται παιδιά να κολυμπούν στην πισίνα, πα-
ρούσης της τέως δημάρχου Μαρίας Ανδρού-
τσου κατά τη διάρκεια του αγιασμού. Μάλιστα
και οι δύο πισίνες χρησιμοποιούνταν τόσο από
παιδιά του σχολείου όσο και από παιδιά που
εκπαιδεύονταν στο ΕΕΕΕΚ, αλλά με μια τόση δα
λεπτομέρεια: δεν υπήρχε άδεια.

Όπως φαίνεται όμως, αυτό δεν ήταν καθόλου
σημαντικό για την τότε δημοτική αρχή, που
έσπευσε να κάνει και τα σχετικά εγκαίνια. Μά-
λιστα, βγήκε και ανακοίνωση στην ιστοσελίδα
του Δήμου Αγίου Δημητρίου, στην οποία ανα-
φερόταν ότι «πραγματοποιήθηκαν τα εγκαίνια
της κλειστής κολυμβητικής πισίνας που βρί-
σκεται στο Εργαστήριο Ειδικής Επαγγελματι-
κής Εκπαίδευσης (ΕΕΕΕΚ) Αγίου Δημητρίου,
την Παρασκευή 12 Απριλίου, παρουσία της δη-
μάρχου Μαρίας Ανδρούτσου, του υπουργού
Εσωτερικών Αλέξανδρου Χαρίτση, της υφυ-
πουργού Παιδείας Μερόπης Τζούφη και του
διευθυντή του ΕΕΕΕΚ Σπύρου Κονταράκη».

Η λειτουργία και των δύο κολυμβητικών δε-
ξαμενών συνεχίζεται χωρίς άδεια ακάθεκτη
μέχρι το 2021, οπότε και η πρώην δήμαρχος
βγάζει άδεια μόνο για τη μία εκ των δύο, αλλά…
χωρίς την έγκριση του Υγειονομικού!

Πρόβλημα
με τη νομιμότητα της άδειας

Στις 8/1/2021 ο Οργανισμός Πολιτισμού
Αθλητισμού και Περιβάλλοντος Δήμου Αγίου

Δημητρίου (ΝΠΔΔ) κατέθεσε αίτημα για άδεια
λειτουργίας της Εσωτερικής Δημοτικής Κο-
λυμβητικής Δεξαμενής.

Στις 7/6/2021 εκδόθηκε απόφαση της Μα-
ρίας Ανδρούτσου για παροχή άδειας λειτουρ-
γίας με ΑΠ 14020. Ήταν όμως νόμιμη η άδεια
λειτουργίας; Η νομιμότητα αυτής της άδειας

έπασχε εξαρχής, δεδομένου ότι δεν αφορούσε
και τις δύο κολυμβητικές δεξαμενές.

Όπως αναφέρεται στο σώμα της απόφασης
της τέως δημάρχου, η άδεια εκδόθηκε δυνάμει: 

α) της διάταξης του άρθρου 75 του Ν.
3863/2006, 

β) της Υγειονομικής Διάταξης Γ1/443/73

(ΦΕΚ 87/1973, τεύχος Β), όπως τροποποιήθηκε
με την Υγειονομική Διάταξη Γ4/1150/1976,

γ) των υπ’ αριθ. Υ2/81301/2003 και
ΥΓ2/99932/2007 εγκυκλίων του Υπουργείου
Υγείας και μόνο, χωρίς αναφορά σε έγκριση
(θετική γνωμοδότηση) της αρμόδιας Υγειονο-
μικής Αρχής, μετά την ολοκλήρωση της διαδι-
κασίας επιθεωρήσεως και ελέγχου των εγκα-
ταστάσεων των κολυμβητικών δεξαμενών από
τα αρμόδια όργανα, όπως προβλεπόταν από τις
οικείες διατάξεις.

Η απόφαση έχει υπογραφεί χειρόγραφα από
τον Άγγελο Γαβαλά, τότε αντιδήμαρχο Τεχνικών
Υπηρεσιών του Δήμου Αγίου Δημητρίου, χωρίς
μνεία της απόφασης βάσει της οποίας του έχει
χορηγηθεί η αρμοδιότητα υπογραφής.

Το... μυστήριο με το έγγραφο
Το ανωτέρω έγγραφο έχει καταχωριστεί στο

κεντρικό πρωτόκολλο και αναγράφει ως εκ-
δούσα υπηρεσία το Τμήμα Γραμματείας Δη-
μάρχου. Επίσης, στο συγκεκριμένο έγγραφο
αναγράφεται κοινοποίηση στο Αστυνομικό
Τμήμα Αγίου Δημητρίου και στη Διεύθυνση
Υγειονομικού Ελέγχου Περιφερειακής Ενότη-
τας Νοτίου Τομέα.

Το έγγραφο αυτό όμως, εξ όσων γνωρίζου-
με, ουδέποτε κοινοποιήθηκε από το κεντρικό
πρωτόκολλο και από τον κλητήρα του δήμου
στις κοινοποιούμενες αρχές, με αποτέλεσμα
και να μη γνωρίζει το Υγειονομικό την άδεια
αυτή και να μην μπορεί να κάνει τους νόμιμους
ελέγχους για τη δημόσια υγεία.

Συμπερασματικά λοιπόν, η εν λόγω άδεια
(υπ’ αριθ. πρωτοκόλλου 14020/7.6.2021) της τέ-
ως δημάρχου Αγίου Δημητρίου -ούτως ή άλ-
λως αφορούσε μόνο μία κολυμβητική δεξαμε-
νή- ήταν παράνομη διότι εκδόθηκε χωρίς να
έχει δοθεί έγκριση (θετική γνωμοδότηση) της
αρμόδιας Υγειονομικής Αρχής, μετά την ολο-
κλήρωση της διαδικασίας επιθεωρήσεως και
ελέγχου των εγκαταστάσεων των κολυμβητι-
κών δεξαμενών από τα αρμόδια όργανα, όπως
προβλεπόταν από τις οικείες διατάξεις.

Οι δύο κολυμβητικές δεξαμενές συνέχισαν
να λειτουργούν χωρίς άδεια μέχρι πρόσφατα,
όταν με ενέργειες του δημάρχου Αγίου Δημη-
τρίου Στέλιου Μαμαλάκη και του αντιδημάρχου
Αθλητισμού Ευαγγέλου Μπούρη ελήφθη άδεια
με τήρηση όλων των προβλεπόμενων από τη
νομοθεσία διαδικασιών.

Πώς ο έλεγχος 
του Στέλιου Μαμαλάκη

αποκάλυψε σημεία
και τέρατα με τις

πισίνες του δήμου 

ΟΛΑ ΣΤΟ ΦΩΣ 
ΑΠΟ ΤΟΝ ΔΗΜΑΡΧΟ ΑΓΙΟΥ ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ

Με παράνομη άδεια που 
είχε υπογράψει η πρώην
δήμαρχος Μαρία
Ανδρούτσου λειτουργούσαν
επί τέσσερα χρόνια 
δύο κολυμβητικές 
δεξαμενές στον δήμο

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com

Ο δήμαρχος 
Αγίου Δημητρίου
Στέλιος 
Μαμαλάκης

Η πισίνα για την οποία εκδόθηκε η παράνομη 
άδεια από την πρώην δήμαρχο Μαρία Ανδρούτσου 

Η πρώην δήμαρχος
Μαρία Ανδρούτσου
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Τ
έλη Ιουλίου 2024 και ο αντιδήμαρ-
χος Αθλητισμού Ευάγγελος Μπού-
ρης ανακαλύπτει ότι η άδεια που εί-

χε εκδώσει η κυρία Ανδρούτσου είχε λήξει
και με ερώτημα που υπεβλήθη προς Περι-
φέρεια Αττικής, Γενική Διεύθυνση Δημό-
σιας Υγείας και Κοινωνικής Μέριμνας, Δι-
εύθυνση Υγειονομικού Ελέγχου και Περι-
βαλλοντικής Υγιεινής, Περιφερειακή Ενό-
τητα Ν. Τομέα, Τμήμα Υγειονομικού και
Περιβαλλοντικού Ελέγχου, διαμέσου του
Τμήματος Πολιτισμού Αθλητισμού και Πε-
ριβάλλοντος, το Υγειονομικό με ΑΠ
982353/26.8.2024 έγγραφο δήλωνε ότι
δεν είχε κοινοποιηθεί ποτέ στην υπηρεσία
μέσω του δήμου η άδεια λειτουργίας που
είχε χορηγηθεί με την με ΑΠ
14020/7.6.2021 απόφαση της (τότε) δημάρ-
χου Αγίου Δημητρίου Μαρίας Ανδρούτσου.

Κατώτερη των περιστάσεων
Αυτή ήταν η πρώτη επιβεβαίωση ότι η

λειτουργία αυτής της πισίνας όχι μόνο δεν
ήταν νόμιμη αλλά ήταν και επικίνδυνη,
αφού δεν είχε περάσει ούτε μία φορά για
έλεγχο το Υγειονομικό. Και πάλι δηλαδή
για μια εγκατάσταση που αφορούσε παι-
διά, και μάλιστα με πολυαναπηρίες, η κυ-
ρία Ανδρούτσου στάθηκε κατώτερη των
περιστάσεων και της θέσης της.

Αυτό κινητοποίησε άμεσα τον νυν δή-
μαρχο Στέλιο Μαμαλάκη και η πισίνα
έκλεισε και ανατέθηκε στις υπηρεσίες του
δήμου και σε συνεργασία με το Υγειονομι-
κό η έκδοση νόμιμης άδειας σύμφωνα με
τις οδηγίες της Υγειονομικής Υπηρεσίας
της περιφέρειας. Φανταστείτε σε τι κατά-
σταση ήταν και οι δύο πισίνες, που χρει-
άστηκαν να γίνουν και παρεμβάσεις μεγά-
λης έκτασης, τις οποίες υπέδειξε ευθέως
το Υγειονομικό. 

Νέα αποκαλυπτήρια
Το πάρα πολύ σοβαρό θέμα των παράνο-

μων κολυμβητικών δεξαμενών συζητήθη-
κε στην 29η/2024 ειδική συνεδρίαση λογο-
δοσίας και εκεί η παράταξη της κυρίας Αν-
δρούτσου έδωσε «ρέστα» σε διαμαρτυρίες,
όταν ο αντιδήμαρχος Αθλητισμού Βαγγέ-
λης Μπούρης «ξεμπρόστιασε» την όλη
ιστορία και αποκάλυψε τα όσα είχαν συμβεί
με τις δύο πισίνες.

Ο κύριος Μπούρης ανέφερε μάλιστα ότι
κατά τη διάρκεια της αλληλογραφίας του
με την Περιφέρεια Αττικής, υπάλληλοι του
Υγειονομικού έλεγαν ότι η προηγούμενη
δημοτική Αρχή έπαιζε με την υγεία των
παιδιών και από θαύμα δεν υπήρξε κάποιο
σοβαρό περιστατικό.

Στη συνέχεια πήρε τον λόγο ο αντιδήμαρ-
χος Τεχνικών Υπηρεσιών Γιώργος Κάππος,

ο οποίος προχώρησε και σε επιπλέον απο-
καλύψεις, κάνοντας λόγο για αλαζονεία και
περισσό θράσος της προηγούμενης διοίκη-
σης. Όπως χαρακτηριστικά ανέφερε, το
Υγειονομικό της Περιφέρειας απάντησε
στον Δήμο Αγίου Δημητρίου για την «άδεια

Ανδρούτσου ότι θα έπρεπε να την εξαφανί-
σουν γιατί δεν είναι δυνατόν να υπάρχει τέ-
τοιο έγγραφο».

Ο κύριος Κάππος αποκάλυψε μάλιστα ότι
στις 31/12/2020 υπογράφηκε μια εξάμηνη
σύμβαση, χωρίς να υπάρχει καν η παράνομη

άδεια, με συμβεβλημένους τον ΟΠΑΠ και
μια ιδιωτική εταιρεία, προκειμένου να υλο-
ποιηθεί το πρόγραμμα «Γνωρίζω το Νερό,
μαθαίνω να κολυμπώ».

Η σύμβαση αυτή ήρθε κατόπιν αιτήμα-
τος του ΟΠΑΠ προς τον δήμο και την κυρία
Ανδρούτσου προκειμένου να του παραχω-
ρηθεί η πισίνα. Και η δήμαρχος παραχώ-
ρησε στον ΟΠΑΠ την πισίνα για να πραγμα-
τοποιηθεί το πρόγραμμα. Μια πισίνα που
δεν είχε καμία άδεια. 

Μάλιστα, κοντά στη λήξη αυτής της σύμ-
βασης δίνεται και παράταση στο πρόγραμ-
μα και ξαφνικά εκδίδεται η παράνομη
άδεια λειτουργίας από την κυρία Ανδρού-
τσου.

Η οριστική λύση
Τον Νοέμβριο του 2024, πέντε χρόνια

μετά την επανέναρξη λειτουργίας των δύο
κολυμβητικών δεξαμενών, εκδίδεται το
υπ’ αριθ. 1351848/27.11.2024 έγγραφο της
Περιφέρειας Αττικής/Γενικής Διεύθυνσης
Δημόσιας Υγείας και Κοινωνικής Μέρι-
μνας/Τμήματος Υγειονομικού και Περι-
βαλλοντικού Ελέγχου, το οποίο γνωμοδό-
τησε θετικά για τη χορήγηση της αδείας
λειτουργίας των κολυμβητικών δεξαμε-
νών. Λίγες μέρες αργότερα ο δήμαρχος
Αγίου Δημητρίου Στέλιος Μαμαλάκης
έλαβε την απόφαση με ΑΠ
4485/2.12.2024 χορήγησης αδείας λει-
τουργίας των εσωτερικών κολυμβητικών
δεξαμενών (13,20 τμ και 86,40 τμ) και αυ-
τήν τη φορά η άδεια ήταν καθ’ όλα νόμιμη
και με όλες τις προβλεπόμενες από τη νο-
μοθεσία διαδικασίες.

Το «ξεμπρόστιασμα»
της Ανδρούτσου

Πώς η νυν δημοτική αρχή, σε ειδική συνεδρίαση λογοδοσίας,
αποκάλυψε ότι η λειτουργία της πισίνας όχι μόνο 

δεν ήταν νόμιμη αλλά ήταν και επικίνδυνη, 
καθώς δεν είχε γίνει ούτε ένας έλεγχος από το Υγειονομικό

Η πρώην δήμαρχος προτίμησε τον αγιασμό για να προστατεύσει τα παιδιά από μικρόβια και μολύνσεις παρά το Υγειονομικό 





ΠΕΜΠΤΗ 8 ΜΑΪΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΘΕΣH23

Η
βία στα πανεπιστήμια, είτε μέσω των καταλήψε-
ων, είτε ανεξάρτητα μέσα στους πανεπιστημια-
κούς χώρους, ως μέσο διεκδικήσεων, ξεκίνησε

ουσιαστικά στην περίοδο της δικτατορίας. 
Τότε, με την κατάληψη της Νομικής και αργότερα του

Πολυτεχνείου, οι φοιτητές, εκφράζοντας τη μεγάλη κοινω-
νική πλειοψηφία, διεκδικούσαν ελευθερία, όχι μόνο μέσα
στα Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύματα αλλά γενικότερα για
την ελληνική κοινωνία. 

Ήταν η περίοδος που η δημοκρατία είχε καταλυθεί και οι
καταλήψεις αυτές είχαν αμιγώς επαναστατικό χαρακτήρα,

ενάντια στο τότε δικτατορικό καθε-
στώς. 

Μετά τη μεταπολίτευση όμως, συ-
νεχίστηκαν κατά περιόδους οι κατα-
λήψεις σε πανεπιστήμια (και σε σχο-
λεία), με αιτήματα ετερόκλητα, άλλοτε
να έχουν σχέση με τα προβλήματα της
εκπαίδευσης, άλλοτε να σχετίζονται
με γενικότερες κοινωνικές διεκδική-
σεις και άλλοτε να έχουν σχέση και με
τα δύο. Σε ακραίες περιπτώσεις, αιτή-
ματα των καταληψιών αφορούσαν το
διεθνές περιβάλλον και τις στρατηγι-
κές επιλογές της χώρας μας στην
εξωτερική της πολιτική… 

…Θυμάμαι σε μια περίοδο που
ήμουν πρόεδρος της Ιατρικής Σχολής
του ΕΚΠΑ, σε μια από τις καταλήψεις,
βασικό αίτημα των φοιτητών που
πρωτοστατούσαν ήταν η έκδοση ψη-
φίσματος συμπαράστασης στα απε-

λευθερωτικά κινήματα της Λατινικής Αμερικής…
Το ερώτημα όμως που τίθεται σχετικά με τις καταλήψεις

πανεπιστημιακών χώρων είναι:
- Μπορεί σε μια δημοκρατική χώρα, όπως η χώρα μας,

κάποιος να καταλαμβάνει έναν χώρο που δεν του ανήκει,
δηλαδή δεν είναι ιδιοκτήτης αλλά προσωρινός χρήστης;

- Μπορεί σε μια δημοκρατική χώρα κάποιος, με μέσο
την κατάληψη, να προβάλλει εκβιαστικά αιτήματα και να
υποκαθιστά τους θεσμικούς φορείς, κινούμενος πέρα από
τον υπάρχοντα νόμο;

- Μπορεί κάποιος να εμποδίζει την πρόσβαση στις πανε-
πιστημιακές αίθουσες σε εκείνον που θέλει να παρακο-
λουθήσει;

Η απάντηση στα ερωτήματα αυτά, με βάση όχι μόνο το
δίκαιο αλλά τη λογική, θα ήταν, αβασάνιστα, όχι.

Επειδή όμως το φαινόμενο των καταλήψεων στον χώρο
της παιδείας μας δεν είναι στιγμιαίο, αλλά συμβαίνει πε-
ριοδικά για πενήντα χρόνια περίπου, η αναζήτηση των αι-
τίων της πρόδηλα έκνομης αυτής ενέργειας, που είναι η
κατάληψη και η βία στους πανεπιστημιακούς χώρους,
ίσως βοηθήσει στην αντιμετώπισή της.

Δεν υπάρχει αμφιβολία ότι οι νέοι είναι αντικειμενικά
στη μεγάλη πλειοψηφία τους, το πλέον αγνό και αδιάφθο-
ρο κομμάτι της κοινωνίας μας, όπως και κάθε κοινωνίας.
Αυτό οφείλεται σε δύο βασικά λόγους.

Ο πρώτος είναι ο ενθουσιασμός και η μαχητικότητα, χα-
ρακτηριστικά που πηγάζουν από την ορμονική θύελλα που
απελευθερώνει τις αναστολές και τους συμβιβασμούς
τους και «μαστιγώνει» την εκρηκτική τους συμπεριφορά.

Ο δεύτερος λόγος είναι ότι οι νέοι δεν έχουν ακόμα εν-
ταχθεί σε κοινωνικές ομάδες συμφερόντων και επομένως

δεν έχουν τις σχετικές αναστολές. Άλλωστε δεν πρέπει να
ξεχνάμε ότι οι νέοι έδωσαν στο Πολυτεχνείο το τελικό «λά-
κτισμα» στην παραπέουσα δικτατορία …

Αυτά βέβαια αφορούν τη μεγάλη πλειοψηφία των φοιτη-
τών, που έχουν το θάρρος να εμφανίζουν την όψη τους και
επομένως την ταυτότητά τους. Και σε καμία περίπτωση δεν
αναφέρομαι σε εκείνους που καλύπτονται με κουκούλες
και κράνη, και βιαιοπραγούν εκ του ασφαλούς, προστα-
τευμένοι από την ανωνυμία τους. 

Επομένως, με αυτά τα δεδομένα, η ενεργή συμμετοχή
των νέων στα κοινωνικά και πολιτικά δρώμενα είναι απα-
ραίτητη με την προϋπόθεση ότι θα λειτουργεί μέσα στα
υπάρχοντα νομικά πλαίσια. 

Όμως, η χώρα μας, παρά τα οικονομικά, κοινωνικά, πο-
λιτικά και εθνικά θέματα που αντιμετώπισε μετά το 1974
και αντιμετωπίζει και σήμερα, είναι μια δημοκρατική χώ-
ρα. Εκλέγονται δημοκρατικές κυβερνήσεις, νομοθετεί η
Βουλή και εφαρμόζει η εκτελεστική εξουσία. Επομένως,
οι ανατρεπτικές διεκδικήσεις μέσω καταλήψεων και βίας
στα πανεπιστήμια δεν μπορεί να γίνουν αποδεκτές. Δεν
υπάρχει αντίρρηση ότι προβλήματα στην παιδεία υπάρ-
χουν. Προβλήματα συσσωρευμένα για δεκαετίες. Προ-
βλήματα που αφορούν κτηριακές υποδομές, τεχνολογικές
υποδομές, επάρκεια διδασκόντων, εκπαιδευτικό πρό-
γραμμα, εισαγωγικές εξετάσεις στα ΑΕΙ. 

Προβλήματα που προσπαθεί να λύσει η παρούσα κυβέρ-

νηση και σε πολλά από αυτά έχει προχωρήσει σε αποτελε-
σματικές λύσεις. 

Δεν πρέπει όμως οι καταλήψεις των πανεπιστημίων και
η βία να γίνονται μέρος των προβλημάτων και όχι της λύ-
σης!

Δεν είναι αποδεκτό, στο όνομα καμίας διεκδίκησης, οι
καταλήψεις, ιδιαίτερα αυτή την εποχή, να τραυματίζουν
την ελληνική παιδεία και τη δημοκρατία…

Το νομικό πλαίσιο αντιμετώπισης του προβλήματος και
των καταλήψεων και πολύ περισσότερο της βίας στους πα-
νεπιστημιακούς χώρους υπάρχει. 

Ο νόμος καθορίζει τις αρμοδιότητες και τους αρμοδίους
για την επιβολή του. 

Ο νόμος θα πρέπει να εφαρμόζεται χωρίς ενδοιασμούς,
δισταγμούς και τακτικισμούς…

Η κοινωνία μας το αναμένει …. 
Γιατί παιδεία και δημοκρατία είναι ελληνικοί «θησαυροί».
Και δεν πρέπει να ξεχνάμε τι είπε ο Ισοκράτης πριν από

2.500 χρόνια: «Η δημοκρατία μας αυτοκαταστρέφεται,
διότι κατεχράσθη το δικαίωμα της ελευθερίας και της ισό-
τητας, διότι έμαθε τους πολίτες να θεωρούν την αυθάδεια
ως δικαίωμα, την παρανομία ως ελευθερία, την αναίδεια
του λόγου ως ισότητα και την αναρχία ως ευδαιμονία…».

Και την παιδεία και τη δημοκρατία μας θα πρέπει να δια-
φυλάσσουν κατεξοχήν οι νέοι της πατρίδας μας, αφού εί-
ναι η γενιά που θα ζήσει με αυτές περισσότερο…

Καταλήψεις και βία στα πανεπιστήμια 

του
Χριστόδουλου
Ι. Στεφανάδη

Καθηγητής
Καρδιολογίας,

βουλευτής Σάμου
με τη ΝΔ, 
πρόεδρος 
Διαρκούς 
Επιτροπής 

Μορφωτικών
Υποθέσεων 
της Βουλής
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Υποκριτική 
η στοχοποίηση 
των πρυτάνεων 
για τη βία στα ΑΕΙ

Η
προσπάθεια της κυβέρνησης να
μετατοπίσει τις ευθύνες στην
πρυτανική αρχή για τον βαρύτα-

το τραυματισμό του διδακτορικού φοιτη-
τή της Νομικής Αθηνών από κουκουλο-
φόρους επειδή δεν καταρτίστηκαν σχέ-
δια ασφαλείας των πανεπιστημίων είναι
γελοία και υποκριτική.

Πρώτον, διότι η ΝΔ ποτέ δεν εφάρμοσε
τον δικό της νόμο για την πανεπιστημιακή
αστυνομία, που υποτίθεται ότι θα έλυνε τα
προβλήματα εγκληματικότητας στα ΑΕΙ.

Δεύτερον, διότι ποτέ
έως σήμερα δεν επέ-
βλεψε, δεν συντόνισε
και δεν ζήτησε από τις
πανεπιστημιακές αρ-
χές της χώρας να μάθει
αν πράγματι έχουν εκ-
πονήσει κάποιο σχέδιο
ασφάλειας και πώς αυ-
τό θα προσαρμοστεί
στον επιχειρησιακό

σχεδιασμό της ΕΛΑΣ.

Τρίτον, διότι αν και το υπουργείο Προ-
στασίας του Πολίτη γνωρίζει το πρόβλη-
μα εγκληματικότητας σε πανεπιστημια-
κούς χώρους, ιδίως των Αθηνών και της
Θεσσαλονίκης, δεν έχει οποιοδήποτε
σχέδιο προληπτικής αστυνόμευσης για
την αποτροπή περιστατικών βίας.

Τέταρτον, διότι αρνήθηκε να ακούσει
τη θέση μας ως ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλα-
γής, όταν το 2021 είχαμε προτείνει τη δη-
μιουργία αυτοτελούς οργανωτικής δο-
μής των ΑΕΙ για τη φύλαξη και προστασία
των πανεπιστημιακών χώρων.

Τον Γενάρη του 2021 δηλαδή, σε κοινή
προσπάθεια του αρμόδιου τομέα μας και
του κοινοβουλευτικού υπευθύνου μας
για την Προστασία του Πολίτη, είχαμε κα-
ταρτίσει πρόταση νόμου για τη Σύσταση
Υπηρεσίας Φύλαξης και Προστασίας ΑΕΙ.

Ας την ξαναδούν στην κυβέρνηση και
το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής να την επα-
ναφέρει τώρα στη Βουλή. 

* Διδάκτωρ Νομικής, δικηγόρος,
στέλεχος του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ,
πρώην γενικός γραμματέας Αντεγ-
κληματικής Πολιτικής του υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης

Π
οτέ δεν υποτίμησα
τις επιτυχίες του
σημερινού κυβερ-

νητικού σχήματος, ιδίως δε
του επικεφαλής του: Ώθη-
ση στην αναπτυξιακή δυνα-
μική της χώρας, αναβάθμι-
ση της διεθνοπολιτικής της
εικόνας και βαρύτητας,
σχετική εξυγίανση των δη-
μόσιων οικονομικών, συνα-
κόλουθη βελτίωση του
εθνικού μας αξιόχρεου,
αποτελεσματική προώθηση
της ηλεκτρονικής εξυπηρέ-
τησης των πολιτών σε κά-
ποια τουλάχιστον θέματα
(ασφαλώς όχι σε όλα: ένα
πιστοποιητικό μη δημοσίευσης διαθήκης παίρνει
μήνες να εκδοθεί), μικρός έστω περιορισμός πτυχών
του «εκμπαχαλισμού» της ελληνικής κοινωνίας και
του κράτους κ.ο.κ… 

Ποτέ, αντιστοίχως, δεν απέκρυψα κυβερνητικές
αποτυχίες, αστοχίες, ατοπήματα και ανομήματα: Από
την εξαγορά, με δημόσιο χρήμα, γνωμοδιαμορφωτι-
κής επιρροής (όχι μόνο με τη λίστα Πέτσα), τεράστιες
αστοχίες σε επιλογές ανθρώπων (πχ το ευρωψηφο-
δέλτιο με Αυτιά, Μελέτη, Πατουλίδου κ.λπ., υπουργο-
ποιήσεις απίθανων ή αναλφάβητων κομματικών στε-
λεχών κ.ο.κ.), τον καθολικό ανασχηματισμό-τραγέλα-
φο που ακολούθησε τις εκλογές του 2023, αποδιοργα-
νώνοντας πλήρως την κρατική μηχανή κ.λπ… Μέχρι
μορφές ώσμωσης με τη διαπλοκή (όταν δεν αναπτύσσονται
συγκρουσιακές καταστάσεις), αλλά και τις απόλυτες ξεφτίλες
της θεσμοθέτησης πανεπιστημιακής «αστυνομίας» και της νο-
μοθετικής απαγόρευσης κατάληψης κατά τις πορείες όλου
του πλάτους των δημόσιων δρόμων…

Δεν θα επιχειρήσω όμως, ώστε να καταλήξω σε κάποιον ισο-
λογισμό, θετικό ή αρνητικό για την κυβέρνηση και τον ηγέτη
της, σύγκριση επιτευγμάτων (ενδεχομένως από κάποιους αμ-
φιλεγόμενων) και ατοπημάτων (που αρκετοί θα έλεγαν πως
εύκολα εντοπίζονται από τους «προπονητές του καναπέ», είναι
όμως αναπόφευκτα στην πολιτική ζωή και πραγματικότητα…). 

Γιατί η δύναμη του σημερινού πρωθυπουργού δεν βρίσκε-
ται στον -ενδεχομένως- θετικό ισολογισμό ή το θετικό πρόση-
μο των επιλογών του και των πεπραγμένων τού υπό την προ-
εδρία του κυβερνητικού σχήματος. Η δύναμη, το πολιτικό κε-
φάλαιο θα μπορούσε κάποιος να πει, του Κυριάκου Μητσοτά-
κη του υπ’ αυτόν -«όχι άριστης υγείας»- κυβερνώντος κόμμα-
τος βρίσκεται στο ότι ως πολιτικά υποκείμενα είναι τα μόνα
που μπορούν, με την κάποια μικρή έστω αξιοπιστία ή φερεγ-
γυότητα, να κρατήσουν ανοικτό το ενδεχόμενο συγκρότησης
και στο μέλλον αυτοδύναμης, δηλαδή μονοκομματικής, κυ-
βέρνησης. Γιατί, αν σε κάθε εποχή, ειδικά δε στην παρούσα
των πολιτικών τεράτων και των λαϊκιστικών ρευμάτων, υπάρ-
χει ένας τεράστιος κίνδυνος στις κοινοβουλευτικές δημοκρα-
τίες (που δεν ξέρω για πόσο καιρό θα θεωρούνται ακόμη ως η
αυτονόητη ή μόνη αποδεκτή μορφή διακυβέρνησης των -
εκτός αμερικανικής ηπείρου- ώριμων δημοκρατιών), αυτός
είναι των συγκυβερνήσεων, των κυβερνητικών συνασπισμών!

Δείτε πώς «λειτουργεί» η 5η
Γαλλική Δημοκρατία, αφό-
του ο περί τον πρόεδρο Μα-
κρόν πολιτικός χώρος έχασε
την απόλυτη κοινοβουλευτι-
κή πλειοψηφία… Δείτε πώς
-δεν- λειτουργούσε, δηλαδή
πόσο χρόνο απαιτούσε για
τη λήψη και της πιο απλής ή
πολιτικά ακίνδυνης απόφα-
σης, η προηγούμενη υπό τον
Σολτς τρικομματική κυβέρ-
νηση της Γερμανίας. Ακόμη
περισσότερο, δείτε το πρω-
τοφανές γεγονός της κατα-
ψήφισης του καγκελαρίου
Μερτς, …πριν ακόμη αναλά-
βει καθήκοντα!    

Ας μη μιλάμε δε για την Ελλάδα: Έχω άφθονες
φορές αναφερθεί στη μοίρα όλων των συμμαχικών
κυβερνητικών σχημάτων, στα οποία οδήγησε η ελ-
ληνική κοινοβουλευτική ζωή. Ουσιαστικά, από
όλες τις ελληνικές συγκυβερνήσεις, δύο μόνο κα-
τάφεραν σε κάποιο βαθμό, σχετικό ή απόλυτο, να
ανταποκριθούν στον πολιτικό στόχο για τον οποίο
συγκροτήθηκαν: Η κυβέρνηση Θεμιστοκλή Σοφού-
λη-Ντίνου Τσαλδάρη (ή μάλλον Τσαλδάρη-Σοφού-
λη αν σταθούμε στο μέγεθος του πολιτικού κόμμα-
τος του κάθε ηγέτη), κατά τη διετία 1947-1947, και η
κυβέρνηση Σαμαρά-Βενιζέλου, κατά την περίοδο
2012-2014, ή μάλλον την περίοδο 2013-2014, οπότε

από τρικομματική έγινε δικομματική. Και οι δύο δε αυτές εί-
χαν κάτι κοινό, πολύ σημαντικό έως και καθοριστικό. Αμφό-
τερες κατ’ ουσία κατευθύνονταν, σχεδόν ολοκληρωτικά, από
τον ξένο παράγοντα, με τα όποια περιθώρια αυτενέργειας των
κομματικών αρχηγών που από κοινού τις συγκροτούσαν επι-
πρόσθετα να περιορίζονται καθοριστικά έως ασφυκτικά από
τα «πολεμικά» δεδομένα των αντίστοιχων εποχών. (Εμφυλίου
πολέμου στην πρώτη περίπτωση, διεθνούς οικονομικού πο-
λέμου, με συμμετοχή όμως και εγχώριων δυνάμεων ή παι-
κτών, στη δεύτερη…)

Συγκεφαλαιώνοντας: καλός, κακός ή μέτριος πρωθυπουρ-
γός, αποτελεσματικός ή όχι, αμφιλεγόμενης ή αναμφίλεκτης
εντιμότητας, ο Μητσοτάκης δεν παραμένει, παρά τα τρωτά και
τους κλυδωνισμούς του κυβερνητικού του σχήματος, πολιτικά
κυρίαρχος, επειδή δεσπόζουν καθοριστικά τα θετικά σκέλη
των προαναφερόμενων αξιολογικών διλημμάτων. Δεν παρα-
μένει κυρίαρχος ούτε καν γιατί, στην παρούσα συγκυρία, ως
βασική προς αυτόν εναλλακτική λύση εμφανίζεται μια προ-
σωπικότητα με τα ανθρώπινα και πολιτικά χαρακτηριστικά της
Ζωής Κωνσταντοπούλου. Παραμένει κυρίαρχος γιατί είναι ο
μόνος πολιτικός ηγέτης που μπορεί να προσφέρει την προ-
οπτική, έστω και εξαιρετικά απόμακρη, μονοκομματικής κυ-
βέρνησης και άρα πολιτικής σταθερότητας. Και τίποτε, μάλ-
λον, δεν θα αλλάξει σε αυτό όσο στο άλλο «δομικό» και κατά
κουλτούρα κόμμα εξουσίας, στο ΠΑΣΟΚ, δεν αντιλαμβάνονται
-ή, αν το αντιλαμβάνονται, δεν βρίσκουν το πολιτικό θάρρος να
επιδιώξουν- πως χρειάζονται έναν αρχηγό με παρόμοια χα-
ρακτηριστικά…

του
Μαρίνου 

Σκανδάμη*

του
Θανάση 

Διαμαντόπουλου

Καθηγητής 
Πολιτικής 
Επιστήμης

Μητσοτάκης και συμμαχίες
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Τ
ο Συμβούλιο της Ευρώπης υιοθέτη-
σε τη Σύμβαση για την προστασία
του δικηγορικού επαγγέλματος, η

οποία θα ανοίξει προς υπογραφή στις 13
Μαΐου. Για να τεθεί σε ισχύ, 8 κράτη, εκ των
οποίων τουλάχιστον 6 κράτη-μέλη του Συμ-
βουλίου της Ευρώπης, θα πρέπει να υπο-
γράψουν τη Σύμβαση, κάτι που αναμένεται
να γίνει στο Λουξεμβούργο. Η Σύμβαση εί-
ναι η πρώτη στο είδος της σε διεθνές επίπε-
δο που αφορά την προστασία του δικηγορι-
κού επαγγέλματος, ανταποκρινόμενη σε
αυξανόμενες αναφορές για επιθέσεις στην
εξάσκηση του επαγγέλματος, υπό μορφή
παρενόχλησης, απειλών ή επιθέσεων ή πα-
ρεμβάσεων στην άσκηση των
επαγγελματικών καθηκόντων των
δικηγόρων, όπως για παράδειγμα
την επιβολή εμποδίων στην πρό-
σβαση σε πελάτες.

Η Σύμβαση για την προστασία
του δικηγορικού επαγγέλματος
αποτελείται από 24 άρθρα και ένα
παράρτημα, τα οποία αναφέρονται
στο πεδίο εφαρμογής της και τις
βασικές έννοιες που διαλαμβάνει,
τα ουσιαστικά δικαιώματα των δι-
κηγόρων, την ανεξαρτησία των επαγγελμα-
τικών δικηγορικών συλλόγων και ενώσε-
ων, την πειθαρχική ευθύνη και τις εγγυή-
σεις της δίκαιης δίκης, τη θέσπιση προστα-
τευτικών μέτρων έναντι απειλών και πα-
ρεμβάσεων, ενώ εγκαθιδρύει έναν συγκε-
κριμένο μηχανισμό εφαρμογής και παρα-
κολούθησης (GRAVO - Ομάδα Εμπειρο-
γνωμόνων για την Προστασία του Δικηγο-
ρικού Επαγγέλματος) που έχει αρμοδιότη-
τα να παρακολουθεί την εφαρμογή των
διατάξεων της Σύμβασης και αποτελείται
από ανεξάρτητους εμπειρογνώμονες.

Η νέα Σύμβαση του Συμβουλίου της Ευ-
ρώπης προστίθεται στη φαρέτρα των Συμ-
βάσεων του Συμβουλίου που οχυρώνουν
και προωθούν το κράτος δικαίου. Υπερα-
σπίζεται την ανεξαρτησία, την ασφάλεια
και την επαγγελματική ελευθερία των δι-
κηγόρων στην Ευρώπη, αναγνωρίζοντας
τον κομβικό ρόλο των δικηγόρων στην εξα-
σφάλιση πρόσβασης στη δικαιοσύνη και
στην προστασία των θεμελιωδών δικαιω-
μάτων και ανθρωπίνων δικαιωμάτων, θω-
ρακίζοντας το δικηγορικό επάγγελμα έναν-
τι απειλών, παρενοχλήσεων και αυθαίρε-
των παρεμβάσεων. 

Παρέχοντας νομική σαφήνεια και εγγυή-
σεις στη λειτουργία του επαγγέλματος, η
νέα Σύμβαση προβλέπει ένα ευρύ φάσμα
επαγγελματικών δικαιωμάτων, τα οποία τα
συμβαλλόμενα κράτη οφείλουν να διασφα-
λίσουν εντός της επικράτειάς τους. Τα δι-
καιώματα αυτά περιλαμβάνουν μεταξύ άλ-
λων το δικαίωμα των δικηγόρων να παρέ-

χουν νομική συμβουλή και υπεράσπιση
χωρίς παρεμβάσεις· το δικαίωμα ελεύθε-
ρης πρόσβασης σε πελάτες, ακόμα και σε
περιπτώσεις κράτησής τους· την πλήρη εμ-
πιστευτικότητα στις επικοινωνίες με τους
πελάτες· την απαγόρευση αναγνώρισης του
δικηγόρου ως ταυτισμένου με την υπόθεση
του πελάτη του· και την ελευθερία έκφρα-
σης με σκοπό την προώθηση του κράτους
δικαίου και της δημόσιας συζήτησης. Στο
ίδιο πνεύμα κατοχυρώνεται και η απαγό-
ρευση επιβολής κυρώσεων για δηλώσεις
που έγιναν καλόπιστα και με επαγγελματι-
κή επιμέλεια στο πλαίσιο της άσκησης του
λειτουργήματός τους.

Ιδιαίτερη μνεία γίνεται στην
ανεξαρτησία των επαγγελματι-
κών ενώσεων και συλλόγων
των δικηγόρων που οφείλουν
να συμμετέχουν ενεργά στην
εκπροσώπηση των συμφερόν-
των των δικηγόρων, στην προ-
ώθηση της επαγγελματικής
δεοντολογίας, στην παροχή
συνεχούς εκπαίδευσης και
στην προστασία της ευημερίας
των μελών τους. Επιπλέον,

προβλέπεται η υποχρεωτική διαβούλευση
των κυβερνήσεων με τις επαγγελματικές
ενώσεις προτού προχωρήσουν σε οποι-
αδήποτε νομοθετική ή διοικητική αλλαγή
που επηρεάζει τη δικηγορία.

Όσον αφορά την πειθαρχική ευθύνη των
δικηγόρων, σύμφωνα με τη Σύμβαση, μπο-
ρεί να θεμελιωθεί μόνο σε νομικά κατοχυ-
ρωμένα και σαφώς ορισμένα επαγγελματι-
κά πρότυπα, τα οποία συμβαδίζουν με τα
ανθρώπινα δικαιώματα. Οι πειθαρχικές
διαδικασίες πρέπει να πληρούν τις προδια-
γραφές της δίκαιης δίκης, να είναι ανεξάρ-
τητες και αμερόληπτες, να κινούνται ταχέ-
ως και να είναι ανοιχτές σε ένδικα μέσα.

Η Σύμβαση για την Προστασία του Δικη-
γορικού Επαγγέλματος αποτελεί ένα εξαι-
ρετικά επίκαιρο και αναγκαίο νομικό εργα-
λείο. Σε μια εποχή που η ανεξαρτησία των
θεσμών, η ελευθερία της έκφρασης και τα
ανθρώπινα δικαιώματα αμφισβητούνται
ακόμα και σε δημοκρατικές χώρες, η θω-
ράκιση των δικηγόρων είναι ζήτημα όχι μό-
νο επαγγελματικό αλλά θεσμικό και δημο-
κρατικό. Ο δικηγόρος είναι λειτουργός της
δικαιοσύνης - και η δικαιοσύνη, με τη σει-
ρά της, προϋποθέτει την προστασία εκεί-
νων που τη στηρίζουν.

* Λέκτορας Νομικής στο Πανεπιστή-
μιο Λευκωσίας, LL.B Law (Bristol),
Ph.D in Law - International Law and
Human Rights (Kent), διευθυντής
Μονάδας Νομικής Κλινικής Πανεπι-
στημίου Λευκωσίας

του
δρα Αντώνη 

Στ. Στυλιανού*

Η Σύμβαση του Συμβουλίου της Ευρώπης 
για την προστασία των δικηγόρων

Ghibli, τεχνητή νοημοσύνη και άντρες με στολή...

G
hibli στα ιταλικά σημαίνει ζεστός, ξηρός
άνεμος της λιβυκής ερήμου, αλλά είναι και
το όνομα ενός αεροσκάφους της Aeronauti-

ca Militare, του μαχητικού (ελαφράς) εγ-
γύς υποστηρίξεως επιχειρήσεων εδά-
φους AMX, η δημιουργία του οποίου ήταν
το αποτέλεσμα συμπαραγωγής των αε-
ροπορικών βιομηχανιών της Ιταλίας και
της Βραζιλίας, ενώ καθιερώθηκε να ονο-
μάζεται επιχειρησιακά A-11 Ghibli από
την ιταλική Πολεμική Αεροπορία και A-1
από τη βραζιλιάνικη.

Ο Χαγιάο Μιγιαζάκι ήταν ένας από τους
ιδρυτές του Studio Ghibli, το οποίο στα
μέσα της δεκαετίας του ’80 ξεκίνησε να
δημιουργεί εντυπωσιακά κινούμενα σχέ-
δια, ιδιαίτερης τεχνοτροπίας και εικαστι-
κής έμπνευσης.  Ο Μιγιαζάκι ήταν λάτρης
της αεροπορίας και για αυτό επέλεξε το
όνομα «Ghibli». Με τον τρόπο αυτό συμ-
βόλισε την πρόθεσή του να φέρει έναν
«νέο άνεμο» στον κόσμο του anime.

Το τελευταίο διάστημα αποτελεί διαδε-
δομένη τάση να χρησιμοποιούνται εργα-
λεία τεχνητής νοημοσύνης για τη δημι-
ουργία εικόνων που μιμούνται το χαρακτηριστικό
στιλ του Studio Ghibli. Ο Χαγιάο Μιγιαζάκι έχει εκ-
φράσει την αντίθεσή του στη χρήση της τεχνητής
νοημοσύνης στην τέχνη, χαρακτηρίζοντάς την «προ-
σβολή της ίδιας της ζωής».

Λένε πως πίσω από έναν άντρα με στολή κρύβεται
συχνά ένα φοβισμένο παιδί… Δοκίμασα μια εφαρ-
μογή τεχνητής νοημοσύνης για να μετατρέψω σε
Ghibli style τρεις φωτογραφίες από το διάστημα της
υπηρεσίας του πατέρα μου στην Αεροπορική Βάση
του Keesler, στο Biloxi του Mississippi, που συνέπε-
σε με την κρίση των πυραύλων της Κούβας του 1962.

Η τεχνητή νοημοσύνη μετέτρεψε τη μία με σχετική
ακρίβεια, απεικονίζοντας, στη μετατροπή, τρεις εν-
στόλους με τεχνοτροπία Χαγιάο Μιγιαζάκι. Σε μία άλ-

λη, όμως, όπου ο πατέρας μου φωτογρα-
φήθηκε μπροστά από ένα αεροσκάφος της
Πολεμικής Αεροπορίας των Ηνωμένων
Πολιτειών, με τη θερινή στρατιωτική του
στολή και με μία στρατιωτική καμπαρντίνα
στο χέρι, στη θέση του εμφανίστηκε ένα
παιδί μπροστά σε ένα αεροπλάνο, με ένα
τσακισμένο παλτό και μια διπλωμένη θλίψη
να κρέμονται στο χέρι και στα μεγάλα μάτια
του. Στην τρίτη φωτογραφία, όπου εμφανί-
ζεται, πάλι ένστολος, στον αεροδιάδρομο
του Keesler, ανάμεσα σε δύο Αμερικανούς
συναδέλφους του, η τεχνητή νοημοσύνη
εμφάνισε μια εφηβική εκδοχή του πατέρα
μου, ανάμεσα σε δύο άντρες με στρατιωτι-
κόμορφη περιβολή, μπροστά από ένα αε-
ροπλάνο που είναι ταυτόχρονα αεριωθού-
μενο και… «ημι-ελικοπτεροφόρο», μόνο
που στη θέση της καμπαρντίνας, η οποία
στη φωτογραφία έπεφτε αδιάφορα πάνω
στο αριστερό του πόδι, ο μετατροπέας εμ-
φάνισε ένα Ghibli ζωάκι, απροσδιορίστου

είδους, να γαντζώνεται πάνω στο πόδι του νεαρού
αρχισμηνία που δεν φορά στρατιωτικά, σαν παιδί που
δεν θέλει να πετάξει μακριά ο πατέρας του ή ο μεγά-
λος του αδερφός, σαν αλλοσούσουμο κατοικίδιο που
δεν θέλει να φύγει μακριά ο κύριός του ή σαν ένας
ψηφιακά επεξεργασμένος Hatchiko που τυλίγει σφι-
χτά στον μηρό του πατέρα μου την υπόσχεση να τον
περιμένει μέχρι να γυρίσει… σαν ένας πρόωρα γεν-
νημένος, λούτρινος, Διόνυσος της ιαπωνικής μυθο-
λογίας του σύγχρονου anime που γυρεύει να κρυ-
φτεί στον πατρικό μηρό του Δία, γιατί φοβάται αυτή
την πτήση ή τη (μη) επιστροφή! 

του
Χρίστου
Χ. Λιάπη

MD, MSc, PhD,
επικ. καθηγητής

Ψυχιατρικής
Δημοκρίτειου

Παν/μίου
Θράκης, αναπλ.

πρόεδρος
Επιστημονικού

Συμβουλίου
Ενιαίου



Μ
ετά την πρωτοφανή ταπεινωτική ήτ-
τα στην πλάτη, κατά την πρώτη ψη-
φοφορία της Bundestag, ο Φρίντριχ

Μερτς μετέβη στο Παρίσι και τη Βαρσοβία,
στο πρώτο του ταξίδι στο εξωτερικό ως καγ-
κελάριος της Γερμανίας.

Στις συνομιλίες του με τον Γάλλο πρό-
εδρο Εμανουέλ Μακρόν και τον Πολωνό
πρωθυπουργό Ντόναλντ Τουσκ συζήτησε
θέματα όπως ο πόλεμος της Ρωσίας στην
Ουκρανία, οι εμπορικοί δασμοί του Αμερι-
κανού προέδρου Ντόναλντ Τραμπ και η με-
τανάστευση. Ο Μερτς δήλωσε επίσης στο
δημόσιο τηλεοπτικό δίκτυο ZDF ότι θα μι-
λήσει τηλεφωνικά με τον Τραμπ σήμερα.
Όπως είπε, οι δύο ηγέτες θα συναντηθούν
ενδεχομένως στο περιθώριο της Συνόδου
του ΝΑΤΟ στη Χάγη. Άφησε όμως ανοιχτό
το ενδεχόμενο να συναντηθούν και πριν
από αυτή την περίσταση.

«Είμαστε ενωμένοι, σε μεγάλο βαθμό του-
λάχιστον, και αυτό θα είναι το μήνυμά μου
προς την αμερικανική κυβέρνηση», δήλωσε ο
Μερτς.

Η περιοδεία του θα συνεχιστεί στις Βρυ-
ξέλλες, όπου την Παρασκευή θα έχει συνομι-
λίες με την πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, τον πρό-
εδρο του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου Αντόνιο
Κόστα και τον γενικό γραμματέα του ΝΑΤΟ
Μαρκ Ρούτε. 

Στη συνέντευξή του εξέφρασε επίσης την
ανησυχία του για τη στήριξη από μέλη της
αμερικανικής κυβέρνησης για το ακροδεξιό
κόμμα Εναλλακτική για τη Γερμανία που ήρθε
δεύτερο στις εκλογές του Φεβρουαρίου και
προηγείται σε ορισμένες δημοσκοπήσεις.

Μάλιστα το ακροδεξιό κόμμα έχει ξεκινή-
σει νομική αμφισβήτηση της απόφασης της
Υπηρεσίας Εσωτερικών Πληροφοριών της πε-
ρασμένης εβδομάδας που το κατέταξε επίση-
μα ως ακροδεξιό εξτρεμιστικό κίνημα.

Έσταζε μέλι για τον Σολτς
Η δύσκολη εκλογή του Μερτς ανέδειξε τον

εύθραυστο χαρακτήρα του συνασπισμού του
στο Βερολίνο και δημιουργεί αμφιβολίες για
το κύρος του και τους επόμενους χειρισμούς
του. «Με τους διεθνείς εταίρους της Γερμανίας
να περιμένουν από την κυβέρνηση της μεγα-
λύτερης οικονομίας της Ευρώπης να ενισχύ-
σει τον παγκόσμιο ηγετικό της ρόλο εν μέσω
πολλαπλών διεθνών κρίσεων, η οπτική της πα-
νωλεθρίας της Bundestag την Τρίτη δεν ήταν
καθόλου ιδανική», σχολίασε ενδεικτικά το
πρακτορείο Bloomberg. Το «Spiegel» έγραψε
για «ιστορική ήττα» του Φρίντριχ Μερτς και η
«Süddeutsche Zeitung» είδε «ιστορικό φιά-
σκο». «Η θητεία του στην καγκελαρία», έγρα-
ψε η γερμανική εφημερίδα, «είναι ήδη ιστορι-
κή γιατί έχασε την εμπιστοσύνη του ίδιου του
συνασπισμού του από την πρώτη στιγμή».

Κατά την τελετή παράδοσης-παραλαβής, ο
Φρίντριχ Μερτς είχε μόνο επαίνους για τον
προκάτοχό του και κυρίως για τη δήλωσή του

περί «σημείου καμπής» που έμελλε να σημα-
δέψει τη θητεία του. Όταν έφτασε στην καγκε-
λαρία, μάλιστα, μονολόγησε: «Τι μέρα κι αυτή».

«Κρατήσατε τη Γερμανία στη σωστή πορεία
κατά τη διάρκεια αυτής της περιόδου και τελι-
κά πήρατε τις σωστές αποφάσεις», δήλωσε ο
Φρίντριχ Μερτς απευθυνόμενος στον Όλαφ
Σολτς και πρόσθεσε ότι μετά τη ρωσική εισβο-
λή στην Ουκρανία, τον Φεβρουάριο του 2022,
ο κ. Σολτς «εκφώνησε μια από τις πραγματικά
σπουδαίες ομιλίες καγκελάριου», όταν έκανε
λόγο για «σημείο καμπής», χρησιμοποιώντας
έναν όρο που υιοθετήθηκε κατόπιν σε πολλές
γλώσσες.

«Σας ευχαριστώ», είπε ο κ. Μερτς καταχει-
ροκροτούμενος στο φουαγέ της καγκελαρίας
και ευχήθηκε καλή συνέχεια στον τέως καγ-
κελάριο, ο οποίος θα παραμείνει στην Bun-
destag ως βουλευτής. «Προσβλέπω στη συ-
νεργασία μας στο κοινοβούλιο και θα αξιο-
ποιήσω τις συμβουλές και τη βοήθειά σας»,
κατέληξε. 
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Συμφωνία κατάπαυσης του πυρός έκλεισαν οι ΗΠΑ και
οι αντάρτες Χούθι της Υεμένης, όπως ανακοίνωσε το
σουλτανάτο του Ομάν, το οποίο μεσολάβησε για τη σύνα-
ψή της, ενώ ο Αμερικανός πρόεδρος Ντόναλντ Τραμπ δή-
λωσε πως αναστέλλονται οι αεροπορικοί βομβαρδισμοί
εναντίον θέσεων του κινήματος.

Η ανακοίνωση της συμφωνίας, που αναμένεται να απο-
καταστήσει την ελευθερία της ναυσιπλοΐας στην Ερυθρά
Θάλασσα, καταγράφτηκε μερικές ώρες μετά τους ισραη-

λινούς αεροπορικούς βομβαρδισμούς που κατέστρεψαν
το διεθνές αεροδρόμιο στην υεμενίτικη πρωτεύουσα Σα-
νάα και άφησαν πίσω τουλάχιστον τρεις νεκρούς, σύμ-
φωνα με το κίνημα Ανσάρ Αλλάχ («Υποστηρικτές του Θε-
ού»), πιο γνωστό με το επώνυμο της οικογένειας των ηγε-
τών του, των Χούθι, που υποστηρίζεται από την Τεχεράνη.

Ο πολιτικός ηγέτης των Χούθι, ο Μάχντι αλ Μασάτ, δεν
σχολίασε τη δήλωση του κ. Τραμπ, διεμήνυσε ωστόσο σε
ανακοίνωσή του πως θα υπάρξει «τρομερή» ανταπόδοση

για την επιδρομή του Ισραήλ, συμμάχου των ΗΠΑ.
Διατρανώνοντας πως δρουν σε αλληλεγγύη προς τους

Παλαιστίνιους στη Λωρίδα της Γάζας, οι Χούθι ανέλαβαν
την ευθύνη για δεκάδες επιθέσεις με πυραύλους και
drones εναντίον του Ισραήλ μετά το ξέσπασμα του πολέ-
μου με τη Χαμάς. Εξαπέλυσαν επίσης εκατοντάδες επι-
θέσεις εναντίον πλοίων που θεωρούν πως συνδέονταν με
το Ισραήλ ανοιχτά της Υεμένης, σε θαλάσσια οδό εκ των
ων ουκ άνευ για το παγκόσμιο εμπόριο.

Το Ομάν ανακοίνωσε πως ΗΠΑ και Χούθι συμφώνησαν σε κατάπαυση του πυρός
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

ΗΠΑ-Κίνα μιλούν για… 
εκεχειρία στον εμπορικό
πόλεμο για τους δασμούς
το Σαββατοκύριακο 

Οι πρώτες εμπορικές συνομιλίες
υψηλού επιπέδου μεταξύ ΗΠΑ και
Κίνας με στόχο την άμβλυνση των εν-
τάσεων στον εμπορικό πόλεμο ανα-
μένεται να πραγματοποιηθούν αυτό
το Σαββατοκύριακο στη Γενεύη, σύμ-
φωνα με τη «Washington Post».

Συγκεκριμένα, ο υπουργός Οικο-
νομικών των ΗΠΑ Σκοτ Μπέσεντ και
ο Αμερικανός αντιπρόσωπος για το
εμπόριο αναμένεται να έχουν συνάν-
τηση με κινεζική αντιπροσωπεία. Το
υπουργείο Εμπορίου της Κίνας δή-
λωσε ότι ο αντιπρόεδρος της κυβέρ-
νησης θα παραστεί στις συνομιλίες.

Ο Τζο Μπάιντεν άσκησε κριτική
στον Τραμπ, τονίζοντας πως η πίεση
που ασκεί ο Αμερικανός πρόεδρος
στην Ουκρανία για να παραδώσει
εδάφη της στη Ρωσία είναι μια μορ-
φή «σύγχρονου κατευνασμού» που
δεν θα ικανοποιήσει ποτέ τη Μόσχα.
Σε συνέντευξή του στο BBC, ο τέως
πρόεδρος των ΗΠΑ δήλωσε πως ο
Βλαντίμιρ Πούτιν πιστεύει ότι η Ου-
κρανία είναι μέρος της «μητέρας
Ρωσίας» και «όποιος νομίζει πως ο
Πούτιν θα σταματήσει είναι απλώς
ανόητος».

Ο Μπάιντεν εξέφρασε επίσης ανη-
συχία ότι «η Ευρώπη θα χάσει την
εμπιστοσύνη της στη βεβαιότητα και
στην ηγεσία της Αμερικής».

Η αμφισβήτηση, η πρώτη μέρα στη…
δουλειά και οι διεθνείς επαφές του

Η δύσκολη αποστολή του νέου Γερμανού καγκελάριου να προβάλει
τον ηγετικό ρόλο της χώρας του, ενώ στο εσωτερικό 

αντιμετωπίζεται με δυσπιστία, όπως φάνηκε από την εκλογή του 

Φ Ρ Ι Ν Τ Ρ Ι Χ  Μ Ε Ρ Τ Σ
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Η Ουκρανή αρχηγός, 
οι ταρίφες για το… 
γρηγορόσημο και 

οι ατζέντες με
τις σημειώσεις

Μ
ια 55χρονη γυναίκα από την Ουκρανία
ήταν η αρχηγός του κυκλώματος που
εξάρθρωσαν οι «αδιάφθοροι» των

σωμάτων ασφαλείας και δρούσε σε κτηματολο-
γικά γραφεία της Αθήνας, διεκπεραιώνοντας
δουλειές με «γρηγορόσημο». Η προϊσταμένη
του κτηματολογικού γραφείου στο Χαλάνδρι και
ένας υπάλληλος, δύο υπάλληλοι από το Κτημα-
τολόγιο Αθηνών, ένας του Πειραιά και ένας της

Καλλιθέας είναι οι συνεργάτες
της, που χρηματίζονταν με στό-
χο την επίσπευση των διαδικα-
σιών έκδοσης εγγράφων και
πιστοποιητικών. Κλιμάκιο των
Εσωτερικών Υποθέσεων πραγ-
ματοποίησε έρευνες και σε άλ-
λα κτηματολογικά γραφεία σε
Κορωπί, Ηλιούπολη, Περιστέρι

και Νέα Ιωνία, από όπου τα στελέχη της Υπηρε-
σίας πήραν αντίγραφα από φακέλους υποθέσε-
ων, διαπιστώνοντας παράνομες διαδικασίες
«επίσπευσης». Ο εισαγγελέας τούς άσκησε ποι-
νική δίωξη για δωροληψία υπαλλήλου κατ’
επάγγελμα και κατά συρροή, άμεση συνέργεια
στη δωροληψία, κατά συναυτουργία και κατά
συρροή και συμμορία.

Στο μικροσκόπιο έχουν μπει και ατζέντες με
χειρόγραφες σημειώσεις που εντοπίστηκαν κα-
τά τη διάρκεια της αστυνομικής επιχείρησης.
Στη δικογραφία περιλαμβάνονται ακόμη 56 άτο-
μα που πλήρωσαν ταρίφα στο κύκλωμα για να
εξυπηρετηθούν άμεσα, εκ των οποίων τα 40
έχουν ταυτοποιηθεί και κατηγορούνται για δω-

ροδοκία υπαλλήλου κατά συρροή και μη, παρα-
βίαση υπηρεσιακού απορρήτου και παράνομη
οπλοκατοχή. Οι συλληφθέντες οδηγήθηκαν
στον ανακριτή Διαφθοράς, από τον οποίο ζήτη-
σαν και πήραν προθεσμία για να ετοιμάσουν τις
απολογίες τους.

Οι ρόλοι των μελών
Η 55χρονη αρχηγός, σύμφωνα με αστυνομι-

κές πηγές, βρισκόταν σε απευθείας επικοινωνία
με τους έξι υπαλλήλους του Κτηματολογίου,
στους οποίους έδινε τα στοιχεία των αιτήσεων
των πελατών του κυκλώματος. Παράλληλα εκτε-
λούσε και χρέη ταμία, καθώς προχωρούσε σε
διά ζώσης συναντήσεις μαζί τους, παραδίδοντάς
τους τα χρήματα. Δεξί χέρι της φερόμενης ως
αρχηγού ήταν ο δεύτερος συλληφθείς ιδιώτης, ο
οποίος της έστελνε μέσω Viber τα στοιχεία των
αιτήσεων των πελατών τους. Ο ίδιος, έχοντας
κωδικούς πρόσβασης του συστήματος, έμπαινε
στην ιστοσελίδα του Κτηματολογίου και ενημε-
ρωνόταν για την πορεία των αιτήσεων, ενώ πα-
ρέδιδε στη φερόμενη ως αρχηγό τα χρήματα
που συγκέντρωνε και του έδινε ο τρίτος ιδιώτης
συλληφθείς, με σκοπό εκείνη να τα μοιράσει
στους υπαλλήλους. Καθημερινά, ο τρίτος ιδιώ-
της είχε επικοινωνία με συμβολαιογράφους και
δικηγόρους, έπαιρνε τα στοιχεία αίτησης και τα
προωθούσε στον δεύτερο συλληφθέντα. Όταν
ολοκληρωνόταν η έκδοση του επίμαχου πιστο-
ποιητικού-εγγράφου, ενημέρωνε τους πελάτες
και λάμβανε τα υπόλοιπα χρήματα. Από την πο-
λύμηνη έρευνα ταυτοποιήθηκε η συμμετοχή των

συλληφθέντων σε 150 περιπτώσεις επίσπευσης
εγγράφων-πιστοποιητικών, ενώ μέσα από τη
δράση τους εκτιμάται ότι αποκόμισαν από
63.700 έως 92.200 ευρώ.

Πώς δρούσε η σπείρα 
Σύμφωνα με τη σχετική δικογραφία, οι υπάλ-

ληλοι των κτηματολογικών γραφείων, εκμεταλ-
λευόμενοι τη θέση που είχαν, τον ρόλο αλλά και
τον αργό ρυθμό της διαδικασίας έκδοσης εγγρά-
φων και πιστοποιητικών, έπαιρναν μέσω των
τριών ιδιωτών που εκτελούσαν χρέη «διεκπε-
ραιωτών» χρήματα για να… επισπεύσουν τις
διαδικασίες, μεταξύ άλλων για αιτήσεις εξωδι-
καστικών διορθώσεων, άρσης βαρών ακινήτων
και μετεγγραφές ακινήτων. Χαρακτηριστικό εί-
ναι το ότι, αν και υπό κανονικές συνθήκες η έκ-
δοση αυτών των πιστοποιητικών απαιτούσε πά-
νω από 6 μήνες -χωρίς να έχει διαπιστωθεί εάν
τον χρόνο αυτόν τον δημιουργούσαν τεχνηέν-
τως-, εκείνοι ολοκλήρωναν στους πελάτες τους
τις διαδικασίες το πολύ μέσα σε δύο μήνες.
Όπως διαπιστώθηκε, παρότι το υπουργείο Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης είχε εντάξει την εφαρ-
μογή συστήματος τεχνητής νοημοσύνης στο
Κτηματολόγιο, μέσω του οποίου επιταχύνονταν
οι διαδικασίες ελέγχου, τα μέλη της οργάνωσης

συνέχιζαν κανονικά τη δράση τους, εκμεταλ-
λευόμενα τον μεγάλο όγκο των αιτήσεων.

Πρόσεχαν τις κάμερες
Αρχικά έπαιρναν ένα ποσό ως προκαταβολή,

ενώ η εξόφληση γινόταν με την έκδοση του εγ-
γράφου-πιστοποιητικού, με την… ταρίφα να κυ-
μαίνεται από 300 έως 800 ευρώ ανάλογα με το
γραφείο που αναλάμβανε τη διεκπεραίωση,
ενώ, αν απορριπτόταν, η αμοιβή υπαλλήλου ήταν
100 ευρώ. 

Μάλιστα, στην προσπάθειά τους να μην απο-
καλυφθεί η δράση τους, έπαιρναν τα χρήματα
εκτός των κτηματολογικών γραφείων, έτσι ώστε
να μην καταγραφούν από τις κάμερες ασφαλεί-
ας και παράλληλα να μην τους «μυριστούν» οι
συνάδελφοί τους.

Οι αστυνομικές αρχές βρέθηκαν στα ίχνη
τους, όταν τον Σεπτέμβριο του 2024 έφτασε μια
ανώνυμη καταγγελία, με e-mail, στους «Αδιά-
φθορους», στην οποία αναφερόταν πως ένας
από τους τρεις ιδιώτες που συνελήφθησαν εκτε-
λούσε χρέη «διακανονιστή» και υπάλληλοι του
Κτηματολογικού Γραφείου Αττικής χρηματίζον-
ταν. Στην εν λόγω καταγγελία επισημαινόταν πως
η… ταρίφα κυμαινόταν από 500 έως 1.000 ευρώ,
ανάλογα με την περίπτωση.

Στη δικογραφία περιλαμβάνονται εκτός από τους εννέα συλληφθέντες 56
άτομα που πλήρωσαν για να εξυπηρετηθούν άμεσα, εκ των οποίων τα 40

έχουν ταυτοποιηθεί και κατηγορούνται για «δωροδοκία υπαλλήλου» 

Αύριο θα καθίσει στο εδώλιο του Αυτόφωρου Μονομελούς
Πλημμελειοδικείου της Αθήνας ο 34χρονος που κατηγορείται για
τον ξυλοδαρμό της ιδιοκτήτριας κυλικείου μέσα στην Πολυτε-
χνειούπολη στην περιοχή του Ζωγράφου.

Οι αστυνομικοί πέρασαν χειροπέδες στον κατηγορούμενο δύο
ώρες πριν από τη λήξη της αυτόφωρης διαδικασίας, καθώς τον εν-
τόπισαν να κρύβεται σε φιλικό σπίτι. Τον οδήγησαν στον εισαγγε-

λέα, ο οποίος του άσκησε ποινική δίωξη για επικίνδυνη σωματική
βλάβη και άρνηση δακτυλοσκόπησης. Μαζί του συνελήφθη η φί-
λη του, στο σπίτι της οποίας εντοπίστηκε να κρύβεται και σε βάρος
της απαγγέλθηκε κατηγορία για υπόθαλψη εγκληματία και ψευδή
αναφορά στις αρχές. Και οι δύο κατηγορούμενοι οδηγήθηκαν στο
αυτόφωρο, αλλά ζήτησαν και έλαβαν προθεσμία για αύριο. Ο
34χρονος, ο οποίος έχει απασχολήσει τις αστυνομικές αρχές και

στο παρελθόν, αποφασίστηκε να παραμείνει κρατούμενος μέχρι
τη δίκη του. Το επεισόδιο συνέβη την περασμένη Δευτέρα στο κυ-
λικείο της Σχολής Μηχανολόγων, Μηχανικών και Μηχανικών
Υπολογιστών, όταν τρεις νεαροί επιχείρησαν να αναρτήσουν αφί-
σα, αλλά η ιδιοκτήτρια προσπάθησε να τους εμποδίσει. Στον δια-
πληκτισμό ο 34χρονος τη χαστούκισε δυνατά στο πρόσωπο. 

Κωνσταντίνος Γεώργιζας

Στο σκαμνί αύριο ο 34χρονος που χτύπησε την ιδιοκτήτρια κυλικείου μέσα στην Πολυτεχνειούπολη

Γράφει 
o Γιώργος 

Γεραφέντης
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Π
ράσινο φως για την υλοποίηση του
Project VORIA, της στρατηγικής
επένδυσης ύψους 300 εκατ. ευρώ

της North Star Entertainment, σηματοδο-
τεί η οριστική και αμετάκλητη ετυμηγορία
του Συμβουλίου της Επικρατείας, το οποίο
με την Ε’ Τμ. 810/2025 απόφασή του απέρ-
ριψε αίτηση ακύρωσης που είχε κατατεθεί
κατά του Προεδρικού Διατάγματος
36/2023, επί Πολεοδομικών και Χωροταξι-
κών θεμάτων. Με αυτή την εξέλιξη, ουσια-
στικά, ανοίγει ο δρόμος για τη δημιουργία
ενός σύγχρονου πόλου ψυχαγωγίας και
φιλοξενίας στο Μαρούσι, που θα αποτελέ-
σει ένα σημείο αναφοράς στον παγκόσμιο
τουριστικό χάρτη.

Το Συμβούλιο της Επικρατείας, με από-
φασή του, ανοίγει τον δρόμο για τη μετεγ-
κατάσταση του καζίνου της Πάρνηθας στην
περιοχή Δηλαβέρη Αμαρουσίου όπου βρί-
σκεται και η έκταση στην οποία πρόκειται
να μετεγκατασταθεί το ιστορικό Μον Παρ-
νές και να υλοποιηθεί το Project VORIA.

Οι δικαστές του Ε’ τμήματος του ανωτά-
του ακυρωτικού δικαστηρίου, με πρόεδρο
τον αντιπρόεδρο Χρήστο Ντουχάνη, απο-
φάνθηκαν ότι η μεταφορά του καζίνου από
την Πάρνηθα στο Μαρούσι είναι σύννομη
και ότι είναι επιτρεπτή η κατασκευή καζί-
νου εντός του αστικού ιστού. 

Επίσης έκριναν ότι η μετεγκατάσταση
του καζίνου από την Πάρνηθα στο Μαρούσι
αποφασίστηκε για λόγους δημόσιου συμ-
φέροντος. Το Συμβούλιο της Επικρατείας
με την απόφασή του απορρίπτει τις τέσσε-
ρις αιτήσεις ακύρωσης του Προεδρικού
Διατάγματος 36/2023 για το Ειδικό Πολεο-
δομικό Σχέδιο στην περιοχή
Δηλαβέρη Αμαρουσίου, όπου πρόκειται να
μεταφερθεί το καζίνο της Πάρνηθας. Πα-
ράλληλα, έγιναν δεκτές οι παρεμβάσεις
των εταιρειών που έχουν αναλάβει το έργο
αλλά και της εταιρείας που διαχειρίζεται το
καζίνο της Πάρνηθας.

Συνεδριακές υποδομές
και πεντάστερο ξενοδοχείο 

Υπενθυμίζεται ότι το σχετικό Προεδρικό
Διάταγμα καθορίζει μεταξύ άλλων χρήσεις
γης και όρους δόμησης στην περιοχή Δη-
λαβέρη Αμαρουσίου, όπου βρίσκεται και η
έκταση στην οποία πρόκειται να μετεγκα-
τασταθεί το ιστορικό Μον Παρνές, και να
υλοποιηθεί το Project VORIA. 

Το νέο πολυδύναμο συγκρότημα του
Project VORIA αποτελεί τη μεγαλύτερη

στρατηγική επένδυση στα βόρεια προάστια
της Αττικής εδώ και δεκαετίες. Στις εγκα-
ταστάσεις του περιλαμβάνονται κορυφαίες
συνεδριακές υποδομές, ένα πολυτελές ξε-
νοδοχείο πέντε αστέρων, πληθώρα επιλο-
γών ψυχαγωγίας και εστίασης και καζίνο,
ενισχύοντας το τουριστικό προϊόν και την
επιχειρηματική δραστηριότητα της Αθή-
νας.

Ο αρχιτεκτονικός σχεδιασμός του συγ-
κροτήματος διασφαλίζει αρμονική ένταξη

στο περιβάλλον και ενσωματώνει βιώσι-
μες τεχνολογίες που μειώνουν το περι-
βαλλοντικό αποτύπωμα. Περιλαμβάνει
πάνω από 17 στρέμματα πρασίνου ενώ ση-
μειώνεται ότι 25 από τα συνολικά 50
στρέμματα του οικοπέδου παραχωρούν-
ται στον Δήμο Αμαρουσίου για κοινωφε-
λείς χρήσεις.

Σημαντικές κυκλοφοριακές παρεμβά-
σεις, χρηματοδοτούμενες από τον φορέα
της επένδυσης, θα βελτιώσουν σημαντικά
τη ροή της κυκλοφορίας στις παρακείμε-
νες λεωφόρους και οδούς προς όφελος
των κατοίκων και των διερχόμενων οδη-
γών. Παράλληλα, το έργο θα ολοκληρώσει
τον πολεοδομικό σχεδιασμό της περιο-
χής, αυξάνοντας την αξία ακινήτων και
δημιουργώντας 1.000 νέες θέσεις εργα-
σίας. 

Επιπλέον, η North Star Entertainment,
σεβόμενη την τοπική κοινωνία, δεσμεύε-
ται ότι το νέο συγκρότημα δεν περιλαμβά-
νει εμπορικά κέντρα και ότι το έργο θα
στηρίξει την τοπική αγορά και τη συνολική
ανάπτυξη του Αμαρουσίου.

Ένας σύγχρονος
πόλος ψυχαγωγίας

«Η σχετική απόφαση του Συμβουλίου
της Επικρατείας ανοίγει τον δρόμο για την
πλήρη υλοποίηση αυτής της σημαντικής
επένδυσης ύψους άνω των 300 εκατ. ευ-
ρώ, η οποία θα δημιουργήσει έναν σύγ-
χρονο, πολυδιάστατο πόλο ψυχαγωγίας,
φιλοξενίας και επιχειρηματικότητας στην
Αττική. Το έργο θα προσφέρει μοναδικές
εμπειρίες στους επισκέπτες συνδυάζον-
τας την καινοτομία και τη βιωσιμότητα,
αναδεικνύοντας το όραμά μας για τη δημι-
ουργία ενός νέου κέντρου που θα φέρει το
Μαρούσι και κατ’ επέκταση την Αθήνα και
τη χώρα στο επίκεντρο του τουριστικού
και επιχειρηματικού ενδιαφέροντος», δή-
λωσε ο Γιάννης Τσιρίκος, διευθύνων σύμ-
βουλος της North Star Entertainment.

Με απόφαση του ΣτΕ 
ανοίγει ο δρόμος για 

την υλοποίηση 
του Project VORIA

Το σκεπτικό της δικαστικής απόφασης που βάζει σε τροχιά τη μεγάλη
επένδυση της North Star Entertainment ύψους άνω των €300 εκατ. 

ΜΕΤΑΦΟΡΑ ΤΟΥ ΚΑΖΙΝΟΥ ΤΗΣ ΠΑΡΝΗΘΑΣ ΣΤΗΝ ΠΕΡΙΟΧΗ ΔΗΛΑΒΕΡΗ ΑΜΑΡΟΥΣΙΟΥ
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Ο
μόφωνα ένοχος κρίθηκε από το Μεικτό Ορκωτό Δι-
καστήριο του Πειραιά ο 19χρονος που κατηγορήθηκε
για τον φόνο του αστυνομικού Γιώργου Λυγγερίδη

κατά τη διάρκεια συμπλοκής οπαδών με αστυνομικούς στου
Ρέντη τον περασμένο Δεκέμβριο.

Δικαστές και ένορκοι κατά πλειοψηφία
6-1 αποφάσισαν να μην αναγνωρίσουν στον
κατηγορούμενο κανένα ελαφρυντικό και
του επέβαλαν ποινή ισόβιας κάθειρξης για
την ανθρωποκτονία του αστυνομικού των

ΜΑΤ και 19 χρόνων κάθειρξης για έκρηξη
που είχε αποτέλεσμα τον θάνατο του νεαρού
αστυνομικού, κατοχή εκρηκτικών και εμ-

πρηστικών υλών, διατάραξη και βιαιοπραγία από κοινού και
κατοχή και χρήση βεγγαλικών, κροτίδων, καπνογόνων και
γενικά εύφλεκτων υλικών, με τις επιβαρυντικές διατάξεις

του αθλητικού νόμου. Η υπεράσπιση του κατηγορούμενου
έδωσε μάχη προκειμένου να αναγνωριστεί στον 19χρονο το
ελαφρυντικό της μετεφηβικής ηλικίας, κάτι που θα είχε ως
συνέπεια να σπάσει η ποινή της ισόβιας κάθειρξης, αλλά η

έδρα δεν πείστηκε. Ενδεχομένως καθοριστικό ρόλο έπαιξε η
στάση του κατηγορούμενου κατά τη διάρκεια της δίκης, κα-

θώς όταν έφτασε η ώρα της απολογίας του
επέλεξε να κάνει χρήση του δικαιώματος
σιωπής χωρίς να ζητήσει έστω μία συγ-
γνώμη στους συγγενείς του αστυνομικού
που παρακολουθούσαν την ακροαματική
διαδικασία.

Δικαστές και ένορκοι κινήθηκαν στο
ίδιο πλαίσιο με την εισαγγελέα της
έδρας, η οποία είχε επίσης ζητήσει την

καταδίκη του 19χρονου, χαρακτηρίζοντάς τον προκλητικό
και αμετανόητο, επισημαίνοντας ότι απαξιώνει παντελώς
το δικαστήριο, ενώ είχε τονίσει ότι η ναυτική φωτοβολίδα
που σκότωσε τον Γιώργο Λυγγερίδη είχε εκτοξευτεί σε ευ-
θεία βολή στοχεύοντας τους αστυνομικούς.

Ισόβια στον 19χρονο για τη δολοφονία Λυγγερίδη - Κρίθηκε ομόφωνα ένοχος χωρίς ελαφρυντικά

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα

Σ
το κρεβάτι του μέσα σε μια λίμνη αί-
ματος βρέθηκε ο 95χρονος, ο οποί-
ος δολοφονήθηκε άγρια από τον γιο

του, με τον οποίο έμεναν μαζί τα τελευταία
δεκαπέντε χρόνια στο χωριό Χαλκιόπουλο
του ορεινού Βάλτου. Ο ηλικιωμένος, όπως
ανέφερε αξιωματικός της αστυνομίας στην
«Political», έφερε πολλές μαχαιριές στον

λαιμό, στον θώρακα και στα
χέρια, ενώ ήταν χτυπημένος
και στο κεφάλι του.

Ο θάνατός του ήταν μαρ-
τυρικός, καθώς ο απότα-
κτος αστυνομικός, εκτός
από το μαχαίρι, τον χτύπησε
και με την γκλίτσα του.
« Έπασχε από άνοια, είχε

τάσεις φυγής. Δεν με άφηνε να κοιμηθώ,
για αυτό τον σκότωσα», ήταν τα πρώτα
λόγια του 67χρονου πατροκτόνου. Το έγ-
κλημα αποκαλύφθηκε χθες το πρωί, όταν
ο δράστης επικοινώνησε με τον αδελφό
του και του ανέφερε ότι το βράδυ της Τρί-
της σκότωσε τον πατέρα τους. Σύμφωνα
με πληροφορίες, όταν ο αδελφός του
δράστη έφθασε στο σπίτι, είδε τον δράστη
να κρατά δύο μαχαίρια στα χέρια. Κατά τη
μαρτυρία του ο δράστης της δολοφονίας
του 95χρονου απειλούσε ότι θα βάλει τέ-
λος στη ζωή του. Ο αδελφός του δράστη
ήταν εκείνος που ενημέρωσε την αστυνο-
μία. Κλιμάκιο του ΑΤ Εμπεσού πήγε στο
σπίτι της οικογένειας, όπου εντόπισε τον
ηλικιωμένο νεκρό. Εντωμεταξύ, όπως
αποκαλύπτεται, πριν από λίγες μέρες νύ-
φη του θύματος είχε καταγγείλει ότι εν-
δεχομένως ο ηλικιωμένος κακοποιούν-
ταν, καθώς τον είχε δει με σημάδια. Κατά
τις ίδιες πληροφορίες, είχε πάει στον ει-
σαγγελέα καταγγέλλοντας ότι ο πεθερός
της έχει σημάδια κακοποίησης και ότι
μένει μαζί με τον γιο του.

Είχε ομολογήσει πως δεν μπορεί
να συγκρατήσει τα νεύρα του

Ο εισαγγελέας, σύμφωνα με αστυνομι-
κές πηγές, διέταξε προκαταρκτική εξέταση
και ξεκίνησε έρευνα από το τοπικό αστυνο-
μικό τμήμα με αφορμή την καταγγελία. Σε
αυτό το πλαίσιο είχε πάει στο σπίτι κοινωνι-
κός λειτουργός για να εξετάσει την κατά-
σταση. Δεν έγινε ωστόσο σύλληψη, ούτε
διετάχθη ώστε το θύμα, ο 95χρονος που
βρήκε τραγικό θάνατο, να μεταφερθεί σε
κάποια δομή. Αστυνομικές πηγές, απαν-
τώντας στα σχετικά ερωτήματα, αναφέ-
ρουν ότι η Εισαγγελία δεν έδωσε εντολή να
συλληφθεί ο 67χρονος και πως ήταν σε
εξέλιξη η έρευνα. Σύμφωνα με τις ίδιες
πληροφορίες, ο πατροκτόνος -όταν είχε
κληθεί πριν από λίγο καιρό, στο πλαίσιο της

διερεύνησης της καταγγελίας τότε- είχε
ομολογήσει ότι δεν μπορεί να συγκρατήσει
τα νεύρα του και κάποιες φορές χτυπά τον
ηλικιωμένο.

Το ενημερωτικό της αστυνομίας
Όπως αναφέρεται στο σχετικό ενημερω-

τικό της αστυνομίας, σε σχέση με την κα-
ταγγελία πριν από λίγο καιρό: «Τη
16η/4/2025 εκλήθη και παρέλαβε το ΑΤ Εμ-
πεσού από την Εισαγγελία Πρωτοδικών
Αγρινίου δικογραφία αυθημερόν για διε-
νέργεια έρευνας σχετικά με καταγγελλόμε-
να που είχαν αποτυπωθεί σε έγγραφη ανα-
φορά-έκθεση κοινωνικού λειτουργού της
Δομής “Βοήθεια στο Σπίτι” του Δήμου Αμ-
φιλοχίας. Η καταγγελία συνίστατο στο ότι ο
κοινωνικός λειτουργός είχε ενημερωθεί

τηλεφωνικά από συγγενή του υπερήλικα
(σ.σ.: ακολουθούν τα στοιχεία του) ότι τον
είχε χτυπήσει ο σύνοικος γιος του. Τη
14η/4/2025 μετέβη στην οικία ο κοινωνικός
λειτουργός και στη σχετική έκθεσή του
ανέφερε ότι ο ανωτέρω ηλικιωμένος έφερε
εμφανείς μώλωπες στο πρόσωπό του, ενώ
σε ερώτηση προς τον σύνοικο γιο του (φε-
ρόμενο δράστη), του δήλωσε προφορικά
ότι του είχε δώσει ένα ράπισμα πριν από μία
εβδομάδα περίπου, διότι δεν συνεργαζόταν
μαζί του, δεν τον υπακούει και έχει τάσεις
φυγής. Κατόπιν αυτού, από το ΑΤ Εμπεσού
διενεργήθηκε έρευνα και ελήφθησαν κα-
ταθέσεις σχετικά με τα καταγγελλόμενα
από άτομα του συγγενικού περιβάλλοντος.
Την επομένη μέρα 17/4/2025 η δικογραφία
υπεβλήθη στην Εισαγγελία Πρωτοδικών
Αγρινίου. Ακολούθως, την 25η/4/2025 η δι-
κογραφία επεστράφη εκ νέου στο ΑΤ Εμπε-
σού για συνέχιση της προκαταρκτικής εξέ-
τασης και παραγγέλθηκαν τα εξής: α) Επι-
σύναψη νέας κοινωνικής έρευνας από κοι-
νωνικό λειτουργό και β) Λήψη ανωμοτί
εξηγήσεων (σ.σ.: στοιχεία του ατόμου που
είχε καταγγελθεί) (δράστη) για το αδίκημα
της ενδοοικογενειακής βίας. Την
30ή/4/2025 με email ενημερώθηκε ο Δή-
μος Αμφιλοχίας για την εισαγγελική πα-
ραγγελία κοινωνικής έρευνας και ακολού-
θως την 2α/5/2025 πραγματοποιήθηκε τη-
λεφωνική επικοινωνία για επιβεβαίωση
της παραγγελίας, λαμβάνοντας την απάντη-
ση ότι θα ενεργήσουν σχετικά». 

95ΧΡΟΝΟΣ ΜΑΡΤΥΡΗΣΕ ΣΤΑ ΧΕΡΙΑ ΤΟΥ ΠΑΙΔΙΟΥ ΤΟΥ: ΤΟΝ ΜΑΧΑΙΡΩΣΕ ΚΑΙ ΤΟΝ ΧΤΥΠΗΣΕ ΜΕ ΓΚΛΙΤΣΑ

«Δεν με άφηνε να κοιμηθώ 
και τον σκότωσα...»

Γράφει 
o Γιώργος 

Γεραφέντης

Υπήρχε καταγγελία ότι ο γιος του τον κακοποιούσε και ο εισαγγελέας 
είχε διατάξει προκαταρκτική εξέταση, ωστόσο, όπως αναφέρουν

αστυνομικές πηγές, δεν δόθηκε εντολή να συλληφθεί
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Υπογράφηκαν από το Πολιτικής Προστασίας 14 συμβάσεις για 581
οχήματα σε Πυροσβεστική, Λιμενικό, ΕΛΑΣ και υπ. Εθνικής Άμυνας Χειροπέδες στον 36χρονο 

που σχετίζεται με τη φονική
έκρηξη στη Θεσσαλονίκη 
Στον εντοπισμό και τη σύλληψη του 36χρονου ΚΜ, του ατόμου που φέ-
ρεται να είχε νοικιάσει το διαμέρισμα από το οποίο ξεκίνησε η 38χρονη
από τη Γεωργία και έφτασε μέχρι το σημείο που σκοτώθηκε όταν εξερ-
ράγη ο εκρηκτικός μηχανισμός που τοποθέτησε σε τράπεζα, προχώρη-
σαν οι αρχές.
Ο ενοικιαστής του διαμερίσματος
κρυβόταν σε οικία φίλης του στη Νί-
καια, όπου τον βρήκαν χθες το πρωί
άνδρες της ΕΛΑΣ, οι οποίοι προ-
ηγουμένως είχαν κάνει ντου σε δυο
τρία ακόμη σπίτια στα οποία είχαν
ενδείξεις πως είχε καταφύγει. 
Στους αστυνομικούς είπε πως δεν
έχει καμία σχέση με τη βόμβα, ούτε με τη γυναίκα που σκοτώθηκε, ενώ
για το διαμέρισμα που νοίκιαζε και έμενε η 38χρονη είπε πως το ενοι-
κίασε μετά από τηλεφώνημα φίλου του, ο οποίος του ζήτησε να το μι-
σθώσει στο όνομά του και θα του έδινε χρήματα.  Μετά τη σύλληψή του
μεταφέρθηκε στη Θεσσαλονίκη και σήμερα το πρωί θα περάσει την
πόρτα του εισαγγελέα. Γιώργος Γεραφέντης

Δεκατέσσερις συμβάσεις για την
προμήθεια 581 οχημάτων σε Πυροσβε-
στική, Λιμενικό, ΕΛΑΣ και υπουργείο
Εθνικής Άμυνας υπογράφηκαν, από τον
υπουργό Κλιματικής Κρίσης και Πολιτι-
κής Προστασίας Γιάννη Κεφαλογιάννη.

Όπως αναφέρει το υπουργείο Κλιμα-
τικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας
σε ανακοίνωσή του, στο πλαίσιο του
προγράμματος «ΑΙΓΙΣ» ο κ. Κεφαλο-
γιάννης ολοκλήρωσε την ανάληψη νο-
μικής υποχρέωσης προμήθειας 581 οχημάτων, αυξάνοντας
τη συνολική συμβασιοποίηση του προγράμματος κατά
38.067.368,16 ευρώ.

Αναλυτικότερα, σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση, στις
συμβάσεις προβλέπεται:

• Στο Πυροσβεστικό Σώμα θα προστεθούν, σε 30 μή-
νες, 59 υδροφόρα πυροσβεστικά οχήματα χωρητικότη-
τας από 350 έως 6.000 λίτρα και συνολικής αξίας
19.673.523,80 ευρώ.

• Στο υπουργείο Εθνικής
Άμυνας θα παραδοθούν, σε
12 μήνες, 8 λεωφορεία έως
19 θέσεων και 37 ασθενο-
φόρα-κινητές μονάδες
προνοσοκομειακής φροντί-
δας συνολικής αξίας
6.781.676,80 ευρώ.

• Το Λιμενικό Σώμα θα ενι-
σχυθεί με 14 VAN μεταφοράς
υλικών, 12 VAN μεταφοράς

προσωπικού έως 20 θέσεων, 2 λεωφορεία έως 33 θέσεων,
431 μοτοσικλέτες, 2 οχήματα οδικής βοήθειας και 1 γερανο-
φόρο. Συνολικά, 462 οχήματα, με χρόνο παράδοσης από 12
έως 20 μήνες ανάλογα με τον τύπο, συνολικής αξίας
9.384.817,56 ευρώ.

• Τέλος, για τις επιχειρησιακές ανάγκες της Ελληνικής
Αστυνομίας προβλέπεται η παράδοση σε 12 μήνες 15 μι-
κρών λεωφορείων μήκους από 6 έως 7,5 μέτρων, συνολικής
αξίας 2.227.350,00 ευρώ.

Σ
τη διαχρονική προσφορά του δικηγορικού σώματος στην προ-
άσπιση του κράτους δικαίου αναφέρθηκε ο επικεφαλής της πα-
ράταξης του ΔΣΑ «Με Το Δικηγόρο» Δημήτρης Αναστασόπου-

λος, κατά τη διάρκεια εκδήλωσης με θέμα «Κράτος Δικαίου & Δικαιο-
σύνη - Ο ρόλος των δικηγόρων», που πραγματοποιήθηκε στο Ίδρυμα
Θεοχαράκη και την παρακολούθησαν περισσότεροι από 200 δικηγόροι.

Ο κ. Αναστασόπουλος υπογράμμισε ακόμη τα σημαντικά βήματα
προόδου που έχουν γίνει τα τελευταία χρόνια, ενώ αναφέρθηκε σε σει-
ρά τομέων όπου το κράτος δικαίου δοκιμάζεται στη χώρα μας, όπως
στις απάνθρωπες συνθήκες που επικρα-
τούν στα κρατητήρια των αστυνομικών
τμημάτων και στις φυλακές, στην ανα-
σφάλεια δικαίου που επικρατεί σε πολ-
λές περιπτώσεις, όπως, πχ, στην περί-
πτωση του ΝΟΚ, στην πολυνομία και τις
διαρκείς νομοθετικές μεταβολές.

Επιπλέον, ο επικεφαλής της παράτα-
ξης τόνισε την ανάγκη για ακόμα «περισ-
σότερο κράτος δικαίου», περισσότερη
διαλογική συζήτηση όλων των θεσμικών
φορέων και αυτοσυγκράτηση σε ό,τι αφορά τη διαρκή, μονόπλευρη και
μονότονη αμφισβήτηση της δικαιοσύνης, καθώς, όπως επεσήμανε, αν
πάψουμε να πιστεύουμε στη δικαιοσύνη δεν θα μείνει τίποτα στο οποίο
θα μπορούμε να στηριχθούμε. Και αυτό θα το πληρώσουν ιδίως οι πιο
αδύναμοι συμπολίτες μας.Τέλος, παρουσίασε σειρά προτάσεων για
την πιο ουσιαστική και ενεργή συμμετοχή του ΔΣΑ στην προάσπιση
του κράτους δικαίου, όπως τη δημιουργία Παρατηρητηρίου με τη συ-
νεργασία και των δικαστικών ενώσεων, του CCBE και άλλων θεσμι-
κών φορέων. Την ουσιαστική ενεργοποίηση και λειτουργία της Επι-
τροπής Συνταγματικών & Ατομικών Δικαιωμάτων του ΔΣΑ. Και το

άνοιγμα στην κοινωνία, δημιουργώντας κανάλι υποδοχής αναφορών
και καταγγελιών από πολίτες, συστήνοντας μητρώο δικηγόρων που
θα ασχολούνται με τις περιπτώσεις αυτές.

Οι ομιλητές
Στην εκδήλωση ως ομιλητές συμμετείχαν ακόμη ο τέως πρόεδρος

ΔΣΑ Δημήτρης Παξινός, ο καθηγητής Συνταγματικού Δικαίου της Νο-
μικής Σχολής Αθηνών Σπύρος Βλαχόπουλος και ο τέως σύμβουλος
ΔΣΑ, δικηγόρος Αθηνών, Βασίλης Παπαστεργίου, ενώ έδωσαν το «πα-

ρών» ο πρόεδρος του ΔΣΑ Δημήτρης
Βερβεσός, ο πρόεδρος του ΔΣ Θεσσαλο-
νίκης Δημήτρης Φινοκαλιώτης, ο γγ του
υπουργείου Δικαιοσύνης Πέλοπας Λά-
σκος, η αντιπρόεδρος του ΔΣΑ Μαρινέτ-
τα Γούναρη, ο τ. αντιπρόεδρος ΔΣΑ και
σύμβουλος ΔΣΑ Θοδωρής Μαντάς, οι
σύμβουλοι και τ. σύμβουλοι ΔΣΑ Ζώης
Σταυρόπουλος, Φώτης Γιαννούλας, Τίτος
Χριστόπουλος, Στέλιος Λεριός, Χρυσού-
λα Μαρινάκη, Θανάσης Παυλόπουλος,

Ευάγγελος Ζερβέας, Βασίλης Βραχιώτης, Γιάννης Δεληγιώργης, Δη-
μήτρης Χατζημιχάλης, ο τέως πρόεδρος CCBE και τ. σύμβουλος ΔΣΑ
Παναγιώτης Περάκης, ο γραμματέας Αποκεντρωμένης Διοίκησης Γρη-
γόρης Ζαφειρόπουλος, ο τ. γραμματέας του υπουργείου Δικαιοσύνης
Πάνος Αλεξανδρής, οι ομότιμοι καθηγητές της Νομικής Σχολής Αθη-
νών Ιωάννης Δρόσος και Λεωνίδας Κοτσαλής και ο διακεκριμένος ποι-
νικολόγος Πολυχρόνης Τσιρίδης.

Κοινή συνισταμένη όλων των τοποθετήσεων υπήρξε η παραδοχή ότι
η Ελλάδα είναι κράτος δικαίου, με σειρά ωστόσο προκλήσεων και ζητη-
μάτων που θα πρέπει να αντιμετωπίσει.

ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΜΕ ΘΕΜΑ

«Κράτος Δικαίου & Δικαιοσύνη 
- Ο ρόλος των δικηγόρων»

«Είναι ιστορική ευθύνη των
δικηγόρων η διαρκής

επαγρύπνηση για 
την προάσπιση του κράτους

δικαίου», είπε ο επικεφαλής της
παράταξης του ΔΣΑ «Με 
Το Δικηγόρο» Δημήτρης

Αναστασόπουλος, παρουσιάζοντας 
τις προτάσεις του
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ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

«70 Χρόνια ΕΟΚΑ» στον 
1ο όροφο του Διοικητηρίου 

Μεγάλη εκδήλωση μαζί με λαμπερά εγκαίνια ετοι-

μάζει σήμερα το απόγευμα ο υφυπουργός Εσωτερι-

κών, αρμόδιος για θέματα Μακεδονίας-Θράκης, Κώ-

στας Γκιουλέκας για τα 70 χρόνια από την έναρξη του

Έπους της ΕΟΚΑ (1955-1959) στην Κύπρο. Το «πα-

ρών» στην εκδήλωση θα δώσει ο υπουργός Εσωτερι-

κών της Κυπριακής Δημοκρατίας Κωνσταντίνος

Ιωάννου.

Πόσοι γιατροί χωρούν 
στο «πράσινο» ψηφοδέλτιο
της Α’ Θεσσαλονίκης

Σαν ψηφοδέλτιο ιατρικού συλλόγου θα είναι αυτό

της Α’ Θεσσαλονίκης, όπως μου έλεγε τις προάλλες

ένας παλιός φίλος μου, πασόκος, χαριτολογώντας.

Τώρα, εδώ που τα λέμε, άδικο δεν είχε. Δύο ήταν στις

προηγούμενες εκλογές, οι Πέννυ Δαλαμπούρα (φω-

τό) και Θωμάς Παπαδόπουλος. Αυτήν τη φορά ανα-

μένεται να προστεθούν στη λίστα η Μυρτώ Σαμαρά, ο

Νίκος Ξυλούρης αλλά και ο Πέτρος Παππάς. 

Οι μπασκετμπολίστες του ΠΑΟΚ
στο δημαρχιακό μέγαρο

Το κατώφλι του δημαρχιακού μεγάρου Θεσσαλονί-

κης θα περάσει σήμερα η ομάδα μπάσκετ του ΠΑΟΚ,

καθώς θα βραβευτεί από τον δήμαρχο Στέλιο Αγγε-

λούδη για την πολύ μεγάλη επιτυχία στη φετινή διορ-

γάνωση FIBA Europe Cup. Μπορεί οι «ασπρόμαυροι»

να μην κατάφεραν να κατακτήσουν το τρόπαιο κόντρα

στην Μπιλμπάο, ωστόσο η πόλη διαφημίστηκε μέσω

της μπασκετικής διοργάνωσης. Και για τον λόγο αυτό

θα βραβευτούν και θα τιμηθούν. 

Διήμερο επαφών για
την  Άννα Διαμαντοπούλου
Διήμερο στη Θεσσαλονίκη θα περάσει, όπως μου

λένε, η πρώην υπουργός και υπεύθυνη Πολιτικού

Σχεδιασμού του ΠΑΣΟΚ Άννα Διαμαντοπούλου. Στο

ημερολόγιο έχουν τσεκαριστεί η Πέμπτη και η Πα-

ρασκευή. Αν και το πρόγραμμα μέχρι αργά το από-

γευμα της Τρίτης ήταν ακόμη υπό διαμόρφωση, θα

έχει σίγουρα μίνι περιοδεία και συνάντηση με τη

διοίκηση του Βιοτεχνικού και Επαγγελματικού Επι-

μελητηρίου.

Λένε πως οι αριθμοί λένε την αλήθεια και τους αριθμούς αυ-
τούς... αποκάλυψε ο πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου Θεσ-
σαλονίκης Σπύρος Βούγιας, θέλοντας να απαντήσει στα παράπονα
των δημοτικών συμβούλων της αντιπολίτευσης πως ο χρόνος δεν
επαρκεί και δεν προλαβαίνουν να μιλήσουν για θέματα της πόλης.

Σύμφωνα με τον κανονισμό λειτουργίας, οι επικεφαλής των πα-
ρατάξεων έχουν 7 λεπτά για τις τοποθετήσεις τους και οι δημοτι-
κοί σύμβουλοι 5. Ωστόσο, στις 16 τακτικές συνεδριάσεις του 2024
οι επικεφαλής μίλησαν συνολικά 700 λεπτά και οι δημοτικοί σύμ-

βουλοι άλλα 600. Στο σύνολο 1.300 λεπτά για 17 μέλη της αντιπολί-
τευσης (μέσος όρος 76,5’), ενώ αντίθετα οι αντιδήμαρχοι και δη-
μοτικοί σύμβουλοι της διοίκησης μίλησαν 958 λεπτά τα 26 μέλη
(μέσος όρος 36,5’). Σχεδόν δηλαδή ο διπλάσιος χρόνος ομιλίας για
την αντιπολίτευση και με λιγότερα μέλη στα έδρανα.

Κάτι ακόμη που έχει πολύ μεγάλο ενδιαφέρον είναι πως εξαι-
τίας των παραπάνω χρόνων ομιλίας των δημοτικών συμβούλων οι
συνεδριάσεις τραβούν σε μάκρος και ξεπερνούν σε διάρκεια κατά
μέσο όρο τις πεντέμισι ώρες. 

Οι δημοτικοί σύμβουλοι που έφαγαν… γλιστρίδα

E
πειτα από αστυνομική επιχείρηση της ΕΛΑΣ χθες το
πρωί αστυνομικοί προχώρησαν σε συλλήψεις μελών
ακροδεξιάς οργάνωσης, μεταξύ των οποίων είναι και

αρκετά ανήλικα.
Σύμφωνα με τον διευθυντή της Γενικής Αστυνομικής Δι-

εύθυνσης Θεσσαλονίκης Γιώργο Τζήμα, που αναφέρθηκε
στο συμβάν κατά τη διάρκεια συνέντευξης Τύπου στη Θεσ-

σαλονίκη, πρόκειται για  μέλη της Εθνικιστικής Νεολαίας
Θεσσαλονίκης, τα οποία κατηγορούνται για ληστείες, κλο-
πές, ξυλοδαρμούς, βιαιοπραγίες, διέγερση σε πράξεις βίας
κ.λπ. Όπως ανέφερε, τα μέλη της εθνικιστικής οργάνωσης
είναι 29, εκ των οποίων 15 ενήλικα και 14 ανήλικα, ενώ μέχρι
στιγμής έχουν συλληφθεί 27 άτομα. Οι συλλήψεις έγιναν
στις οικίες των κατηγορουμένων.

Επιχείρηση της ΕΛΑΣ και χειροπέδες σε 27 μέλη
ακροδεξιάς οργάνωσης - Ανήλικοι σχεδόν οι μισοί

Η κοινή παρουσία Καραμανλή - Βενιζέλου
στη Θεσσαλονίκη για τα Ελληνοτουρκικά

Γιατί «μετακομίζει»
στη Χαλκιδική η ηγεσία
του υπουργείου Παιδείας

Σοφία Ζαχαρά-
κη, Νίκος Παπαι-
ϊωάννου και Δη-
μήτρης Μπου-
ραντώνης θα βρί-
σκονται την Πα-
ρασκευή στη
Χαλκιδική προ-
κειμένου να συμ-
μετάσχουν στην

108η Σύνοδο Πρυτανέων. Εκεί, όπως μαθαίνουμε, η υπουργός θα
ζητήσει από τη Σύνοδο να αποσταλούν τα σχέδια ασφαλείας για
κάθε πανεπιστήμιο, ενώ αναμένεται να προτείνει και μια δέσμη
συμπληρωματικών μέτρων για την αντιμετώπιση της βίας.

Όταν ο δήμαρχος
συνάντησε τη Ζουζού...

Οι χαρές που
έκανε η σκυλίτσα
Ζουζού μόλις είδε
τον δήμαρχο Θεσ-
σαλονίκης Στέλιο
Αγγελούδη ήταν
α π ε ρ ί γ ρ α π τ ε ς .
Ίσως να ήταν η χα-
ρά της μεγάλη, βέ-
βαια, γιατί έκανε

νωρίτερα τις βόλτες και τα παιχνίδια της στο πρώτο πι-
στοποιημένο πάρκο σκύλων επί της οδού Μαρία Κάλλας
στην ανατολική πλευρά της πόλης. Δέχτηκε όμως και τα
χάδια του κ. Αγγελούδη με αποτέλεσμα να τον κοιτάει
στα μάτια. Διότι και οι τετράποδοι φίλοι μας θέλουν
φροντίδα και αγάπη, την οποία ανταποδίδουν άμεσα.

Κόσμος και κοσμάκης έδωσε το
«παρών» στην παρουσίαση του βιβλίου
του Γιάννη Βαληνάκη «Για μια νέα
στρατηγική απέναντι στην Τουρκία»
στη Θεσσαλονίκη. Ωστόσο, το κυρίως
γεγονός της εκδήλωσης ήταν τόσο η
παρουσία του πρώην πρωθυπουργού
Κώστα Καραμανλή όσο και η ομιλία του
Ευάγγελου Βενιζέλου. 80-20 θα έλεγε
κανείς πως ήταν χωρισμένο το ακροα-

τήριο, το οποίο θύμιζε περίοδο συγκυ-
βέρνησης. Στα «ντεσού» να σας πω ότι
θερμή χειραψία αντάλλαξαν οι ανθυ-
ποψήφιοι -οιονεί- περιφερειάρχες Κ.
Μακεδονίας Κώστας Γιουτίκας και Θό-
δωρος Καράογλου, όταν ήρθε όμως η
ώρα του «sitting», ο ένας έστριψε αρι-
στερά και ο άλλος δεξιά. Επίσης, τηρή-
θηκε ενός λεπτού σιγή στη μνήμη του
αποθανόντος Πέτρου Μολυβιάτη, κα-

θώς υπήρξε υπουργός Εξωτερικών
στην πρώτη περίοδο της κυβερνήσεως
Κώστα Καραμανλή (2004-2006).
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Θα ιδρώσει το αυτί 
του Κυρίζογλου;

Απασφάλισε κατά της ΚΕΔΕ και του
πρόεδρου της Λάζαρου Κυρίζογλου ο πρό-
εδρος της ΠΟΕ-ΟΤΑ Νίκος Τράκας (φωτό)
από τη Ρόδο, που διεξάγεται το συνέδριο
της Ομοσπονδίας. Για μια ακόμη φορά έθε-
σε το ζήτημα των προσλήψεων στους δή-
μους, ρίχνοντας ευθύνες και στην ηγεσία
της ΚΕΔΕ που δεν διεκδικεί πραγματικά
την πλήρη στελέχωση των δήμων. Όπως
επεσήμανε ο κ. Τράκας, «η ΚΕΔΕ πρέπει να
απαιτήσει, να απελευθερωθούν οι ειδικό-
τητες και να μπορούν οι δήμοι να κάνουν
μόνιμες προσλήψεις σύμφωνα με την οι-
κονομική τους δυνατότητα. Δεν τους δίνει
όμως αυτό το δικαίωμα η κυβέρνηση,
ωστόσο και η ΚΕΔΕ δεν διεκδικεί». Μάλι-
στα, ο πρόεδρος της ΠΟΕ-ΟΤΑ επεσήμανε
για μια ακόμα φορά πως η παρούσα διοί-
κηση της ΚΕΔΕ με πρόεδρο τον κ. Κυρίζο-
γλου χαρακτηρίζεται από την έλλειψη
οποιασδήποτε διεκδικητικής βούλησης.

«Συμπερίληψη εν
Δράσει» στην Ηλιούπολη

Το Παιδικό και Εφηβικό Διεθνές Φε-
στιβάλ Κινηματογράφου Αθήνας και ο
Δήμος Ηλιούπολης ενώνουν δυνάμεις
για μια δωρεάν προβολή με στόχο να εμ-
πνεύσει, να συγκινήσει και να κάνει τους
θεατές να πανηγυρίσουν για την πιο ανα-
πάντεχη ομάδα! Το Σάββατο στις 17.00 στο
Δημοτικό Θέατρο Ηλιούπολης «Μίκης
Θεοδωράκης» θα γίνει η ειδική προβολή
του ντοκιμαντέρ «Blood, Sweat and
Cheer» του Τζόρτζ Χόγκι Μόρις, μιας ται-
νίας που φέρνει στην οθόνη τη δύναμη
του «μαζί», το πείσμα των αουτσάιντερ
και τη μαγεία της συμπερίληψης. Μετά
την προβολή θα ακολουθήσει ζωντανή
συζήτηση με το κοινό, με καλεσμένους
τον Παραολυμπιονίκη Κολύμβησης Γιάν-
νη Κωστάκη και την εντυπωσιακή ομάδα
cheerleading «Αμαζόνες» του Δήμου
Ηλιούπολης!

Ο αγώνας δικαιώνεται
Κάθε δικαίωμα να πανηγυρίζει έχει ο δήμαρχος Ωρω-

πού Γιώργος Γιασημάκης, καθώς το έργο που θα αποτε-
λέσει ορόσημο για τη θητεία του στον δήμο ετοιμάζεται να
μπει στην τελική ευθεία για την υλοποίησή του. Ο λόγος
για τη μετατροπή των Παλαιών Φυλακών του Ωρωπού σε
Κέντρο Ιστορίας Δημοκρατίας και Δομών Πολιτισμού που έχει
δρομολογηθεί από τον Ιούλιο του 2020 μετά την εξαγγελία παραχώ-
ρησης του χώρου, αλλά πλέον περνά σε φάση υλοποίησης, καθώς πλέον εγκρίθηκε
η μελέτη εφαρμογής του έργου. Μάλιστα, ο δήμαρχος Ωρωπού προανήγγειλε την
έκδοση αδείας από την Πολεοδομία προκειμένου να ξεκινήσει άμεσα το εμβλημα-
τικό έργο, υπενθυμίζοντας πως «μετά από έναν μεγάλο αγώνα σε όλα τα επίπεδα,
έναν αγώνα που απαίτησε υπομονή, επιμονή και πίστη στο αποτέλεσμα, ήρθε η ώρα
που εγκρίθηκε η μελέτη εφαρμογής του εμβληματικού έργου ως συμβόλου δημο-
κρατίας και ιστορίας. Είναι ένα έργο που ονειρεύτηκαν και περίμεναν χρόνια οι πο-
λίτες του Ωρωπού».

Ν
ερό στο όνομα του
περιφερειάρχη Ατ-
τικής Νίκου Χαρδα-

λιά και της αρμόδιας αντιπε-
ριφερειάρχου Βορείου Το-
μέα Λουκίας Κεφαλογιάννη
πίνει ο δήμαρχος Λυκόβρυ-
σης-Πεύκης Μάριος Ψυχά-
λης, με αφορμή την έναρξη
των εργασιών ασφαλτό-
στρωσης στη Λεωφόρο Ει-
ρήνης, έναν από τους πιο
βασικούς οδικούς άξονες
που εξυπηρετούν καθημε-
ρινά εκατοντάδες οδηγούς
και κατοίκους της περιοχής.
Το έργο αυτό αποτελεί ένα από τα σημαντικό-
τερα βήματα για τη βελτίωση της οδικής ασφά-
λειας και της ποιότητας ζωής των δημοτών,
καθώς ενισχύει τη λειτουργικότητα του οδικού
δικτύου και την αισθητική αναβάθμιση της πό-
λης. Η ασφαλτόστρωση της Λεωφόρου Ειρή-
νης υλοποιείται με χρηματοδότηση της Περι-
φέρειας Αττικής, κατόπιν αιτήματος της δημο-
τικής αρχής, στο πλαίσιο των στοχευμένων πα-

ρεμβάσεων για την αναβάθμιση των υποδο-
μών στους δήμους της Αττικής. «Η ανακατα-
σκευή της Λεωφόρου Ειρήνης ήταν ένα αίτημα
πολλών ετών από τους κατοίκους και τους επι-
σκέπτες της πόλης μας. Με επιμονή, σχεδια-
σμό και σε συνεργασία με την Περιφέρεια Ατ-
τικής, καταφέραμε να δρομολογήσουμε και να
υλοποιήσουμε αυτό το απαραίτητο έργο», δή-
λωσε σχετικά ο Μάριος Ψυχάλης.

Δεν του μπήκε καλά ο μήνας!
Μόνο καλά δεν μπήκε ο Μάης για τον δήμαρχο Χαλανδρίου Σίμο
Ρούσσο και τους συνεργάτες του… Και αυτό διότι στις δύο συνε-
δριάσεις που πραγματοποιήθηκαν παραμονή Πρωτομαγιάς δέ-
χτηκε συλλήβδην «καυτά βέλη» τόσο από την αντιπολίτευση όσο
και από τον σύλλογο εργαζομένων, με τον οποίο παραμένει σε
σκληρή κόντρα! Η παράταξη «Αγαπάμε το Χαλάνδρι» με επικε-
φαλής την Κρίστη Αγαπητού, η παράταξη «Χαλάνδρι στο Φως»
του Χάρη Ρώμα και η «Λαϊκή Συσπείρωση» με επικεφαλής την
πάντα δυναμική Λούλα Καρατζά έθεσαν καίριες και αιχμηρές
ερωτήσεις για τα δικαιώματα των εργαζομένων τα οποία έχουν
καταπατηθεί. Οι απαντήσεις της διοίκησης ήταν γενικές, αόρι-
στες και ασαφείς, επιλέγοντας να πετάξει την μπάλα στην εξέ-
δρα… Οι «αριστερές καταβολές» δεν σώζουν πλέον τον κ. Ρούσ-
σο, καθώς η ρήξη με τους εργαζόμενους όλο και μεγαλώνει. 

Στενή συνεργασία Δήμου
Αθηναίων - Εθνικού Θεάτρου

Την πολύ καλή σχέση που έχει με την Τέχνη αποδεικνύει
για μια ακόμα φορά ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας με
το μνημόνιο συνεργασίας που υπέγραψε για λογαριασμό του
Δήμου Αθηναίων με το Εθνικό Θέατρο. Στόχος της συνεργα-
σίας είναι η προώθηση της θεατρικής τέχνης και η ενίσχυση
της πρόσβασης των πολιτών στον πολιτισμό. Στο πλαίσιο αυ-
τό εντάσσονται οι πρώτες δράσεις που συμφωνήθηκαν,
όπως η φιλοξενία στο Θέατρο Ολύμπια - Δημοτικό Μουσικό

Θέατρο «Μαρία Κάλλας» της Παιδικής Σκηνής του Εθνικού Θεάτρου για τη θεατρική περίοδο
2025-2026, προκειμένου να συνεχιστεί απρόσκοπτα η λειτουργία του ενόψει της αναστολής λει-
τουργίας του Θεάτρου Rex λόγω εργασιών ανακαίνισης από το υπουργείο Πολιτισμού. Παράλλη-
λα, τόσο από τη δημοτική αρχή όσο και από το Εθνικό Θέατρο θα εξεταστούν η δυνατότητα αξιο-
ποίησης και άλλων δημοτικών θεατρικών χώρων, καθώς και η σύσταση κοινών επιτροπών για τον
σχεδιασμό και την υλοποίηση πολιτιστικών δράσεων.

Διθύραμβοι Ψυχάλη για Χαρδαλιά!

Ζητά σταθερότητα 
στα δρομολόγια

Την άμεση αποκατάσταση του σχολικού
δρομολογίου που εκτελεί η εταιρεία ΚΤΕΛ στη
διαδρομή Γαλάζιας Ακτής ζητά από την πολιτι-
κή ηγεσία του υπουργείου Μεταφορών και
Υποδομών ο δήμαρχος Σαρωνικού Δημήτρης
Παπαχρήστου. Ο δήμαρχος διαμαρτύρεται έν-
τονα για την αιφνιδιαστική απόφαση της εται-
ρείας ΚΤΕΛ Αττικής να διακόψει το συγκεκρι-
μένο δρομολόγιο, λίγες μόλις εβδομάδες πριν
από τις πανελλήνιες, καθώς κάτι τέτοιο προ-
καλεί σοβαρή αναστάτωση σε δεκάδες μαθη-
τές και τις οικογένειές τους που εξαρτώνται
αποκλειστικά από αυτήν τη γραμμή για τη με-
τακίνησή τους στις σχολικές μονάδες. Ο κ.
Παπαχρήστου ζητά το σχολικό δρομολόγιο
«να πραγματοποιείται σταθερά και όχι να στη-
ρίζεται σε ευκαιριακές ή ασταθείς συμφωνίες
με ιδιώτες».

Σε ποιον δήμο της Αττικής,
προς τα δυτικά της Αθήνας, η
νέα δημοτική αρχή πραγμα-

τοποιεί «πανηγυρικά εγκαίνια» σε αίθουσα
νηπιαγωγείου που είναι... κοντέινερ; Κά-
ποιος θα πρέπει να τους πληροφορήσει
πως οι αίθουσες-κοντέινερ τοποθετήθη-
καν από κάποιους δήμους όταν θέλησαν να
αντιμετωπίσουν την άμεση αλλαγή στη δί-
χρονη προσχολική αγωγή. Τώρα πια, ακόμα
και όσοι τα χρησιμοποίησαν τα αντικαθι-
στούν με κανονικές αίθουσες και χωρίς
πολλά «πανηγύρια»… 
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Σε λουκέτο δέκα ημερών προχώρησε η Ανεξάρτητη Αρχή
Δημοσίων Εσόδων σε πολύ γνωστή πιτσαρία του Παλαιού
Φαλήρου, η οποία, ενώ είχε κλείσει για 48 ώρες λόγω φο-
ροδιαφυγής, εντούτοις είχε... κρύψει την ειδική σήμανση
που είχαν κολλήσει οι ελεγκτές!

Πιο συγκεκριμένα, την περασμένη Κυριακή οι ελεγκτές
επισκέφθηκαν την επιχείρηση και διαπίστωσαν ότι δεν είχε
εκδώσει δεκατρείς αποδείξεις. Έτσι, έβαλαν λουκέτο για 48
ώρες, με την επιχείρηση να κλείνει τη Δευτέρα. Επανήλθαν
όμως για αυτοψία μία μέρα μετά, για να δουν αν η πιτσαρία

είχε συμμορφωθεί με τις κυρώσεις και αν παρέμενε κλει-
στή. Τότε διαπίστωσαν ότι το ένα από τα δύο αυτοκόλλητα
της ΑΑΔΕ «ΚΛΕΙΣΤΟ ΛΟΓΩ ΦΟΡΟΔΙΑΦΥΓΗΣ», που είχαν
αναρτηθεί στην είσοδο, είχε αφαιρεθεί. Και δεν ήταν μόνο
αυτό, αλλά μπροστά από το άλλο αυτοκόλλητο είχαν τοπο-
θετηθεί γλάστρες, με αποτέλεσμα αυτό να μην είναι ορατό
από τους διερχόμενους!

Μετά από αυτό οι ελεγκτές προχώρησαν στην εκ νέου
επιβολή της ποινής του κλεισίματος, αυτήν τη φορά όμως
για 10 μέρες, σύμφωνα με όσα ορίζει η φορολογική νομο-

θεσία, για τις περιπτώσεις παραβίασης της αρχικής αναστο-
λής λειτουργίας. Επιπλέον, η ΑΑΔΕ άρχισε εξονυχιστικό
έλεγχο στα βιβλία της επιχείρησης και μάλιστα σε βάθος
αρκετών ετών!

Σημειώνεται ότι η μη έκδοση αποδείξεων ή η μη διασύν-
δεση ταμειακών με POS ή με την ΑΑΔΕ δεν είναι τα μόνα
θέματα που έχουν να αντιμετωπίσουν οι ελεγκτές της Ανε-
ξάρτητης Αρχής Δημοσίων Εσόδων, στους ελέγχους που
κάνουν στην αγορά. Εξίσου σημαντικό ζήτημα αποτελεί η
μη συμμόρφωση στις κυρώσεις που επιβάλλουν.

Δεκαήμερο λουκέτο σε πιτσαρία που έκρυβε τη σήμανση για φοροδιαφυγή!

Ε
μπροσθοβαρές πρόγραμμα
αποπληρωμής μεγάλου μέ-
ρους του ελληνικού δημόσιου

χρέους με στόχο την κατάκτηση της
βαθμίδας ΑΑ+ προωθεί η κυβέρνηση

ώστε η χώρα να μην υποστεί πίε-
ση από τις αγορές, όταν θα αρχί-
σει να καταβάλλει τις δόσεις του
μεγάλου πακέτου του μηχανι-
σμού στήριξης, ύψους 230 δισ.
ευρώ, από το 2032 και μετά.

Χθες ο υπουργός Εθνικής Οικο-
νομίας και Οικονομικών Κυριάκος
Πιερρακάκης πραγματοποίησε

επίσκεψη με ισχυρό συμβολισμό στην
«καρδιά» του Οργανισμού Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους, προαναγγέλλοντας
την αποπληρωμή 31,6 δισ. ευρώ από το
πρώτο μνημόνιο έως το 2031 αντί του
2041. Όπως δήλωσε χαρακτηριστικά, «η
Ελλάδα δεν θα είναι πια, από το 2029, η
πιο χρεωμένη χώρα στην Ευρώπη», κάτι
που σημαίνει ότι η οικονομία θα έχει κα-
λύτερους όρους δανεισμού ακόμη και
από το γερμανικό δημόσιο χρέος, κα-
θώς αυτό θα εξυπηρετείται με επιτόκιο
1,73%. Ο υπουργός επισκέφτηκε τον ΟΔ-
ΔΗΧ, συνοδευόμενος από τον υφυπουρ-
γό Θάνο Πετραλιά και τη γενική γραμμα-
τέα Δημοσιονομικής Πολιτικής Παυλίνα
Καρασιώτου, ενώ συνάντησε τον γενικό
διευθυντή Δημήτρη Τσάκωνα και στελέ-
χη του Οργανισμού, με τους οποίους συ-
ζήτησε όλες τις εκκρεμότητες και τις
επόμενες κινήσεις στη διαχείριση του
χρέους.

«Δεν υπάρχει πια κίνδυνος»
Με την πλήρη αποπληρωμή των δανεί-

ων του Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου
και την πρόωρη αποπληρωμή του πρώ-

του ακριβού μνημονίου, μειώνεται ση-
μαντικά ο κίνδυνος που υπήρχε για το
δημόσιο χρέος ώστε από το 2032 και με-
τά να μην πιεστεί η χώρα ως προς την
αποπληρωμή του λόγω αυξημένου κό-
στους εξυπηρέτησης.

Όπως υπογράμμισε χαρακτηριστικά ο
κ. Πιερρακάκης, «το υπέρογκο δημόσιο

χρέος, το οποίο υπονόμευσε την εθνική
μας κυριαρχία και την κοινωνική συνο-
χή, πλέον αποκλιμακώνεται ραγδαία και
αυτή είναι μια κατάκτηση μιας ολόκλη-
ρης γενιάς». Πρόσθεσε δε ότι ο κίνδυνος
αυτός δεν υπάρχει πια και μέλημα της
κυβέρνησης είναι να μη συμβεί τίποτε
απ’ όσα συνέβησαν στο παρελθόν και να

μην περάσει ο λογαριασμός στις επόμε-
νες γενιές. Σύμφωνα με τον υπουργό
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, η
μείωση του χρέους ισοδυναμεί με πε-
ρισσότερη ελευθερία για τον τόπο, κάτι
που σημαίνει περισσότερες οικονομικές
ευκαιρίες για τη χώρα. Μάλιστα, απέδω-
σε τα εύσημα στον γενικό διευθυντή του
ΟΔΔΗΧ και τα στελέχη του, επισημαίνον-
τας ότι η βελτίωση του αξιόχρεου της
χώρας αποτελεί μια πολύ σημαντική κα-
τάκτηση για τη χώρα.

Το σχέδιο για να βγει η Ελλάδα από
τη λίστα των υπερχρεωμένων χωρών 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Κυριάκος Πιερρακάκης:
«Μείωση χρέους σημαίνει
μεγαλύτερη ελευθερία 
και περισσότερες ευκαιρίες»
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Ρ
αγδαία αύξηση παρουσιάζουν
οι Ανανεώσιμες Πηγές Ενέρ-
γειας στην Ελλάδα, όπου σή-

μερα λειτουργούν περίπου 15,8 GW
ΑΠΕ, από 10,8 GW το 2023, με τα φωτο-
βολταϊκά που είναι συνδεδεμένα στο
σύστημα υψηλής και υπερυψηλής τά-
σης του ΑΔΜΗΕ να έχουν διπλασιαστεί
σε 7 GW (από 3,5 GW) μέσα σε δύο μό-
λις χρόνια. Με αυτά τα δεδομένα, «η
διαχείριση του ηλεκτρικού συστήματος
γίνεται όλο και πιο δύσκολη, καθώς η

εικόνα αλλάζει κάθε εξάμηνο λό-
γω της αύξησης του παραγωγικού
δυναμικού των ανανεώσιμων πη-
γών», σχολίασε ο πρόεδρος και
διευθύνων σύμβουλος του ΑΔ-
ΜΗΕ Μάνος Μανουσάκης.

Υπό αυτό το πρίσμα, σχολιάζον-
τας το μπλακάουτ σε Ισπανία και
Πορτογαλία στις αρχές της περα-
σμένης εβδομάδας, ο κ. Μανου-

σάκης, μιλώντας στο 5ο OT Forum, το
χαρακτήρισε ως ένα κοινωνικό ζήτημα
ευρωπαϊκών διαστάσεων, στο οποίο οι
ελληνικές Αρχές ενέκυψαν άμεσα, με
δεδομένη τη ραγδαία αύξηση του μερι-
δίου της πράσινης ενέργειας και στο
εγχώριο μείγμα ηλεκτροπαραγωγής.
Μάλιστα, πέραν των περικοπών πράσι-
νης ενέργειας σε ημέρες με πολύ υψη-
λή παραγωγή και χαμηλή ζήτηση, ο
επικεφαλής του ΑΔΜΗΕ εστίασε σε
δύο ακόμη μέτρα που χρειάζεται να λη-
φθούν μέχρι το προσεχές φθινόπωρο,
για τη διατήρηση της ευστάθειας του
συστήματος στις νέες αυτές συνθήκες.

Απόκτηση ΑΠΕ από ΦοΣΕ
και έλεγχος μικρών πάρκων 

1. Το πρώτο αφορά την τεχνική δυνα-
τότητα που πρέπει να αποκτήσουν οι
Φορείς Σωρευτικής Εκπροσώπησης
ΑΠΕ (ΦοΣΕ), οι οποίοι κατέχουν συνολι-
κά ένα σημαντικό μερίδιο της εγκατε-
στημένης ισχύος, ώστε να ελέγχουν τις
ομάδες των μονάδων που εκπροσω-
πούν, σαν να είναι μια οντότητα, της

οποίας η παραγωγή θα αυξομειώνεται
σύμφωνα με τις προσφορές τους στην
αγορά. Με αυτό τον τρόπο εξήγησε ότι οι
ομάδες αυτές των πάρκων θα λειτουρ-
γούν συλλογικά πλέον σαν τις κατανε-
μόμενες μονάδες στο σύστημα και η εξι-
σορρόπηση παραγωγής-ζήτησης δεν θα
γίνεται χειροκίνητα για αρκετά πάρκα
που είναι συνδεδεμένα στο δίκτυο δια-
νομής, όπως συμβαίνει σήμερα.

2. Ως δεύτερο μέτρο ανέδειξε τον
απομακρυσμένο έλεγχο των μικρών

πάρκων από το Κέντρο Ελέγχου του δι-
κτύου διανομής, μια προσπάθεια που,
όπως είπε, ο ΔΕΔΔΗΕ ήδη προχωρά με
εντατικούς ρυθμούς. Ο κ Μανουσάκης
υπογράμμισε πως πρόκειται για μέτρα
που από τεχνικής άποψης, για τις μο-
νάδες που συνδέονται στο δίκτυο,
έχουν σαν προϋπόθεση την εγκατάστα-
ση εξοπλισμού για λήψη και εκτέλεση
setpoint στις συγκεκριμένες μονάδες,
κάτι που θα επιτρέψει τη βαθμιαία αυ-
ξομείωση της παραγωγής τους, σε αν-

τίθεση με την πλήρη αποκοπή των πάρ-
κων, η οποία εφαρμόζεται με τα σημε-
ρινά δεδομένα. Επεσήμανε δε ότι, σε
κάθε περίπτωση, οι ΑΠΕ δεν ευθύνον-
ται για το όποιο ενδεχόμενο blackout,
ωστόσο «η διαχείριση του συστήματος
θα πρέπει να γίνεται με έλεγχο όλων
των ανανεώσιμων μονάδων, ώστε να
ελαχιστοποιηθεί το ενδεχόμενο κατάρ-
ρευσης».

Επενδύσεις με έργα
θωράκισης της Αττικής

Ο ισχυρός άνδρας του ΑΔΜΗΕ στά-
θηκε και στα έργα που πρέπει να γίνουν
για την ενεργειακή θωράκιση της Αττι-
κής, πχ η κατασκευή νέου Κέντρου
Υπερυψηλής Τάσης στην περιοχή της
Αργυρούπολης, ένα έργο που όπως τό-
νισε θα πρέπει να επανέλθει στη συζή-
τηση, παρότι έχει ματαιωθεί λόγω τοπι-
κών αντιδράσεων, καθώς η ανάπτυξη
του Ελληνικού και το cold ironing που
επεκτείνεται ως χρήση στα λιμάνια και
τις μαρίνες αναμένεται να εκτοξεύσουν
τη ζήτηση. Στη βάση αυτή, έφερε επί-
σης ως παραδείγματα τη γραμμή υπε-
ρυψηλής τάσης Μεγαλόπολης-Πά-
τρας, ένα έργο που καθυστέρησε ση-
μαντικά λόγω μεμονωμένων αντιδρά-
σεων παρατείνοντας την ενεργειακή
επισφάλεια της Πελοποννήσου και αυ-
ξάνοντας το κόστος του έργου για
όλους τους καταναλωτές. 

Ο κ. Μανουσάκης αναφέρθηκε ακό-
μη στην πορεία του επενδυτικού προ-
γράμματος του ΑΔΜΗΕ το οποίο, όπως
σχολίασε, εξελίσσεται πολύ ικανοποι-
ητικά, με τις διασυνδέσεις των ΝΔ Κυ-
κλάδων να ολοκληρώνονται το επόμε-
νο διάστημα και τις νέες διασυνδέσεις
των Δωδεκανήσων και ΒΑ Αιγαίου να
οδεύουν προς υλοποίηση, ευελπι-
στώντας ότι θα υπάρξουν τα κατάλληλα
χρηματοδοτικά εργαλεία από την ΕΕ,
όπως το ΕΣΠΑ και το Ταμείο Απανθρα-
κοποίησης, για να προχωρήσουν ομα-
λά οι σχετικές επενδύσεις.

Tα μέτρα που πρέπει
να ληφθούν για να
μη σβήσουν τα… φώτα
όπως στην Ισπανία

Τι είπε για τις ηλεκτρικές διασυνδέσεις
Στο πεδίο των διεθνών διασυνδέσεων, χαρακτήρισε ως θετική εξέλιξη την

πρόσφατη ανακοίνωση των ισραηλινών αρχών για την υπογραφή συμφωνίας
μέχρι το τέλος του έτους για το τμήμα του Great Sea Interconnector, μεταξύ
Κύπρου και Ισραήλ. «Είναι κάτι που γνωρίζαμε εξ αρμοδιότητας ως φορέας
υλοποίησης του έργου. Το Ισραήλ επειδή είναι ένα ενεργειακό “νησί” αντιμε-
τωπίζει το έργο με πολύ μεγάλη σοβαρότητα γιατί αφορά την ενεργειακή του
ασφάλεια. Είναι πολύ ευχάριστο ότι ο πρωθυπουργός του Ισραήλ το ανέδειξε
ακριβώς ως θέμα ενεργειακής ασφάλειας της χώρας». Για τη δεύτερη δια-
σύνδεση Ελλάδας-Ιταλίας, σημείωσε ότι το προσεχές διάστημα αναμένεται
να υπογραφεί συμφωνία με τον Διαχειριστή της Ιταλίας Terna για τον ισομε-
ρή επιμερισμό της ρυθμιζόμενης περιουσιακής βάσης (50%-50%).

Ο ισχυρός άνδρας του ΑΔΜΗΕ αναφέρθηκε σε όσα πρέπει
να γίνουν μέχρι το φθινόπωρο για την ενεργειακή

ευστάθεια, πέραν των περικοπών πράσινης ενέργειας 
σε ημέρες με πολύ υψηλή παραγωγή και χαμηλή ζήτησηΓράφει 

o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr

ΜΑΝΟΣ ΜΑΝΟΥΣΑΚΗΣ Γ ΙΑ ΑΠΟΦΥΓΗ ΜΠΛΑΚΑΟΥΤ



Τ
ρία βασικά ρίσκα για την πορεία της ελληνικής
οικονομίας αναγνώρισε ο πρόεδρος του ΣΕΒ, σε
συνέντευξη για την επιχειρηματικότητα: τον κίν-

δυνο της επιβράδυνσης των κυβερνητικών μεταρρυθ-
μίσεων, τη μεγάλη ρευστότητα στο διεθνές περιβάλλον
και φυσικά τις αλλαγές στο κλίμα. Συγκεκριμένα, ο
Σπύρος Θεοδωρόπουλος τόνισε την ανάγκη να συνεχι-
στούν οι μεταρρυθμίσεις ρίχνοντας το βάρος του στη
χαμηλή ταχύτητα της δικαιοσύνης, τονίζοντας μάλιστα
ότι σε αυτό το μέτωπο δεν έχει γίνει καμία ουσιαστική
βελτίωση. Όσον αφορά την παγκόσμια ρευστότητα,
έφερε ως παραδείγματα τους πολέμους που παραμέ-
νουν σε εξέλιξη και αυξάνουν τις τιμές των πρώτων

υλών. Και τέλος, για την κλιματική κρί-
ση εξήγησε ότι ήδη έχει αρχίσει να προ-
καλεί σοβαρότατα προβλήματα στη γε-
ωργία και άρα και σε όλη την αλυσίδα
των τροφίμων, κυρίως λόγω της έλλει-
ψης νερού και φυσικά της ανόδου της
θερμοκρασίας. 

Αφορμή των δηλώσεων Θεοδωρό-
πουλου αποτέλεσε η παρουσίαση της ετήσιας έρευνας
γνώμης των επιχειρήσεων «Ο Σφυγμός του Επιχει-
ρείν», την οποία πραγματοποιεί ο ΣΕΒ σε συνεργασία με
την MRB. Στην αρχική του τοποθέτηση ο κ. Θεοδωρό-
πουλος σημείωσε ότι «η ελληνική οικονομία αξιολογεί-
ται σήμερα, χωρίς αμφιβολία, θετικά. Όμως, οι ανησυ-
χίες για το μέλλον είναι υπαρκτές και εντείνονται. Ανα-
γνωρίζουμε ότι οι επιχειρήσεις προσπαθούν, το μακρο-
οικονομικό περιβάλλον βελτιώνεται, αλλά πολλές προ-
κλήσεις παραμένουν. Στον ΣΕΒ εκπροσωπούμε επιχει-
ρήσεις κάθε μεγέθους -μικρές, μεσαίες και μεγάλες.
Από τη συνεχή επαφή που έχουμε με τα μέλη μας, είχα-
με ήδη διαπιστώσει ότι οι μεσαίες επιχειρήσεις είναι

αυτές που δέχονται τη μεγαλύτερη πίεση. Δεν διαθέ-
τουν ούτε το μέγεθος και τις υποδομές των μεγάλων
ούτε την ευελιξία και την ταχύτητα αντίδρασης των μι-
κρών. Η έρευνα που παρουσιάζουμε σήμερα έρχεται να
επιβεβαιώσει αυτή την εικόνα». 

Τα βασικά ευρήματα της έρευνας

1 ΟΟι επιχειρήσεις αξιολογούν θετικά την παρούσα
κατάσταση της χώρας, αυξάνονται ωστόσο οι

προβληματισμοί τους για το μέλλον.
Το 66,3% των επιχειρήσεων αξιολογεί θετικά ή ουδέ-

τερα την κατάσταση της χώρας, ενώ το 33,8% την αξιο-
λογεί αρνητικά. Για τους επόμενους 12 μήνες, οι επιχει-
ρήσεις εμφανίζονται πιο ανήσυχες από πέρυσι και οι
αρνητικές προσδοκίες αυξάνονται από 26% σε 32,7%,
ενώ οι θετικές μειώνονται από 23,9% σε 14,5%. 

2 Για τη δική τους πορεία, οι επιχειρήσεις εμφανί-
ζονται ικανοποιημένες.

Για δεύτερη χρονιά συνεχίζεται ανοδικά η συγκεκρι-
μένη εκτίμηση, καθώς το 54,9% των επιχειρήσεων δη-
λώνει ότι ο κύκλος εργασιών αυξήθηκε. Για το μέλλον,
το 43,6% των επιχειρήσεων προβλέπει ότι ο τζίρος θα
αυξηθεί στο 12μηνο.

3 Παρά την ανησυχία, φέτος πάνω από 9 στις 10
επιχειρήσεις είτε θα αυξήσουν είτε θα διατηρή-

σουν σταθερό το προσωπικό τους.
Για το 2025, το 92,4% των επιχειρήσεων δηλώνει ότι

είτε θα κρατήσει σταθερό τον αριθμό εργαζομένων
(72,4%) ή θα τον αυξήσει (20%). Το 4,3% δηλώνει ότι θα
προβεί σε μειώσεις προσωπικού. 

4 Πάνω από τις μισές επιχειρήσεις θα δώσουν αυ-
ξήσεις στους μισθούς το 2025. 

Το μεγαλύτερο ποσοστό επιχειρήσεων που θα προ-
χωρήσουν σε αυξήσεις καταγράφεται στη βιομηχανία
(79,4%). Κύριος λόγος των αυξήσεων είναι η επιβρά-
βευση της απόδοσης των εργαζομένων.

5 Οι επιχειρήσεις συνεχίζουν να επενδύουν, αν και
σε μικρότερο βαθμό.

Το 20,4% των επιχειρήσεων προβλέπει ότι θα αυξήσει
τις επενδύσεις στους επόμενους 12 μήνες (έναντι 22,8%
το 2023), ενώ το 25,5% θα τις κρατήσει σταθερές. 

6 Παραμένουν τα διαχρονικά εμπόδια που επηρεά-
ζουν τη λειτουργία και ανάπτυξη των επιχειρήσεων.

Για τις μεσαίες και μικρές επιχειρήσεις, τα τρία πιο
σημαντικά εμπόδια είναι το κόστος ενέργειας (93,9% για
τις μικρές και 78,1% για τις μεσαίες), η φορολογία και οι
ασφαλιστικές εισφορές. Για τις μεγάλες επιχειρήσεις,
οι βασικές προκλήσεις είναι οι ελλείψεις σε ανθρώπινο
δυναμικό (71,5%), η γραφειοκρατία (69,6%) και οι φόροι
και ασφαλιστικές εισφορές στην εργασία (68,9%). 

7 Για πάνω από τις μισές επιχειρήσεις, η κλιματική
κρίση αποτελεί πρόβλημα για τη λειτουργία τους

την επόμενη πενταετία.

8 Στην Τεχνητή Νοημοσύνη οι επιχειρήσεις κι-
νούνται δειλά. Πάνω από τις μισές δεν σχεδιά-

ζουν καμία σχετική πρωτοβουλία για την επόμενη
χρονιά. 
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Οι μεσαίες επιχειρήσεις είναι αυτές
που δέχονται τη μεγαλύτερη πίεση,

καθώς δεν διαθέτουν ούτε 
το μέγεθος και τις υποδομές 

των μεγάλων ούτε την ευελιξία και
την ταχύτητα αντίδρασης των μικρών

ΣΕΒ: Μεταρρυθμίσεις,
διεθνές περιβάλλον,

κλιματική αλλαγή, 
οι μεγάλες προκλήσεις

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Σπύρος Θεοδωρόπουλος, 
πρόεδρος του ΣΕΒ: 
«Η ελληνική οικονομία 
αξιολογείται σήμερα,
χωρίς αμφιβολία, 
θετικά, όμως οι ανησυχίες 
για το μέλλον είναι υπαρκτές 
και εντείνονται» 
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ΕΑΕΕ: Αύξηση 5,5% 
στα ασφαλισμένα οχήματα 
το 2024

Αυξημένη κατά 5,5% εκτιμάται ότι ήταν η συ-
νολική παραγωγή ασφαλίστρων του κλάδου
ασφάλισης αυτοκινήτων στην Ελλάδα το 2024
σε σχέση με το 2023. Αυτό προκύπτει από πρώ-
τη εκτίμηση δεικτών ασφαλίσεων αυτοκινήτων
για το 2024 της Ένωσης Ασφαλιστικών Εταιρει-
ών Ελλάδος που αναρτήθηκε στην ηλεκτρονική
της διεύθυνση και υπολογίζεται ότι η συνολική
παραγωγή για τον κλάδο διαμορφώθηκε στο
1,24 δισ. ευρώ. Όπως αναφέρεται, η ασφάλιση
αυτοκινήτων αποτελεί έναν από τους σημαντι-
κότερους κλάδους ασφάλισης στην Ελλάδα.
Συμμετέχει κατά 40% στην παραγωγή ασφαλί-
στρων των ασφαλίσεων κατά ζημιών και κατά
21% στη συνολική παραγωγή ασφαλίσεων ζωής
και ζημιών (στοιχεία έτους 2024).

Jumbo: Αύξηση 5% των
πωλήσεων τον Απρίλιο 
- 7,4% στο τετράμηνο

Αύξηση κατά 5% στις πωλήσεις τον Απρίλιο,
σε σχέση με τον ίδιο μήνα πέρυσι, σημείωσε ο
Όμιλος Jumbo, σε όλες τις αγορές όπου δρα-
στηριοποιείται. Για τους τέσσερις πρώτους μή-
νες του έτους (περίοδος Ιανουαρίου - Απριλίου
2025), οι πωλήσεις του ομίλου εμφανίζονται
αυξημένες κατά 7,4%. Η διοίκηση εκτιμά ότι η
κατανάλωση των καλοκαιρινών ειδών θα επι-
ταχυνθεί τους επόμενους δύο μήνες, αξιοποι-
ώντας την παρατεταμένη διάρκεια της καλο-
καιρινής περιόδου. Παρ’ όλα αυτά, η συνολική
αξιολόγηση της πορείας των μεγεθών του ομί-
λου κρίνεται σκόπιμο να πραγματοποιηθεί με
την ολοκλήρωση του α’ εξαμήνου, όπως ση-
μειώνεται.

Qualco: Έως 9 Μαΐου η
δημόσια προσφορά για το ΧΑ

Ξεκίνησε χθες το πρωί η δημόσια προσφορά
για την εισαγωγή της Qualco στο χρηματιστήριο,
που προβλέπει δυνατότητα διάθεσης επιπλέον
μετοχών, αν υπάρξει επαρκής ζήτηση. Βάσει
χρονοδιαγράμματος, έως τις 9 Μαΐου θα πραγ-
ματοποιηθεί η δημόσια προσφορά του συνόλου
των μετοχών της εταιρείας στο Χρηματιστήριο
Αθηνών, ενώ στις 15 Μαΐου ξεκινά η έναρξη δια-
πραγμάτευσης. Η εταιρεία στοχεύει σε άντληση
κεφαλαίων έως 57,3 εκατ. ευρώ με πώληση
ιδίων μετοχών έως 41 εκατ. ευρώ. Η τιμή διάθε-
σης είναι μεταξύ 5,04 ευρώ και 5,46 ευρώ. Ο
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Η Tetra Pak, εταιρεία λύσεων επεξεργασίας και συσκευασίας
τροφίμων, και η ΜΙΝΕΡΒΑ, η οποία φέτος γιορτάζει 120 χρόνια ανά-
πτυξης, ένωσαν τις δυνάμεις τους σε μια στρατηγική συνεργασία
που βασίζεται στη μακροχρόνια εμπιστοσύνη. Στο πλαίσιο αυτής της
συνεργασίας, η Tetra Pak ολοκλήρωσε με επιτυχία την εγκατάστα-
ση δύο νέων γραμμών συσκευασίας στο εργοστάσιο της ΜΙΝΕΡΒΑ,
ενισχύοντας ταυτόχρονα τη δυναμικότητα και την αποδοτικότητα
της παραγωγής. Η συγκεκριμένη συνεργασία σηματοδοτεί ένα ση-
μαντικό βήμα προς τον εκσυγχρονισμό της παραγωγικής υποδομής,
ενισχύοντας τη δυνατότητα της εταιρείας να ανταποκρίνεται στις αυξανόμενες απαιτήσεις της αγοράς. Συγκεκριμένα, η αναβάθμιση
περιλαμβάνει την αντικατάσταση παλαιότερων μηχανών Tetra Pak με νέας τεχνολογίας μηχανές A3/Flex και Α3/Compact Flex και
συνοδού εξοπλισμού γραμμής.

Tetra Pak: Εγκατέστησε δύο γραμμές συσκευασίας 
στο εργοστάσιο της Μινέρβα

Στα 28 ευρώ από 26 ευρώ αύξησε
την τιμή-στόχο της μετοχής της
ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ η Euroxx Research,
διατηρώντας τις ανοδικές της προ-
βλέψεις για τον όμιλο μετά τη δη-
μοσιοποίηση των αποτελεσμάτων
για τη χρήση του 2024. Σύμφωνα με
την τελευταία ανάλυσή της, η χρη-
ματιστηριακή διαβλέπει περιθώ-
ριο ανόδου 53%, τοποθετώντας τον
στόχο για τα προσαρμοσμένα λειτουργικά κέρδη (EBITDA) στα
700-800 εκατ. ευρώ έως το 2028, βάσει των έργων που έχει εξα-

σφαλίσει ο όμιλος, όπως αναφέ-
ρεται σε επίσημη ανακοίνωση.
Όπως αναφέρει η Euroxx Re-
search, η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ είναι κα-
τάλληλα τοποθετημένη για να εκ-
μεταλλευτεί τις ευκαιρίες που
προσφέρει ο τομέας των υποδο-
μών στην Ελλάδα, διαθέτοντας ελ-
κυστική αποτίμηση (EV/EBITDA
8,2x βάσει των εκτιμώμενων με-

γεθών για το 2028), ενώ η χρηματιστηριακή κάνει λόγο για «ση-
μαντική κρυμμένη αξία στη μετοχή».

Σ
το πλαίσιο της δέσμευσής της για
βιώσιμη ανάπτυξη και περιβαλλοντι-
κή διαχείριση, η Alpha Bank δημοσί-

ευσε πρόσφατα το νέο Πλαίσιο Πράσινων
Ομολόγων, μια πρωτοβουλία της τράπεζας
για την προώθηση της μετάβασης σε μια οι-
κονομία χαμηλών εκπομπών άνθρακα μέσω
της πράσινης χρηματοδότησης και την ευ-
θυγράμμιση των δραστηριοτήτων της με
τους παγκόσμιους στόχους βιωσιμότητας.

Βασιζόμενο στο Πλαίσιο Βιώσιμων Χρη-
ματοδοτήσεων που δημοσίευσε η τράπεζα
το 2023, το Πλαίσιο Πράσινων Ομολόγων
παρέχει μια διαφανή και δομημένη προ-
σέγγιση για τη διοχέτευση κεφαλαίων προς έργα που προ-
ωθούν περιβαλλοντικούς στόχους, όπως οι ανανεώσιμες πη-
γές ενέργειας, η ενεργειακή αποδοτικότητα και οι βιώσιμες
μεταφορές. Το Πλαίσιο Πράσινων Ομολόγων θα επιτρέψει
στην Alpha Bank να προσφέρει στους επενδυτές ευκαιρίες
με αντίκτυπο σε βιώσιμα έργα και να διασφαλίσει τη διαφά-
νεια και τη λογοδοσία στη χρήση των κεφαλαίων.

Το νέο πλαίσιο στοχεύει να καλύψει την αυξανόμενη ζήτη-
ση των επενδυτών σε πράσινα ομόλογα παρέχοντας μια σαφή
πορεία για την άντληση κεφαλαίων που θα διατίθενται σε έρ-
γα με σημαντικά ρητά περιβαλλοντικά οφέλη. Οι επιλέξιμες

δραστηριότητες ομαδοποιούνται σε πέντε βασικές θεματικές
ενότητες:

• Ενεργειακή αποδοτικότητα
• Πράσινα κτήρια
• Ανανεώσιμες πηγές ενέργειας
• Βιώσιμες μεταφορές
• Αποδοτικότητα πόρων και έλεγχος της ρύπανσης.
Μέσω αυτού του Πράσινου Ομολογιακού Πλαισίου, η Al-

pha BankΑΛΦΑ +3,49% όχι μόνο προσφέρει στους επενδυ-
τές την ευκαιρία να υποστηρίξουν ένα πιο βιώσιμο μέλλον,
αλλά και ενισχύει τον ρόλο της στην προώθηση μιας παγκό-
σμιας στροφής προς την περιβαλλοντική υπευθυνότητα.

Alpha Bank: Παρουσίασε 
το Πλαίσιο Πράσινων Ομολόγων

Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Αυξάνει την τιμή-στόχο στα 28 ευρώ η Euroxx



Μ
ετά τον Ολυμπιακό και ο Παναθηναϊκός Ak-
tor «σφράγισε» το εισιτήριό του για το Final 4
του Άμπου Ντάμπι και θα είναι εκεί για να

υπερασπιστεί τον τίτλο του. Οι «πράσι-
νοι», όπως και πέρυσι, χρειάστηκαν
πέντε ματς για να λυγίσουν τον αντίπαλό
τους, που αυτήν τη φορά ήταν η σκληρο-
τράχηλη Εφές, όμως στο «καυτό» ΟΑΚΑ
έχουν λυγίσει ακόμα πιο δύσκολοι διεκ-
δικητές του στέμματος. Η ομάδα του
Εργκίν Αταμάν, με αρχηγό τον Κώστα
Σλούκα που συνεχίζει να γράφει ιστο-

ρία, προκρίθηκε και πλέον πάει εκεί για δύο «τελι-
κούς» που θα φέρουν το 8ο και το πρώτο back to back
στην πλούσια ιστορία των «πράσινων».

Ο αρχηγός του «τριφυλλιού» με αυτή την πρόκριση
θα αγωνιστεί στο 12ο Final 4 της καριέρας του, έχοντας
τα περισσότερα από κάθε άλλον Έλληνα παίκτη στην
ιστορία, τα περισσότερα από κάθε άλλον εν ενεργεία
παίκτη και αγγίζει συνολικά την κορυφή των συμμετο-
χών στην τελική φάση της EuroLeague, καθώς αν αγω-

νιστεί και στα δύο παιχνίδια, θα φτάσει στα 22 και
μπροστά του θα είναι μόνο ο Βίκτορ Κριάπα με 23 αγώ-
νες Final 4 στην καριέρα του.

Ο Κώστας Σλούκας με την παρουσία του στο Άμπου
Ντάμπι μπορεί να βρεθεί και στην κορυφή των ασίστ,
καθώς χρειάζεται δέκα για να προσπεράσει τον Σέρχιο
Ροντρίγκεζ, ο οποίος είναι στην κορυφή με 76. Στους
πόντους ο Έλληνας γκαρντ είναι στην 5η θέση με 191
συνολικά, ωστόσο κανένας από τους τέσσερις που βρί-
σκονται πάνω από αυτόν δεν είναι σε θέση να βελτιώσει
την επίδοσή του. Η πρωτιά εδώ βέβαια είναι μακριά,
καθώς εκεί βρίσκεται ο Νίκος Γκάλης με 231 πόντους

σε μόλις 8 αγώνες, ωστόσο με αυτά που έχουμε δει από
τον Σλούκα στα Final 4 κανείς δεν βάζει το… χέρι του
στη φωτιά ότι δεν θα κυνηγήσει και αυτό το ρεκόρ.

Συνολικά, αυτό θα είναι το 13ο Final 4 και για τον Πα-
ναθηναϊκό, ο οποίος μετρά επτά κατακτήσεις και το πο-
σοστό της επιτυχίας του είναι πάνω από το 50%. Αν οι
«πράσινοι» βρεθούν στον τελικό, θα διεκδικήσουν το
όγδοο τρόπαιό τους και τη βελτίωση του ρεκόρ τους
στους τελικούς, που είναι επτά κερδισμένοι σε οκτώ
προσπάθειες, με μοναδική ήττα αυτή του 2001 στο Πα-
ρίσι από τη Μακάμπι, στην τότε Σουπρολίγκα.

Ο Εργκίν Αταμάν μετά τη νίκη του Παναθηναϊκού επί
της Εφές το βράδυ της Τρίτης έδωσε το σύνθημα για
«δύο ακόμα», έτσι ώστε οι παίκτες του να νικήσουν σε
ημιτελικό και τελικό για να πάρουν το τρόπαιο και να
φτάσουν έτσι σε κατακτήσεις την ΤΣΣΚΑ Μόσχας στη
δεύτερη θέση της σχετικής λίστας και να μικρύνουν και
άλλο την «ψαλίδα» με την πρωτοπόρο Ρεάλ Μαδρίτης
των 11 τίτλων. Ο «βασιλιάς» του ευρωπαϊκού μπάσκετ
λοιπόν είναι ξανά εδώ για να «κυνηγήσει» τη «βασίλισ-
σα» και να γράψει ξανά ιστορία. 
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Ο Παναθηναϊκός θα είναι στο Final 4 
για να υπερασπιστεί το στέμμα του 

με μπροστάρη και αρχηγό τον Κώστα Σλούκα, 
ο οποίος έγραψε ιστορία καταρρίπτοντας 

ένα ακόμη σπουδαίο ρεκόρ

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Φώναξε «παρών» ο «βασιλιάς»



Πέντε κιλά ψάρι 
για ένα... εισιτήριο

Πέντε κιλά boknafisk -μια νορβηγική λιχουδιά

από μισοαποξηραμένο ψάρι- αξίας σχεδόν 2.500

κορονών (περίπου 243 δολάρια), με αντάλλαγμα

ένα εισιτήριο για τον ιστορικό αγώνα της Μπόντο

Γκλιμτ με την Τότεναμ, αντάλλαξε ένας Νορβη-

γός. Στη χώρα υπάρχει φρενίτιδα για τα μόλις

480 εισιτήρια που διατίθενται, με τη ζήτηση να

ξεπερνά τις 50.000! 

Τους... ξέρανε

Με ένα σουτ που θα μείνει στην ιστορία των

φετινών πλέι οφ, ο Ταϊρίς Χαλιμπέρτον χάρισε

στους Ιντιάνα Πέισερς μια συγκλονιστική νίκη με

120-119 μέσα στο Κλίβελαντ, δίνοντας στην ομά-

δα του προβάδισμα 2-0 στους ημιτελικούς της

Ανατολής. Ο ηγέτης της Ιντιάνα πήρε το ριμπά-

ουντ από δική του άστοχη βολή και εκτέλεσε πί-

σω από τα 7,25μ. στο 1.1”, βυθίζοντας τη Rocket

Mortgage FieldHouse σε σιγή.

Όλοι... ευπρόσδεκτοι
Ο Ντόναλντ Τραμπ υποσχέθηκε ότι οι φίλαθλοι

απ’ όλο τον κόσμο θα είναι ευπρόσδεκτοι στο

Παγκόσμιο Κύπελλο του 2026, που θα συνδιορ-

γανώσουν οι Ηνωμένες Πολιτείες, το Μεξικό και

ο Καναδάς, παρά τα ερωτήματα που αφορούν την

πολιτική του για τα σύνορα.

Τα παράπονα του Φλικ
Η Ίντερ κατάφερε να αποκλείσει την Μπαρτσε-

λόνα και να περάσει στον τελικό του Champions

League με το επικό 4-3 στην παράταση στο Μι-

λάνο. Παράπονα από τη διαιτησία είχε ο Γερμα-

νός τεχνικός των Καταλανών Χάνσι Φλικ. «Είπα

στον διαιτητή τη γνώμη μου, αλλά δεν θα την πω

δημόσια», είπε μεταξύ άλλων μετά τον αγώνα.

«Αυτοκαταστροφικός ο Ντιέγκο»
Ο Ντιέγκο Μαραντόνα επέδειξε «αυτοκαταστροφικές συμπεριφο-

ρές» και σε καμία περίπτωση η ανάρρωση στο σπίτι ήταν μια καλή

επιλογή μετά την επέμβασή του, όπως επιβεβαίωσε ένας ειδικός

στη δίκη που διεξάγεται για τις συνθήκες θανάτου του «Ντιεγκίτο».

Ο δρ Πάμπλο Ντιμιτρόφ κατέθεσε στη δίκη επτά επαγγελματιών

υγείας -ιατρών, ενός ψυχιάτρου, ενός ψυχολόγου και νοσηλευ-

τών- οι οποίοι δικάζονται από τις αρχές Μαρτίου στο Σαν Ισίντρο.

SPORTS
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Το καμάρι 
της Κρήτης

Γ
ια 6η φορά ο Ολυμπιακός και ο
Παναθηναϊκός βρίσκονται στις
τέσσερις κορυφαίες ομάδες του

ευρωπαϊκού μπάσκετ και διεκδικούν
το τρόπαιο του πρωταθλητή Ευρώπης.
Αυτήν τη φορά στο Άμπου Ντάμπι, το
τριήμερο 23-25 Μαΐου! Και ένας... ελ-
ληνικός τελικός είναι πιθανός! Τελ Αβίβ
(1994), Σαραγόσα (1995), Βερολίνο
(2009), Κωνσταντινούπολη (2012), Βε-
ρολίνο (2024), Άμπου Ντάμπι (2025).
Στο Τελ Αβίβ, στη Σαραγόσα και στο Βε-
ρολίνο οι δύο «αιώνιοι» του ελληνικού
μπάσκετ βρέθηκαν, όπως απαιτούνταν
από το σύστημα διεξαγωγής για ομά-
δες της ίδιας χώρας, στον ημιτελικό.

Αυτήν τη φορά μπορούν να αναμετρηθούν μόνο στον τε-
λικό βάσει διασταυρώσεων και αν καταφέρουν να περά-
σουν τα εμπόδια Μονακό και Φενερμπαχτσέ, τότε στην Ελ-

λάδα θα έρθει δεδομένα ο 11ος ευρωπαϊκός τίτλος, είτε αυ-
τός είναι ο όγδοος των «πράσινων», είτε ο τέταρτος των
«ερυθρολεύκων». 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Το Κύπελλο θα φέρουνε...

Εκδήλωση στο λιμάνι του Ηρακλείου πραγματοποιήθηκε για την παρουσία 
του ΟΦΗ στον τελικό του Κυπέλλου Ελλάδος. Η στήριξη του κόσμου της Κρήτης
στην ομάδα είναι πρωτοφανής και οι «μελανόλευκοι» πιστεύουν πολύ 
στην έκπληξη και την κατάκτηση του τροπαίου. 
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Το Χόλιγουντ «αποθεώνει» 
τη Ζωή Τηγανούρια

Μια λαμπερή διάκριση φέρνει την Ελλάδα στο
παγκόσμιο προσκήνιο, με τη διεθνώς αναγνωρι-
σμένη Ελληνίδα σολίστ να υπογράφει το πρωτότυ-
πο σάουντρακ της Αμερικανικής κωμωδίας «For-
bidden Tango». Η Ζωή Τηγανούρια μαζί με τη Zizi
Bologna (music supervisor και παραγωγό), γνω-
στές ως «Duo Z», έντυσαν μελωδικά την πολυβρα-
βευμένη ταινία (πρώην «Tango Shalom»), απο-
σπώντας διθυραμβικές κριτικές και μια ισχυρή εί-
σοδο στη Μέκκα της 7ης Τέχνης.

Συνδυάζοντας μελωδικά το πάθος του τάνγκο με

τη φρεσκάδα του σύγχρονου κινηματογράφου (σε
ενορχήστρωση του Στέλιου Γενεράλη), η μουσική
τους χαρίζει στη χολιγουντιανή παραγωγή με το
διεθνές καστ μια ξεχωριστή καλλιτεχνική ταυτότη-
τα, γεμάτη ένταση, συναίσθημα και ρυθμό.

Το σάουντρακ κυκλοφόρησε το περασμένο Σάβ-
βατο, ανήμερα τα γενέθλια της Ζωής Τηγανούρια, η
οποία διαγράφει μια εντυπωσιακή πορεία στον χώ-
ρο της μουσικής με πάνω από 20 χρόνια καριέρας,
εκπροσωπώντας τη χώρα μας σε κορυφαίες διορ-
γανώσεις του εξωτερικού.

Η
Στέγη του Ιδρύματος Ωνάση μεταμορφώνει το
Πεδίον του Άρεως σε ανοιχτό μουσείο σύγχρο-
νης τέχνης, προσκαλώντας το κοινό -ελεύθερη

πρόσβαση- σε ένα διαφορετικό ταξίδι μέσα στη φύση.
Είκοσι πέντε Έλληνες και διεθνείς καλλιτέχνες, από τις
27 Μαΐου έως τις 15 Ιουνίου, καταλαμβάνουν με υβριδι-
κές δημιουργίες το κεντρικό πάρκο της Αθήνας, συνθέ-
τοντας μια εμπειρία υψηλής αισθητικής και βαθιάς νοη-
ματικής φόρτισης.

Ο κόσμος αλλιώς!
Τα φετινά «Plásmata»αποτελούν την τρίτη εξελιγμένη

εκδοχή της εμβληματικής σειράς εκθέσεων που φιλο-
ξενούνται σε υπαίθριους δημόσιους χώρους, μετατρέ-
ποντας το αστικό τοπίο σε σκηνή ανοιχτού διαλόγου.

Πρόκειται για ένα ζωντανό εργαστήριο ιδεών, πειρα-
ματισμών και καλλιτεχνικής δημιουργίας, που φέρνει τη
σύγχρονη έκφραση εκεί όπου γεννιέται ο παλμός της
καθημερινότητας: ανάμεσα σε δέντρα, ανθρώπους και
βήματα.

Οι συμμετέχοντες δημιουργοί αναδεικνύουν τη δια-
χρονικότητα της τέχνης, φωτίζοντας τη φυσική της
εξέλιξη: από το λαϊκό θέατρο σκιών στο projection
mapping, από τη ζωγραφική στο φιλμ, από τη video art
στις σημερινές μορφές ψηφιακής και μετα-ψηφιακής
εποχής.

Με οδηγό τη φαντασία δημιουργούν νέες αφηγήσεις
που δεν ακολουθούν παθητικά τους αλγόριθμους, αλλά
τους ανασχηματίζουν, ανοίγοντας δρόμους για μια δια-
φορετική ματιά στον κόσμο.

Όπως στο σινεμά του David Lynch, το αλλόκοτο ξεπη-
δά από το γνώριμο και το ονειρικό μοιάζει με ανάμνηση.
Τι είναι το υπουργείο Αναρχαιολογίας; Κινείται στ’ αλή-
θεια εκείνη η κουκουβάγια δίπλα στο άγαλμα της Αθη-
νάς; Τι γυρεύει ένα κοπάδι πρόβατα από τον Λίβανο στο

Πεδίον; Μπορεί το Πνεύμα του πάρκου να μας φέρει
κοντά; Έρχονται χρυσά Datsun από τον ουρανό; Τραγου-
δούν τα κοχύλια; Θα ήθελες να γίνεις νυχτερίδα;

«Φως» στα υβριδικά έργα τέχνης
Η ΔΕΗ, ως μέγας χορηγός της διοργάνωσης, φωτίζει

τόσο κυριολεκτικά όσο και συμβολικά το Πεδίον του
Άρεως. Η ενεργειακή της υποστήριξη είναι καταλυτική
για την υλοποίηση των υβριδικών έργων που συνδυά-
ζουν ψηφιακές τεχνολογίες και αναλογικά μέσα, δημι-
ουργώντας ένα πεδίο ανοιχτής περιπλάνησης, αισθητι-
κής εμπειρίας και δημιουργικής ανακάλυψης για επι-
σκέπτες κάθε ηλικίας.

Μέσα από αυτήν τη στρατηγική συνεργασία, η Δημό-
σια Επιχείρηση Ηλεκτρισμού επιβεβαιώνει τον ενεργό
ρόλο της στην ενίσχυση της σύγχρονης πολιτιστικής
ζωής της Αθήνας, προσφέροντας ελεύθερη και ισότιμη
πρόσβαση στο κοινό σε μια βιωματική εμπειρία, όπου η
τέχνη συναντά την καινοτομία και η τεχνολογία γίνεται
εργαλείο φαντασίας και έμπνευσης.

Η ΔΕΗ φωτίζει τα «Plásmata ΙΙΙ»

Σε ανοιχτό μουσείο σύγχρονης τέχνης
μεταμορφώνει το Πεδίον του Άρεως

η Στέγη του Ιδρύματος Ωνάση
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Red Tea Vetiner:
Εμπειρία

αισθήσεων

E
να απόλυτα ατμοσφαιρικό event για το νέο

άρωμα Red Tea Vetiver του οίκου Clive Chris-

tian Perfumes διοργάνωσε το Stemma Cos-

metics με φόντο τη μαγευτική θέα του πολυτελούς ξε-

νοδοχείου The Dolli.

Χάρης Χριστόπουλος, Αννίτα Μπραντ Μαριέττα Χρουσαλά, Ζωή Δρακούλη

Carlo Alberto Lucchetta, Χριστόδουλος Χατζημαυρούδης, Alejandro Badesa

Ανέστης Ευαγγελόπουλος, 
Μαρίνα Βερνίκου

Λήδα Κοτταροπούλου Χρυσάνθη Κουρούπη, Αλίκη Δρακούλη

Χριστόδουλος και Κλήμης
Χατζημαυρούδης

Χρυσάνθη Κουρούπη

Carlo Alberto Lucchetta, Ιλιάδα Κλάγκου

Πλάτων
Παπαγιαννόπουλος,
Σούλα Λιάκου

Βασιλική
Παπαγεωργίου,
Δήμητρα
Γασιάνη



O
πλέον σύγχρονος τύπος αρθροπλαστικής
ώμου, ειδικά σε σοβαρές βλάβες και κα-
τάγματα, τόσο στην Ευρώπη όσο και στην

Αμερική θεωρείται η ανάστροφη ολική αρθρο-
πλαστική ώμου, γιατί δίνει λύση ακόμη και στα πιο
πολύπλοκα προβλήματα που μπορεί να διαγνω-
στούν.

«Με τη χρήση καινοτόμων τεχνικών και τη βοή-
θεια της ψηφιακής τεχνολογίας (ειδικά λογισμικά
και πλοηγοί-navigators) η επέμβαση καθίσταται
εξατομικευμένη, προσαρμοσμένη στις διαφορε-
τικές ανατομικές ανάγκες τού κάθε ασθενούς και
μπορεί να θεραπεύσει γρηγορότερα και οριστικά
τον πόνο στον ώμο», αναφέρει ο Αναστάσιος Δε-
ληγεώργης, MD, MSc., oρθοπαιδικός χειρουρ-
γός-αθλητίατρος, εξειδικευμένος χειρουργός
ώμου, γόνατος, ισχίου, εξειδικευμένος στις αθλη-
τικές κακώσεις.

«Η αρθροπλαστική ώμου είναι μια χειρουργική
επέμβαση αντικατάστασης των αρθριτικών και
κατεστραμμένων επιφανειών του ώμου με τεχνη-
τά εμφυτεύματα. Στην επέμβαση αυτή υποβάλ-
λονται οι ασθενείς που έχουν προχωρημένη αρ-
θρίτιδα και έχουν προηγουμένως εξαντλήσει τα
συντηρητικά μέσα θεραπείας. Σκοπός της είναι να
απαλλάξει τον ασθενή από τον πόνο, να τον βοη-
θήσει να ανακτήσει το εύρος της κίνησής του και
να αποκαταστήσει τη λειτουργικότητα της άρθρω-
σης, βελτιώνοντας έτσι την ποιότητα της ζωής του.
Υπάρχουν δύο κύριοι τύποι αρθροπλαστικής
ώμου: η ολική αρθροπλαστική και η ανάστροφη
ολική αρθροπλαστική. Η τελευταία χρησιμοποιεί-
ται διεθνώς όλο και περισσότερο από τους χει-
ρουργούς του ώμου γιατί προσφέρει λύσεις ακό-
μη και σε δύσκολες κλινικά καταστάσεις. Η ανά-
στροφη ολική αρθροπλαστική ώμου ενδείκνυται
κυρίως σε ασθενείς με βαριά οστεοαρθρίτιδα

ώμου, που συνοδεύεται από μη διορθώσιμη ρήξη
ή ανεπάρκεια των τενόντων του στροφικού πετά-
λου (αρθροπάθεια στροφικού πετάλου - rotator
cuff arthropathy). Επίσης, σε κάποιες μορφές σο-
βαρών-σύνθετων καταγμάτων που δεν μπορούν
να αντιμετωπιστούν με άλλον τρόπο (όπως με
οστεοσύνθεση), καθώς και για την αναθεώρηση
προηγούμενης αποτυχημένης ολικής αρθροπλα-
στικής. Σε αυτές τις περιπτώσεις η κλασική αρ-

θροπλαστική δεν θα βελτίωνε σημαντικά την κι-
νητικότητα του ώμου», επισημαίνει ο ειδικός.

«Η ανάστροφη (reverse) ολική αρθροπλαστική
ώμου είναι η ολική αντικατάσταση της άρθρωσης
του ώμου με μια τεχνητή πρόθεση κατά τη διάρ-
κεια της οποίας αντιστρέφεται η φυσιολογική
ανατομία του ώμου λόγω ανεπάρκειας του τενον-
τίου πετάλου. Πιο συγκεκριμένα, αντιστρέφεται η
φυσιολογική σχέση της γληνοβραχιόνιας άρθρω-
σης, δηλαδή η σφαιρική κεφαλή μετατρέπεται σε
κοίλη, ενώ η ωμογλήνη, που φυσιολογικά είναι
κοίλη, γίνεται σφαιρική. Με αυτό τον τρόπο δημι-
ουργείται μια άρθρωση σταθερή και ικανή να λει-
τουργήσει ακόμα και στις περιπτώσεις εκείνες
που έχουν καταστραφεί οι τένοντες», εξηγεί.

Πριν από την επέμβαση ο ασθενής υποβάλλε-
ται σε αξονική τομογραφία του ώμου. Τα αποτε-
λέσματα αυτής χρησιμοποιούνται για να δημι-
ουργηθεί ένα τρισδιάστατο μοντέλο της πραγμα-
τικής ανατομίας του ώμου του ασθενούς, στο
οποίο με τη βοήθεια ειδικού λογισμικού ο ορθο-
παιδικός σχεδιάζει την επέμβαση. Με αυτό τον
τρόπο προγραμματίζεται πριν από την επέμβαση
η ακριβής θέση τοποθέτησης των υλικών, έτσι
ώστε να ταιριάζει απόλυτα στην ανατομία του κά-
θε ασθενούς.
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Αναστάσιος Δεληγεώργης, 
MD, MSc., oρθοπαιδικός

χειρουργός-αθλητίατρος,
εξειδικευμένος χειρουργός

ώμου, γόνατος, ισχίου,
εξειδικευμένος στις αθλητικές

κακώσεις

Με τη χρήση καινοτόμων τεχνικών και
τη βοήθεια της ψηφιακής τεχνολογίας 
η επέμβαση καθίσταται εξατομικευμένη,
προσαρμοσμένη στις διαφορετικές
ανατομικές ανάγκες τού κάθε ασθενούς
και μπορεί να θεραπεύσει γρηγορότερα
και οριστικά τον πόνο στον ώμο

Πώς γίνεται η επέμβαση 
«Ο εξειδικευμένος ορθοπαιδικός χειρουργός,
χρησιμοποιώντας ελάχιστα επεμβατικές τε-
χνικές, πραγματοποιεί μια μικρή επιμήκη τομή
στην επιφάνεια του ώμου, χωρίς να τραυματί-
σει τους μυς-τένοντες που είναι πολύ σημαντι-
κοί για τη λειτουργία του ώμου. Η κατεστραμ-
μένη επιφάνεια εντοπίζεται, αφαιρείται και
αντικαθίσταται από την ειδική πρόθεση. Για την
επιβεβαίωση της ακριβούς τοποθέτησης των
υλικών της ειδικής πρόθεσης χρησιμοποιούν-
ται τρισδιάστατα εκτυπωμένοι “οδηγοί”, ειδικά
σχεδιασμένοι αποκλειστικά για τον κάθε
ασθενή. Επίσης, μπορούν να χρησιμοποι-
ηθούν ειδικοί ψηφιακοί πλοηγοί που βοηθούν
στην ακριβή τοποθέτηση των υλικών. Η δε τε-
χνητή πρόθεση αποτελείται από υλικά φιλικά
προς τον οργανισμό και εξαιρετικά ανθεκτικά
για μακροχρόνια αποτελέσματα. Ο ασθενής
μπορεί να σηκωθεί αμέσως μετά το χειρουρ-
γείο, μόλις περάσει η επήρεια της αναισθη-
σίας, με άμεση κινητοποίηση του χεριού και να
επιστρέψει στο σπίτι του μετά από μια μέρα,
πάντα ανάλογα με την κλινική του κατάσταση
και το ιστορικό υγείας του», τονίζει.

ΑΝΑΣΤΡΟΦΗ ΑΡΘΡΟΠΛΑΣΤΙΚΗ ΩΜΟΥ

Σύγχρονη λύση
για πολύπλοκα 
προβλήματα
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Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Αν σήμερα θα έπρεπε να πάρετε κά-
ποιες αποφάσεις, είναι αρκετά παρα-
κινδυνευμένο, αν μάλιστα δεν έχετε
πλήρη και ξεκάθαρη εικόνα για το θέ-
μα που σας απασχολεί.  

Ταύρος
(21/4-20/5)
Είστε σε μια περίεργη ψυχολογία και
αυτό μπορεί να αφορά την εργασία
σας αλλά και τη γενικότερη καθημε-
ρινότητά σας. Ίσως χρειαστεί κάτι να
κρύψετε από τους άλλους, γιατί νιώ-
θετε ντροπή και προδομένοι συναι-
σθηματικά.   

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Εύκολα μπορεί να παρεξηγηθείτε σή-
μερα με αγαπημένο σας πρόσωπο, αλ-
λά πολύ σύντομα όλα θα έχουν ξεχα-
στεί και μάλιστα μπορεί να έχετε θέσει
τα όριά σας σε κάποια πρόσωπα, κάτι
που αργότερα θα σας φανεί πολύ χρή-
σιμο.   

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Αν πρέπει σήμερα να κάνετε κάποιες
ουσιαστικές αλλαγές, καλύτερα να τις
αφήσετε για αργότερα. Προσοχή σε
σπατάλες που μπορεί να αφορούν κα-
ταναλωτικά είδη, χωρίς να τα έχετε
προγραμματίσει.

Λέων
(23/7-22/8)
Αν ο θυμός είχε μορφή, θα παρουσια-
ζόταν σήμερα και θα κάλυπτε όλη τη
μέρα σας. Βέβαια, όλα θα είναι περα-
στικά και η επόμενη μέρα κρύβει μία
νέα προοπτική.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς τους Παρθένους το πρωινό
σας θα είναι αρκετά απαιτητικό, ιδίως
αν ανήκετε στις τελευταίες μέρες του
ζωδίου σας. Γενικότερα μην κάνετε
υπερβολικά έξοδα.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Η Σελήνη θα περάσει σήμερα στο δικό

σας ζώδιο, θα παρουσιαστούν κάποιες

έντονες καταστάσεις με το ταίρι σας. Αν

είστε σε σχέση, δείξτε υπομονή, αν εί-

στε αδέσμευτοι, μην εκτίθεστε με λά-

θος πρόσωπα.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς μια περίεργη

ενέργεια σας διαπερνά από το πρωί

και μάλλον θα πρέπει να κάνετε περισ-

σότερη υπομονή, κυρίως σε θέματα

εργασιακά.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Καιρός να κάνετε ένα καλό ξεκαθάρι-

σμα στις σχέσεις σας, τις φιλίες και τα

άτομα που παίζουν σημαντικό ρόλο

στην καθημερινότητά σας.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Εσείς που έχετε γεννηθεί από 22 έως

27 Δεκεμβρίου θα έχετε πολλές προ-

κλήσεις τόσο στα επαγγελματικά σας

όσο και στις οικογενειακές σας υπο-

θέσεις. Αν πρέπει να κάνετε μία αλλα-

γή απάνω σας, καλύτερα να την ανα-

βάλετε για το επόμενο διάστημα.  

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Εσείς οι Υδροχόοι είστε σε μέρα ανα-

νέωσης και καλών προοπτικών, αλλά

μην αφεθείτε σε όλες τις πληροφορίες

που θα λάβετε. Υπάρχει το ενδεχόμενο

να παραπλανηθείτε από τους άλλους

με το στοιχείο της υπερβολής.  

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είναι πολύ σημαντικό να καταλάβετε
σήμερα τις προθέσεις των άλλων και
να αποφύγετε αρκετά προβλήματα
που μπορεί να σας δημιουργήσουν.
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H Σελήνη περνά στο ζώδιο του Ζυγού,
σχηματίζει αντίθεση με Κρόνο, Ποσειδώνα
και Αφροδίτη, αλλά και δέχεται τη

θετική προσθήκη του Πλούτωνα και του Άρη. Η
μέρα γεννά πολλές συναισθηματικές ταραχές,
προβληματισμούς και κακή κρίση σε θέματα
σχέσεων. Περισσότερο εκτεθειμένοι είναι οι Κριοί
και οι Ζυγοί.  


